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Novi predsednik GZ Slovenije Jan-
ko Cerkvenik, ki je zvezo od novem-
bra lani vodil kot v. d., je bil že doslej 
ponosen na to, da jo je vodil, po izvo-
litvi za mandat s polnimi pooblastili 
pa je njegov ponos še toliko večji. 
Število mladih in žensk, operativnih 
članic je več kot 5600, se povečuje, 
žal pa je upadlo število prostovolj-
nih industrijskih društev, ki so v naši 
družbi še kako potrebna. Začela se 
je sistematična gradnja gasilskih po-
ligonov. Veliko dela pa je bilo opra-
vljenega na organizacijskem in stro-
kovno-operativnem področju. 

Še posebej pa so ponosni, da ima-
jo veliko zaupanje državljanov, še 
naprej se bodo trudili, da ga ne bodo 
izgubili. Vsega tega pa ne bi bilo, če 
ne bi marljivo delali v celotni gasil-
ski organizaciji, tako prostovoljnih 
gasilcev, gasilskih društev, gasilskih 
zvez in gasilskih regij, in Gasilske 
zveze Slovenije. Veliko se je v času 
med dvema kongresoma govorilo 
o statusu gasilca, ki ga bo mogoče 
uveljaviti le v dobrem sodelovanju 
z Upravo za zaščito in reševanje ter 
ministrstvom za obrambo. Že doslej 
pa so si zelo prizadevali, da bi se 

Pojasnilo k članku Pod lupo plače 
ravnateljev in učiteljev 27 osnovnih šol

Ministrstvo za javno upravo: 
»Ravnatelj prejel plačilo iz 
dveh virov«

Na članek o plačah ravnateljev in učiteljev v Spodnjem Podrav-
ju, ki je bil objavljen v 36. številki Štajerskega tednika, se je odzval 
ravnatelj OŠ Cerkvenjak-Vitomarci Mirko Žmavc in zanikal višino 
plače, ki je bila navedena za njegovo delovno mesto. Ker smo 
podatek o višini njegovega (bruto 1) izplačila natančno povzeli 
po predstavljenih podatkih na portalu plač (http://www.pportal.
gov.si), smo za pojasnilo zaprosili odgovorne osebe na Ministr-
stvu za javno upravo, od koder so nam odgovorili tako:

»Pri pripravi podatkov na nivoju tega delovnega mesta, kjer se 
prikazujejo podatki o plači, je žal prišlo do napake z naše stra-
ni, ki smo jo v kontaktu s proračunskim uporabnikom popravili 
in je zdaj na portalu objavljen pravilen podatek. Ravnateljeva 
bruto plača za februar 2018 znaša 3591,08 evra. Vendar pa je 
ta oseba v mesecu februarju 2018 opravljala še dodatno delo 
kot predavatelj na šoli za ravnatelje. Torej je prejela plačila od 
dveh proračunskih uporabnikov (s strani šole za ravnatelje kot 
predavatelj in kot ravnatelj osnovne šole), od tod višji znesek, ki 
je seštevek obeh izplačil za februar (zaokroženo 3855 evrov).« 
Katja Mihelj Nagode, MJU

Ker smo zaradi napake uslužbencev omenjenega ministrstva 
posledično uporabili objavljen podatek, ki zajema obe izplačili 
ravnatelju OŠ Cerkvenjak-Vitomarci, smo prikazali napačno le-
stvico najvišje plačanih ravnateljev v Spodnjem Podravju. Plača 
ravnatelja OŠ Cerkvenjak-Vitomarci ni najvišja, ampak je tretja 
najvišja med zajetimi. 
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Dobitniki najvišjih priznanj na 
XVII. kongresu GZ Slovenije

Že po tradiciji so se tudi na letošnjem kongresu GZ Slovenije za 
izstopajoče dosežke na področju gasilstva zahvalili nekaterim svojim 
članom. Plaketo gasilca za leto 2018 so prejeli Franc Rus (GZ Ribnica), 
Franc Frangež (GZ Kidričevo) in Alojzij Molk (GZ Logatec). Kipec 
gasilca za leto 2018 sta prejela Franc Anderlič (GZ Novo mesto) in 
Viktorija Bernetič (GZ Sežana), priznanje Matevža Haceta za leto 2018 
pa so si pripeli Vinko Keršmanc (GZ Vrhnika), Jože Derlink (GZ MO 
Kranj) in Borut Predan (GZ Majšperk).

Kmetijska zadruga Ptuj, ki je z 39 
maloprodajalnami prisotna tudi na 
podeželju, kjer je ponekod edini tr-
govec, zmanjšuje prodajni program 
v nekaterih trgovinah. Nazadnje so 
kmetijski program (gnojila, škro-
piva …) in tudi prodajo gradbene-
ga materiala opustili v trgovini v 
Miklavžu pri Ormožu, kjer je tako 
ostal le še živilski del. Razlog je po 
besedah prvega moža ptujske kme-
tijske zadruge Marjana Janžekoviča 
sila preprost: ni ekonomske računi-
ce: »V sklopu racionalizacije poslo-
vanja smo sprejeli kup ukrepov – od 
reorganizacije dela v centralnem 
skladišču, priprave zelenjave za trg, 
do oskrbe trgovin in tega, da smo 
delovni čas v večini trgovin podaljšali 
do šeste ure. Naših 39 maloprodajnih 
enot smo temeljito analizirali in za 
vsako posebej izračunali ekonomsko 

upravičenost. Že pred tem smo po-
skušali s kadri, odpiralni časi, vendar 
kljub temu kupcev ni bilo. Zato smo se 
odločili ukiniti kmetijski pa tudi grad-
beni del v poslovalnici v Miklavžu pri 
Ormožu.« Po direktorjevih besedah 
je ravno prodaja kmetijskega repro-
dukcijskega materiala zelo zahtevna, 
predvsem s kadrovskega oz. strokov-
nega vidika: »Za prodajo fi tofarma-
cevtskih sredstev je potreben prime-
ren prostor in ustrezno usposobljen 
kader. Po zakonu mora biti tudi vsak 
teden šest ur prisoten tudi strokovni 
svetovalec. In to vse stane. Če se ta 
matematika ne izide, je logično, da 
tega ne moremo imeti. Smo se pa 
tega lotili čim bolj blago, tako da smo 
pustili živilski del, katerega prodaja ni 
tako zahtevna.« Po besedah predse-
dnika krajevne skupnosti Miklavž pri 
Ormožu Emila Trstenjaka pa je neje-

volja domačinov zaradi zmanjševanja 
ponudbe v tamkajšnji prodajalni še 
vedno velika: »Čeprav so kmetijski in 
gradbeni del ukinili že v začetku leta, 
ljudje tega še vedno niso sprejeli. 
Predvsem pogrešajo kmetijski repro-
dukcijski material, kot so škropiva in 
umetna gnojila.«

Trgovina v Miklavžu pri 
Ormožu ni zadnja …

Janžekovič pravi, da prodajalna 
v Miklavžu pri Ormožu ni prva trgo-
vina, kjer so zmanjšali obseg proda-
je, pa tudi zadnja ne. A konkretno o 
tem, katera naslednja trgovina je na 
spisku, ni želel govoriti. »Nam ni cilj, 
da zapremo vse trgovine, temveč da 
vse trgovine poslujejo z ekonomsko 
upravičenostjo. V naslednjem letu 
oz. letih se bomo tega morda morali 

lotiti še kje, saj ni nobene garancije, 
da bomo dolgoročno lahko vzdržali 
s tako veliko maloprodajno mrežo. 
Struktura prodaje je danes precej 
drugačna. Včasih so v trgovini vsi ku-
povali kmetijski material, ker so bile 
majhne kmetije od 5 do 10 hektarjev. 
In to so bili najboljši kupci. Sedaj pa 
se kmetije koncentrirajo, in ni jih več 
v vsaki vasi petdeset ampak pet. In tu 
je drugačen sistem oskrbe, od tega, 
da jih postrežemo na domu itd. Oce-
njujemo, da prodamo okoli 60–70 % 
kmetijskega materiala, ki se porabi 
na njivah na širšem ptujskem obmo-
čju,« še pojasnjuje Janžekovič in do-
daja, da v zadnjem času v trgovskem 
delu ponudbo širijo s programi, kot je 
vse za vrtičkarstvo ter hrana za male 
živali.  

Podravje � Ptujska kmetijska zadruga opušča prodajne programe

Direktor Marjan Janžekovič:
»Ni ekonomske računice«
V začetku leta je ptujska kmetijska zadruga v maloprodajalni v Miklavžu pri Ormožu ukinila prodajo 
kmetijskega in gradbenega programa, kar je vznejevolilo nekatere okoliške kmete. Lani so se podobne-
ga ukrepa lotili tudi v Žetalah, medtem ko so trgovino v Dvorjanah za vedno zaprli.

Ptuj � XVII. Kongres Gasilske zveze Slovenije

Lepo bi bilo živeti, kjer bi vsi ljudje 
Slovenski gasilci so 18. in 19. maja zborovali na Ptuju. Zbrali so se že na svojem XVII. kongresu, na katerem so pregledali delo v 
Vsi po vrsti so jim izrekli priznanje za njihovo izjemno zahtevno in pomembno delo. Samo lani so prostovoljna gasilska društva 
onalne varnosti. Pomembno je tudi delo, ki ga gasilci opravijo na preventivnem in tekmovalnem področju. Gasilstvo pa je znano 

Foto: Črtomir Goznik

Prostovoljna gasilska društva so se v paradi predstavila z 850 prapori.

Foto: Črtomir Goznik

Kongres je spremljalo tudi več razstav s prikazom gasilskih eksponatov, da 
bi se gasilska dediščina čim bolj ohranila, dosedanjih kongresov GZ Slove-
nije, ki so se začeli že leta 1949, in uspešnih olimpijad hajdoških gasilcev.

Foto: Črtomir Goznik

Častni gost kongresa je bil predsednik mednarodne gasilske organizacije 
Torre Erikson, ki je poudaril, da lahko usposobljeni in izkušeni gasilci veli-
ko prispevajo za varnejše življenje vseh. Glavno vodilo CTIF-a pri delu je 
izmenjava znanja in njegova nadgradnja.

spremenili zakon o gasilstvu, ki je 
sicer pripravljen, a še ni v procedu-
ri. Ministrica za obrambo Andreja 
Katič, častna gostja kongresa, je 
poudarila, da bi bilo prav, da bi bile 
vrednote, ki jih gojijo gasilci, vpete 
v vse pore našega družbenega živ-
ljenja. Ena od bodočih nalog je tudi 
preventivno vključevanje gasilstva z 
vsem znanjem v samo načrtovanje 
graditve objektov. Vsebine gasilstva 
oz. celotno varstvo pred naravnimi 
in drugimi nesrečami pa je treba 
vključiti tudi v učne programe za še 
večje samozaščitno ravnanje.

Nekaj nalog tako prenašajo v novi 
mandat. Glavne usmeritve v novem 
mandatu se nanašajo na delo z mla-
dimi gasilci, članicami in veterani, 
ustrezno usposabljanje in izobraže-
vanje gasilskega vodstvenega kadra, 
operativno ukrepanje pri nesrečah 
ter ureditev statusa gasilca in pri-
merno vrednotenje gasilskega dela. 
Prizadevali pa si bodo tudi za enako-
mernejšo zastopanje obeh spolov v 
upravljanje in vodenje gasilskih orga-
nizacij.

V počastitev XVII. kongresa Gasil-
ske zveze Slovenije so gasilci prip-
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ravili veliko gasilsko parado, ki se je 
vila skozi staro ptujsko mestno je-
dro, do Mestnega stadiona, kjer so 
se v častnem mimohodu predstavili 
gasilci in gasilke iz 17 gasilskih regij 
Slovenije, svoj ešalon so imeli mladi 
Gasilske zveze Slovenije in članice 
Gasilske zveze Slovenije, predstavili 
pa so se tudi enote sistema zaščite 
in reševanja ter gasilske dejavnosti 
kot tudi ešaloni praporov. V mimo-
hodu je po besedah podpoveljnika 
GZ Slovenije in vodje parade Zvonka 
Glažarja sodelovalo 4500 prosto-
voljnih gasilcev z 850 prapori in 130 

pripadniki preostalih enot s pod-
ročja zaščite in reševanja. V preletu 
s prikazom gašenja z letalom in he-
likopterjem pa so se na Mestnem 
stadionu predstavili pripadniki 15. 
polka vojaškega letalstva Slovenske 
vojske. V paradi po mestnih ulicah 
je sodelovalo tudi 50 gasilskih vozil, 
starejših in novejših, še posebej pa 
so bili zanimivi gasilci, oblečeni v 
stare gasilske uniforme in z ročnimi 
vprežnimi gasilskimi črpalkami, ki so 
jih vlekle konjske vprege. Sodelovali 
so člani PGD Zabovci, Muretinci, Ple-
terje, Biš, Desenci in Hajdina.

Gasilci so zgled za 
Slovenijo in pravično 
družbo

Na zaključni slovesnosti na 
Mestnem stadionu so govorili novi 
predsednik GZ Slovenije Janko 
Cerkvenik, ptujski župan Miran Sen-
čar, pridružil pa se je tudi predse-
dnik vlade v odhodu Miro Cerar. Vsi 
so se še zahvalili gasilcem za njihovo 
nesebično, požrtvovalno in humano 
delo, ki ga opravljajo ob nesrečah, 
zaščiti in pri reševanju. „Gasilstvo v 
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imeli lastnosti prostovoljnih gasilcev
preteklem obdobju ter sprejeli smernice za prihodnje delovanje. Pri tem so imeli pozornost številnih gostov iz domovine in tujine. 
opravila 16.959 intervencij. Gasilstvo je najmnožičnejša civilno-družbena organizacija in pomemben člen pri zagotavljanju naci-
tudi po kulturi in domoljubju.

Križišči na Mariborski cesti, nuj-
no potrebni ureditve, bodo končno 
začeli graditi. Prvi koraki k urejanju 
tega območja so bili storjeni pred 
tremi leti. Mestna občina Ptuj je tak-
rat pristopila k izdelavi občinskega 
podrobnega prostorskega načrta 
za prometno ureditev na območju 
Mariborske ceste pred vstopom na 
most čez Dravo in Zadružnim trgom. 
Variant, kako to območje urediti, je 
bilo več. Ker je regionalna Maribor-
ska cesta na Ptuju tudi statistično 
ena najnevarnejših v mestu, pa je 
bilo jasno, da je treba pristopiti k ure-
janju te problematike. Leta 2016 naj 
bi bilo dorečeno, da se namesto kri-
žišča Mariborske z Zadružnim trgom 
postavi montažno krožišče. A kot so 
takrat pojasnili na Direkciji za infra-
strukturo RS, se je v vmesnem času 
pojavil nov predlog, in sicer da se 
sočasno urejata obe problematični 
križišči; tudi cesta, ki se navezuje na 
dravski most. Po načrtu bosta obsto-
ječi križišči spremenjeni v dve kroži-
šči, na ta način pa se bosta izboljšali 
prepustnost in prometna varnost.

Tisoč in en zaplet na 
poti do cilja

Konec leta 2016 je Direkcija za 
infrastrukturo RS kot investitor ob-
javila razpis za izvajalca del. Po razpi-
snih pogojih naj bi dela končali maja 
2017, torej pred natanko letom dni. 
Skupna vrednost investicije naj bi 
znašala nekaj več kot 100 tisočakov. 
Čeprav je bil izvajalec izbran, Cestno 
podjetje Ptuj (CPP), in je investitor 
z njim podpisal tudi pogodbo, so se 
pojavile nove težave. Izkazalo se je, 
da je na tem območju komunalna 
infrastruktura dotrajana in jo je tre-
ba zamenjati. Mestna občina Ptuj je 
aktivno pristopila k reševanju nasta-
lega problema in svoj del obveznosti 
tudi izpolnila. So pa omenjeni do-
godki zadeve podaljšali in postavlje-
ni so bili novi terminski plani.

Ker se je projekt v vmesnem času 
tudi spremenil, investitorji pa so ča-
kali tudi na miritev prometnih tokov, 
bo do realizacije prišlo šele sedaj. 
Kot je pojasnila Zdenka Pauko iz 
CPP, je pogodba med njimi in Direk-

cijo RS za infrastrukturo že podpisa-
na. Čakajo le še odobritev vloge za 
zaporo ceste in stroji se bodo pog-
nali. Paukova predvideva, da se bo 
to zgodilo naslednje dni, najpozneje 
do konca tega meseca. V času del bo 
polovična zapora ceste, ob asfaltira-
nju pa popolna.

Dela naj bi zaključili do konca julija 
letos. Sočasno bodo urejali obe kro-
žišči. Bo pa projekt bistveno obšir-
nejši, kot je bil prvoten. Urejali bodo 
tudi javno razsvetljavo, del pločni-
ka, meteorno kanalizacijo, končna 
vrednost projekta je zato narasla na 
390.000 evrov. Nedvomno gre za 
projekt, ki je za mesto izjemno po-
memben, obstaja pa bojazen, kaj bo 
še ena zapora pomenila za pretoč-
nost prometa, ob zavedanju, da ima 
zapora mostu ogromne posledice. 
Po ptujskih cestah se bo zato toliko 
prijetneje voziti po poletju. Ureditev 
krožišč naj bi zaključili julija, obnovo 
mostu pa mesec dni kasneje. Do tak-
rat nas ločijo trije meseci in še veliko 
strpnosti.

Ptuj � Začenja se izgradnja krožišč na Mariborski cesti

Na ptujskih cestah je stanje katastrofalno; še huje bo
Izgradnja dolgo pričakovanih krožišč na Mariborski cesti se bo v naslednjih dneh začela. Pogodba je podpisana, izvajalec čaka le še soglasje za zaporo ceste. 
Bodo pa nova dela najbrž pomenila tudi dodatne zastoje na ptujskih cestah.

Foto: ČG

V naslednjih dneh se bodo pognali stroji.

Foto: Črtomir Goznik

XVII. kongresa Gasilske zveze Slovenije se je udeležilo več kot 200 delegatov. Med gosti je bila tudi ministrica 
za obrambo Andreja Katič, predstavniki institucij in organizacij za zaščito in reševanje Slovenije, nadškof mgsr. 
Alojzij Cvikl ter predstavniki gasilskih zvez Avstrije, Madžarske, Hrvaške, Srbije in Slovaške. 

Foto: Črtomir Goznik

Na Mestnem trgu Ptuju so obiskovalci lahko občudovali tudi stara gasilska vozila.

Sloveniji ni le sinonim za pomoč ob 
vsakem času in v vsakem kraju, je 
veliko več. V gasilski tradiciji in še 
kako v vašem vsakdanu sta opisani 
predvsem dve vrednoti, ki ju vidim 
v samem jedru pravične družbe: 
solidarnost in čut za sočloveka. 
Solidarnost pomeni, da najprej po-
misliš na drugega, čut za sočloveka 
pa pomeni, da ga nikoli ne ponižaš, 
razvrednotiš ali pozabiš nanj. Vsi se 
lahko učimo od vas. Veseli me, da 
je med vami toliko mladih, to je naj-
boljši dokaz, da se gasilske vrednote 
prenašajo na nove generacije. Vaše 
intervencije bodo morda v prihod-
nje drugačne, vaše tehnike zagoto-

vo posodobljene, vaši načini spora-
zumevanja so danes še nesluteni, a 
solidarnost in sodelovanje bosta os-
tala in morata ostati. Zato velja ves 
čas posodabljati vaš ešalon, zato 
velja prisluhniti vašim sirenam na 
pomoč, ki jo tudi sami potrebujete, 
zato mora vsaka odgovorna oblast 
delati z roko v roki z gasilci. Gasilci, 
še posebej prostovoljni gasilci, so s 
svojo požrtvovalnostjo, pogumom 
in nesebičnostjo pomemben zgled 
Sloveniji, za kakršno si prizadeva-
mo,“ je povedal predsednik vlade.

V GZ Slovenije in OGZ Ptuj so lah-
ko ponosni, da so uspešno izvedli 
vse, kar so načrtovali v okviru XVII. 

Gasilskega kongresa Slovenije, ki je 
s svojim delom in spremljajočim pro-
gramom pomembno obogatil ptu-
jsko mestno dogajanje, še posebej 
pa z gasilsko parado, ki je to okolje 
doslej še ni imelo priložnosti videti. V 
celoti pa so tudi izpolnili svoje letoš-
nje gasilsko geslo Vaše zaupanje sta 
naša obveznost in ponos. Ponosno 
pa je bilo tudi mesto Ptuj, v katerem 
je gasilska tradicija že zelo stara, za-
čela se je že v rimskih časih. Na Ptuju 
je bilo ustanovljeno tudi drugo ga-
silsko društvo v Sloveniji, ki bo čez 
dve leti praznovalo 150 let svojega 
delovanja.
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Markovci � Pokazali znanje o prometu

Pri kolesarjih zmagal Miha Špec, 
pri mopedistih pa Leon Matjašič
50 mladih tekmovalcev se je v Markovcih na 20. medobčinskem tekmovanju Kaj veš o prometu 
pomerilo v poznavanju prometnih predpisov.

V začetku maja je 42 mladih kole-
sarjev in osem voznikov koles z mo-
torji iz enajstih osnovnih in treh sred-
njih šol s ptujskega območja preplavi-
lo okolico Osnovne šole Markovci, saj 
je potekalo 20. medobčinsko regijsko 
tekmovanje Kaj veš o prometu. Tek-
movalci so se pomerili v spretnostni 
vožnji na poligonu, teoretičnem znan-
ju prometnih predpisov ter praktični 
vožnji v dejanskem prometu. Tekmo-
vanje, na katerem so tekmovali učen-

ci kolesarji ter vozniki koles z motorji, 
je potekalo v organizaciji Sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem pro-
metu občine Markovci v sodelovanju 
s tamkajšnjo osnovno šolo, Policijsko 
postajo Ptuj, medobčinskim redarst-
vom Skupne občinske uprave občin 
v Spodnjem Podravju, AVP – Izpitnim 
centrom Maribor-Ptuj, Avto-moto 
društvom Markovci, Zvezo združenj 
šoferjev in avtomehanikov Ptuj in 
šolo vožnje Prednost. Kot je sporočil 

vodja tekmovanja Janez Strelec, je 
bili med 42 kolesarji najboljši Miha 
Špec iz OŠ Cirkovce, drugo mesto je 
zasedel Nejc Jakomini iz OŠ Markovci 
in tretje Martin Špurej iz OŠ Hajdina. 
Pri dijakih pa je v kategoriji moped 
slavil Leon Matjašič iz Biotehniške 
šole Ptuj, drugi je bil Aljaž Korenjak, 
prav tako iz biotehniške šole, in tret-
ji Sergej Brandl iz Strojne šole Ptuj. 
Ekipno so bili med kolesarji najboljši 
tekmovalci OŠ Markovci z mentorjem 
Gregorjem Zmazkom, med mopedisti 
pa Biotehniška šola Ptuj z mentorjem 
Mirkom Lovrecem. Najboljši (prva 
dva tekmovalca s kolesi ter prvi trije 
tekmovalci v kategoriji moped) se 
bodo udeležili državnega tekmovan-
ja, ki bo potekalo konec maja v Lju-
bljani.

Strelec pa je ob uspehih mladih 
izpostavil še mentorje, ki jih skozi 
celotno šolsko leto pripravljajo na 
tekmovanje – in kar je najpomembne-
je, poučujejo o prometnih vsebinah 
ter še zaključil: »Vse znanje, ki so ga 
tekmovalci pridobili, bodo lahko ko-
ristno uporabili kot udeleženci v de-
janskem prometu. Najpomembneje 
pa je, da niso le tekmovali, temveč so 
se učili za varno udeležbo v cestnem 
prometu, učili so se za življenje.«
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Prireditve ob 20. občinskem pra-
zniku so začeli že 11. maja in jih bodo 
sklenili 2. junija, ko se bodo sprehodi-
li po pešpoteh občine Destrnik.

V dvajsetih letih samostojne obči-
ne Destrnik je bilo izvedenih veliko 
projektov za večjo kakovost življenja 
in dela na vseh področjih v občini. 
Zelo aktivna so vsa društva, želijo pa 
biti prijazna občina tudi za mlade ge-
neracije, da se ne bodo več izseljeva-
li, izpostavlja župan Vladimir Vindiš.

Tudi v času med dvema prazniko-
ma so naredili veliko, med drugim 
most v Svetincih, kjer so tudi obno-
vili razsvetljavo, obnovili so telovad-
nico pri OŠ Destrnik-Trnovska vas, 
prispevali za nakup novega gasilske-
ga avtomobila za PGD Desenci. Sku-
paj z DU sv. Urban Destrnik so ure-
dili večnamenski rekreacijski center 
in izvedli še več drugih infrastruk-
turnih projektov. „Pridobili smo vsa 
mnenja in soglasja za spremembo 
OPN za območje obrtne cone, kjer 
želimo umestiti manjše proizvodne 
in storitvene obrate na območju 

1,43 ha površine. Vse je pripravljeno 
za sprejem občinskega prostorske-
ga načrta občine Destrnik – druge 
spremembe in dopolnitve –, da se 
bo lahko začela gradnja infrastruk-
ture na območju Drstelje. Projektna 

dokumentacija za pridobitev grad-
benega dovoljenja je v izdelavi. Gre 
za 400.000 evrov vreden projekt, ki 
ga bosta sofi nancirala EU in ministr-
stvo za gospodarstvo. Poteka tudi 
pridobivanje mnenj za četrte spre-
membe OPN. Občani so v roku po-
dali kar 124 pobud. Zelo pomembno 
pa je tudi, da smo pridobili gradbe-
no dovoljenje za izgradnjo kanaliza-
cijskega sistema s čistilno napravo v 
Drstelji. Ker občina nima sredstev, 
trenutno pa za te namene ni na voljo 
niti državnih niti evropskih sredstev, 
se dela še ne morejo začeti. Do pot-
rebnih sredstev bomo skušali priti z 
razpisom. Vedno več sredstev je na-
menjenih tekoči proračunski porabi, 
na višino katerih nimamo vpliva kot 

Destrnik � 20. praznik občine Destrnik

Velik napredek na vseh področjih
Letos v občini Destrnik praznujejo že 20. občinski praznik. Praznični dan je 25. maj, dan župnijskega zavetnika sv. Urbana. 
Pripravili so bogat program prireditev, v prazničnih dneh pa so svečano odprli tudi večnamenski rekreacijski center.

Foto: Črtomir Goznik

Vladimir Vindiš, župan občine Destrnik 

V okviru Unicefovega projekta je 
20. novembra lani, na svetovni dan 
otroka, županovanje mestne občine 
Ptuj za en dan prevzela Zala Vučak. 
Od takrat naprej so se odvijale števil-
ne aktivnosti, ki so vodile do tega, da 
ima Ptuj končno tudi otroški mestni 
svet. Vodi ga ravno Vučakova kot 
mini županja. Kako si predstavljajo 

svoje delo, so se pogovarjali minuli 
teden, na prvi seji. Do naslednje ima-
jo čas za premislek, kako izboljšati 
stanje na področju otroške in mla-
dinske problematike na Ptuju ter kaj 
od odraslih pričakujejo. Sodelovanje 
je tudi razlog, da je vodstvo ptujske 
občine, na čelu z županom Mira-
nom Senčarjem, vzpostavilo pogoje 

za delovanje otroškega mestnega 
sveta. Aktivna participacija otrok in 
mladostnikov je gotovo korak v pra-
vo smer. 24 predstavnikov ptujskih 
osnovnih šol bo imelo v prihodnjih 
mesecih možnost predstaviti svoja 
pričakovanja in pobude. Upajmo, da 
jim bodo prisluhnili tudi odrasli.

Ptuj � Prva redna seja Otroškega mestnega sveta

Ptuj ima nove svetnike in županjo
Minuli teden je prvič zasedal Otroški mestni svet MO Ptuj. Njegovo županovanje je že konec 
lanskega leta prevzela mini županja Zala Vučak, ki pa jo skupaj s „svetniki“ čaka veliko dela 
na področju izboljšanja otroške problematike v mestu. 

Foto: arhiv občine

Prva redna seja Otroškega mestnega sveta je potekala v Mestni hiši na Ptuju. 
Foto: Janez Strelec

Kaj veš o prometu: tekmovalo je 42 mladih kolesarjev in osem mopedistov.

Ptujsko podjetje GP Project Ing 
še z dvema investitorjema načrtuje 
izgradnjo večstanovanjskega bloka 
v Kidričevem. »Trenutno smo v fazi 
pridobivanja gradbenega dovolje-
nja,« je zaupal direktor podjetja An-
tun Daljavec. Dodal je, da bo stano-
vanjski blok sestavljalo 18 stanovanj 
v velikosti od 60 do 85 m2. Gradnjo 
naj bi začeli že letos junija in konča-
li predvidoma v devetih mesecih. 
In zakaj so se odločili za Kidričevo? 
»V Kidričevem smo že zgradili en 
stanovanjski blok in imamo z loka-
cijo pozitivne izkušnje. Gre namreč 
za mirno in varno okolje, obdano 
z naravo, odlična prometna pove-
zava z večjimi mesti, bližina vrtca, 
šole, zdravstvenega doma …« Na 
vprašanje, kdo sta partnerja pri 
projektu, pa je Daljavec odgovoril: 
»Ko bomo pridobili gradbeno do-
voljenje, bodo znani tudi drugi inve-
stitorji.« Ni le mirno in varno okolje 

tisto, ki prepriča, temveč tudi vsa 
potrebna infrastruktura, ki jo obči-
na zagotavlja. »Ob začetku naselja 
Kidričevo pri garažah bomo zgradili 
novo krožišče, saj ga je zahtevala 
 tudi država, zaradi nove soseske. In 
ker je prišla resna ponudba za grad-
njo bloka in z namenom, da zaživi 
nova soseska, bo občina v sodelo-
vanju z direkcijo za infrastrukturo za 

predvidoma 350.000 evrov zgradila 
krožišče,« je pojasnil direktor občin-
ske uprave Damjan Napast. Ideje 
za gradnjo blokov ima tudi občina. 
»Zamislili smo si izgradnjo blokov 
pri bazenu, vendar smo ta projekt 
vsaj za kakšno leto zamaknili, saj 
moramo upoštevati režime varstva 
kulturne dediščine,« je še dodal.

Kidričevo � Gradnja novega bloka

Trend prebivalcev negativen, 
a investicije se kar vrstijo
Čeprav je trend števila prebivalcev v občini Kidričevo v zadnjih petih letih negativen, projekti 
investitorjev ter ideje občine napovedujejo, da bo trend kaj kmalu spremenil svoj predznak.

Foto: GP Project Ing

OB� INA DESTRNIK

občina. Na leto gre za te namene 
okrog 700.000 evrov. Zato si zelo 
prizadevamo, da bi pridobili dodatni 
investicijski denar na razpisih, zlasti 
še razpisih LAS-a.

V jeseni bomo zgradili tudi okrog 
400 metrov pločnika. 160.000 evrov 

pa bo stala skupaj gradnja cestnih 
odsekov v skupni dolžini 1385 m s 
preplastitvijo, ureditvijo bankin, jar-
kov in spremljajoče infrastrukture. 
Gre za odseke: Holc–Klinc, Mihelič–
Placar, Petrič–Lešnik, Čeh–Horvat 
Vintarovci, Lipovšek.

Vsi skupaj pa si želimo, da bi izvedli 
potrebno investicijo na pokopališču 
in uredili grobna polja. Dokumenta-
cijo in gradbeno dovoljenje imamo. 
Potrebujemo le še denar. Zagotovo 
pa je to projekt, ki mu bo moralo vso 
potrebno pozornost posvetiti tudi 
novo občinsko vodstvo. Kot je velik 
zalogaj za prihodnost tudi komu-
nalna infrastruktura,“ pove župan 
občine Destrnik Vladimir Vindiš, ki 
se zaveda, da se v občini trenutno 
ne morejo pohvaliti z nekimi veliki-
mi investicijami, in jih tudi ni priča-
kovati vsaj do leta 2020. Vsem, ki se 
trudijo za boljšo prihodnost občine 
Destrnik, pa se zahvaljuje za sode-
lovanje in želi prijetno praznovanje 
20., jubilejnega občinskega praznika.
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Lastnika Ekoloških kmetij Kosec in 
Zadravec, ki že od leta 2008 skupaj 
prodajata ekološko seneno govedi-
no, sta se pred tremi leti povezala 
z gostoljubno Turistično kmetijo 
Hlebec na obronkih Koga. Na njej 
svojim rednim kupcem občasno 
pripravljajo kulinarične večerje, kjer 
seveda kraljuje prav njuna ekološka 
senena govedina. Gre za meso mla-
dega goveda iz ekološke proste reje, 
senena pa je zato, ker krave pozimi, 
ko se ne pasejo, krmijo s senom. Ino-
vativni prevzemniki kmetij pa so svo-
jo poslovno pot še poglobili. Kot so 
namreč predstavili na tiskovni kon-
ferenci v začetku tedna, so preko 
Lokalne akcijske skupine UE Ormož 
uspešno kandidirali za projekt »Pre-
delava in trženje ekološke senene 
govedine« v vrednosti okoli 58.000 
evrov. V okviru omenjenega projek-
ta bodo na kmetiji pri Zadravcu, ki je 

vodilni partner projekta, zgradili pre-
delovalni obrat, v katerem bodo raz-
sekovalnica s pakirnico, hladilnica in 
zorilnica mesa. Ponudbe pa ne bodo 

širili le z zorjenim mesom, saj bodo 
ponudili še eno specialiteto – govejo 
tünko. »Govedino želimo ponuditi 
na drugačen, nov način, in prepričan 

sem v uspeh zgodbe,« je dejal Matej 
Zadravec. 

Prav tako bodo pripravili kulinarič-
ni delavnici pri Svetem Tomažu in v 
Središču ob Dravi, sodelovali na eko 
dnevih na nekaterih šolah, organizi-
rali dneve odprtih vrat na kmetijah, 
nabavili hladilno prikolico in drugo 
kulinarično opremo, poskrbeli za 
promocijo in razvili novo blagovno 
znamko: seneno meso s kozolca.

Svojevrsten užitek pa bo nudil 
tako imenovani »prleški užitek«. 
Inovativni kmetje namreč načrtujejo 
skupen turistično-kulinaričen paket. 
Svoje kupce želijo pripeljati v doma-
če kraje in jim razkazati njihove kme-
tije, pri Hlebčevih pa bodo poskrbeli 
še za kulinarično razvajanje ter pre-
nočišča. »Ne želimo tržiti samo naše 
govedine kot hrane, ampak celo do-
živetje, zato nov turistični produkt: 

prleški užitek,« pojasnjuje Boštjan 
Kosec.

Nova priložnost: 
zapuščeni vikendi kot 
razpršeni hoteli

»Zadnji čas je, da začnemo Prleki 
drugače razmišljati. Imamo vse. Pr-
lekija je pravzaprav biser Slovenije, 
ki ga je država zanemarila. A to bi mi 
uredili in v tej smeri že delamo. Po-
membno se je združevati,« je prepri-
čan Milan Hlebec mlajši iz Turistične 
kmetije Hlebec, ki je še razkril, da na 
njihovi kmetiji delajo že na novem 
projektu, imenovanim razpršeni ho-
teli. Ideja je, da bi v okoliških, po ve-
čini praznih vikendih, ponudili mož-
nost prenočitve, saj nočitvenih ka-
pacitet na tem koncu primanjkuje.
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Ormož � Dober zgled: Povezovanje treh kmetij in skupna doživetja

Od goveje tünke do prleškega užitka
Ekološki kmetiji Kosec in Zadravec sta svojo poslovno pot z gostoljubno Turistično kmetijo Hlebec še poglobili. S pomočjo evropskih sredstev bodo med drugim zgradili predeloval-
ni obrat, kjer bodo razsekovalnica s pakirnico, hladilnica in zorilnica, razvili novo blagovno znamko seneno meso s kozolca in pripravili izhodišča za razvoj dveh novih izdelkov 
– goveje tünke in prleškega užitka.

Najstarejše mesto je minuli konec 
tedna postalo mesto tisočerih dob-
rot in vonjav, in sicer že 29. leto za-
pored. »Zame so Dobrote velik praz-
nik in verjamem, da tudi za kmetije. 
Dogodek je res nekaj veličastnega, 
saj predstavlja, kar imata naše pode-
želje in slovenski prostor,« je povedal 
direktor KGZS, Zavoda Ptuj Andrej 
Rebernišek. Da smo lahko na dogo-
dek, ki se je porodil ravno na Ptuju, 
ponosni, so prepričani tudi drugi 
govorci: Cvetko Zupančič, predsed-

nik Kmetijsko-gozdarske zbornice 
Slovenije, Peter Vrisk, predsednik 
Zadružne zveze Slovenije, Miran Sen-
čar, župan mestne občine Ptuj, Peter 
Pribožič, predsednik organizacijske-
ga odbora, ki so zbrane nagovorili na 
otvoritveni slovesnosti minuli petek. 

Slovenski in zamejski kmetice in 
kmetje imajo znanje, so inovativni, 
imajo ideje. Na letošnjem ocenjevan-
ju so kmetije iz Slovenije in zamejstva 
prijavile 1070 izdelkov, priznanje pa 
je prejelo kar 962 izdelkov. Letos 

je bilo podeljenih 165 bronastih pri-
znanj, 278 srebrnih, 519 zlatih pri-
znanj in tudi 92 znakov kakovosti. 
Znak kakovosti se podeli za trikrat 
zapored osvojeno zlato priznanje za 
izdelek. »Največ je bilo mlečnih izdel-
kov. Sicer pa je trend, da kmetije pri-
javljajo izdelke, ki so tržno zanimivi. 
Tako beležimo povečanje prijavljenih 
mesnih, mlečnih in konzerviranih 
izdelkov. Namreč kmetije se zaveda-
jo, še posebej manjše, da lahko pre-
živijo le, če osnovnim proizvodom 
dodajo dodano vrednost,« je svoja 
opažanja strnil Pribožič. Predsednik 
Zadružne zveze Slovenije pa je dodal, 
da s prireditvijo, kot so Dobrote, na-

govarjamo tudi potrošnika, da podpi-
ra slovensko podeželje, slovenskega 
kmeta, ki je pomemben za vso drža-
vo. »Če bo zemlja v lasti slovenskega 
kmeta, potem se za prihodnost in 
samostojnost Slovenije ni bati.« Tudi 
Zupančič je poudaril pomembno pro-
mocijsko vlogo kulinaričnega dogod-
ka na Ptuju.« In promocijo moramo 
nadgrajevati. Pogrešam namreč, da 
bi se ljudje večkrat vprašali, kaj bomo 
jedli danes in kaj čez deset ali dvajset 
let. Morali bi se bolj zavedati pomena 
hrane.«

In da bi se potrošniki pogosteje 
vprašali o kakovosti hrane in njenem 
izvoru, si prizadevajo tudi na kmetij-

skem ministrstvu. »Tega, kar znajo 
narediti naši kmetje in kmetijce, v 
ostalih evropskih državah nimajo. 
Moramo narediti korak naprej. Na-
mreč uspelo nam že je, da sedaj 70 % 
ljudi razmišlja, kje dobiti slovensko 
hrano, pred sedmimi leti je ta delež 
znašal le 30 %. Cilj pa je, da bo 90 % 
ljudi razmišljalo o poreklu hrane,« je 
izpostavil kmetijski minister Dejan Ži-
dan. In vse te številke bomo dosegli 
tudi, če bomo spoštovali, kar smo po 
srcu, kar imamo na našem podeželju. 
»S tem spoštovanjem verjamem, da 
nam bo vsem lepše,« je še povedal 
Andrej Rebernišek. Spoštujmo, kar 
smo po srcu, kar imamo na našem 

podeželju. In če bomo to spoštovali, 
verjamem, da nam bo vsem lepše.«

Sicer pa je tudi letošnje Dobrote 
oblikoval bogat kulturni in strokov-
ni program. S podelitvijo nagrad za 
likovni tečaj z naslovom Čebelica, 
moja prijateljica so obeležili prvo pra-
znovanje svetovnega dneva čebel, 
na dvorišču samostana so se zavrteli 
številni folklorniki in zvrstili številni 
ljudski pevci in pevke in seveda naro-
dno-zabavni ansambli. Dobrote tako 
iz leta v leto presegajo pojem držav-
na razstava in postajajo kulinarični in 
kulturni dogodek leta slovenskega 
kmetijstva. 

Ptuj � Dobrote že 29. leto povezale mesto in podeželje 

»Spoštujmo, kar smo po srcu, spoštujmo podeželje«
Pšenični hlebci, okrogle in podolgovate potice najrazličnejših nadevov, zapeljive breskvice, pa seveda tudi žgane pijače ter vina, sokovi, olja v lični 
embalaži, med in mlečni ter mesni izdelki … Razstava Dobrot slovenskih kmetij je prikaz bogatosti in raznolikosti kulinarike slovenskega podeželja 
ter seveda znanja kmetic in kmetov na enem mestu – za zidovi ptujskega minoritskega samostana.

Foto: ML

Z leve: direktor Javne razvojne agencije občine Ormož Zlatko Zadravec, 
Matej Zadravec iz Ekološke kmetije Zadravec, Boštjan Kosec iz Ekološke 
kmetije Kosec in lastnik Turistične kmetije Hlebec Milan Hlebec mlajši.

Foto: Črtomir Goznik

Okoli 50.000 € evropskih sredstev
Za skupen projekt v vrednosti 58.553 evrov je bilo dodeljenih 

49.770 evrov nepovratnih evropskih sredstev (preostanek bodo 
zagotovile kmetije), kar je velik uspeh glede na težke in zelo 
specifi čne pogoje za pridobitev sredstev iz ukrepa »dopolnilne 
dejavnosti na kmetijah«, je izpostavil direktor Javne razvojne 
agencije občine Ormož Zlatko Zadravec.

Seznam nagrajenih izdelkov na 29. razstavi Dobrote slovenskih kmetij 2018
K S SO ML M V O ŽG Ž MA SAD KV KP MED ČAJ SKUPAJ

ZLATO priznanje 4 8 35 96 27 30 85 39 89 24 3 52 1 13 13 519
SREBRNO priznanje 4 2 18 35 49 23 31 24 49 13 4 10 0 10 6 278
BRONASTO priznanje 1 1 4 27 39 2 16 15 34 8 0 6 0 8 4 165
Število znakov kakovosti 0 1 5 16 4 6 16 7 22 6 0 8 0 1 0 92
Skupaj podeljenih priznanj 9 11 57 158 115 55 132 78 172 45 7 68 1 31 23 962

Vir: KGZS, OE Ptuj

Legenda: K: kisi  S: suho sadje  SO: sokovi in nektarji  ML: mlečni izdelki  M: mesni izdelki  V: vina O: olja  ŽG: žgane pijače  Ž: izdelki iz žit   MA: marmelade   
SAD: sadjevci KV: konzervirana zelenjava in drugi pridelki KP: kompoti MED: med ČAJ: čaji

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik
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Po podatkih GURS je bilo lani v 
Sloveniji sklenjenih 5.579 dolgoroč-
nih najemnih pogodb za stanovanja, 
1.799 za pisarne ter 1.011 za gostin-
ske in trgovske lokale. Povprečno 
oddano stanovanje je bilo zgrajeno 
leta 1963 in je merilo 51 kvadratnih 
metrov, najemnik je zanj v povpre-
čju odštel 250 evrov (predlani 240 
evrov). Za mesečni najem pisarniš-
kih prostorov je bilo lani v Sloveniji v 
povprečju treba odšteti 9,6 evra na 
kvadratni meter, na Ptuju 6,1 evra, 
za trgovske in gostinske lokale pa v 
Sloveniji 13,2 in na Ptuju 12,1 evra po 
kvadratnem metru.

Podatke o višinah najemnin je 
sicer treba jemati z rezervo, saj ve-
čina najemodajalcev iz davčnih ra-
zlogov sporoča nižje najemnine od 
dejanskih. Na Ptuju naj bi povprečna 
najemnina za stanovanje lani znašala 
150 evrov, a je vodja ptujske poslo-
valnice nepremičninske agencije Re/
max Tanja Tučič razkrila, da se cene 
mesečnih najemnin v resnici začnejo 
pri okoli 180 do 200 evrih – za garso-
njere: »Po naših izkušnjah mesečna 
najemnina za dvosobno stanovanje 
na Ptuju znaša okoli 250 evrov, če je 
normalno vzdrževano in opremlje-
no, za trosobno 300 do 350 evrov, 

se pa večja stanovanja oddajajo tudi 
za 450 ali celo 500 evrov mesečno.«

Mnogi najemnih pogodb sploh 
ne sklenejo; to je razvidno že iz 
podatka, da naj bi bilo lani na Ptuju 
sklenjenih le 46 najemnih pogodb 
... Na GURS so priznali, da zajem 
podatkov v evidenci ni popoln: »Iz-
redno težko je zagotoviti nadzor 
nad poročanjem in kakovostjo spo-
ročenih podatkov. Posebej to velja 
za poročanje o oddaji stanovanjskih 
nepremičnin, ki je pretežno v dome-
ni fi zičnih oseb.«

Lani rekord v prodaji 
stanovanj

Na GURS so pojasnili, da je v Slo-
veniji vse od prve polovice leta 2015 
(takrat so cene stanovanj po nasto-
pu krize nepremičninskega trga leta 
2008 dosegle dno) prisoten trend 
rahle rasti tržnih najemnin, vendar 
dodali: »V primerjavi s prodajnimi ce-
nami najemnine stanovanj naraščajo 
bistveno počasneje.« 

Na Statističnem uradu RS so po-
trdili: »Cene rabljenih stanovanjskih 

nepremičnin po padcu v drugi polo-
vici leta 2015 rastejo že od začetka 
leta 2016.« Po njihovih podatkih je 
bilo lani doseženo rekordno število 
prodaj, cene stanovanjskih nepre-
mičnin v Sloveniji so se zvišale za 10 
%. V istem času so se najemnine zvi-
šale le za slaba dva odstotka … Cene 
stanovanjskih nepremičnin naj bi to-
rej rasle petkrat tako hitro kot cene 
njihovega najema.

Podjetniki zato bolj povprašujejo 
po najemu kot po nakupu pisarniš-
kih prostorov, so povedali na GURS: 
»Po letu 2013, ko se je začelo oživlja-
nje nepremičninskega trga in gospo-
darstva, tržne najemnine pisarniških 
prostorov stagnirajo, cene pa počasi 
naraščajo, tako da za uporabnike 
ostaja razmerje med najemnino in 
ceno v prid najemnin.« Po drugi stra-
ni se obseg sklepanja dolgoročnih 
tržnih najemov stanovanj zmanjšuje, 
so dodali: »Eden od razlogov je tudi 
preusmerjanje najemodajalcev v bolj 
donosno kratkoročnejše oddajanje 
stanovanj. Razmeroma nizka dono-
snost dolgoročne oddaje stanovanj 
je značilna predvsem za območja z 
visokimi tržnimi vrednostmi stano-
vanj, kot sta na primer Ljubljana in 
območje Obale.«

torek � 22. maja 20186 Podravje

Ptuj, Slovenija � Poročilo o najemnem trgu nepremičnin

Rast najemnin ne dohaja rasti cen stanovanj
Na Geodetski upravi Republike Slovenije (GURS) so objavili poročilo o najemnem trgu nepremičnin za leti 2016 in 2017. Uradni podatki z dejanskimi števil-
kami kaj dosti skupnega resda nimajo, vseeno pa razkrivajo nenavaden trend: cene stanovanj rastejo nekajkrat hitreje kot najemnine.

Foto: ČG

Cene stanovanj v Sloveniji so se lani v povprečju zvišale za 10 %, najemni-
ne le za 1,9 %.

Pokopališče in vežica Sv. Tomaž ležita ob prometni regionalni cesti, ob ka-
teri je možno na asfaltiranem delu tudi parkirati. Parkirnih mest je ob pogre-
bih premalo, zato lastniki avte puščajo ob glavni cesti, kar je pri srečevanju 
vozil zelo nevarno. Tudi parkirišče med pokopališčem in cesto je ozko, zato 
marsikdo avto parkira tako, da ga del ostane na cesti.

Letos le zemeljska dela, drugo leto asfaltiranje
Tomaževčani so se že nekaj časa spraševali, zakaj se na drugo stran poko-

pališča, kjer je bil travnik, navaža zemlja. Kmalu je bilo jasno, da za potrebe 
parkirišča. »Gre za zemljo, ki je bila višek ob modernizaciji cest v letu 2017 
in je bilo smiselno, da se navedena zemlja deponira na tem platoju, ker je 
po projektu predviden dvig terena,« je sporočila direktorica občinske uprave 
Zinka Hartman. Zemljo so že poravnali in navozili gramoz. Kot so sporočili 
iz občine, bodo letos izvedli le zemeljska dela z utrditvijo platoja. Ta dela, ki 
bodo stala okrog 10.000 evrov, bodo predvidoma zaključena do konca maja, 
izvaja pa jih podjetje Grad trgo iz Savcev. V naslednjem letu predvidevajo še 
zaključna dela, torej asfaltiranje, odvodnjavanje in javno razsvetljavo.

Parkirišče je široko 11,5 metra in dolgo 52 metrov, kar bo omogočalo par-
kiranje do 30 vozil. Za investicijo so se odločili, ker do sedaj še niso imeli ura-
dnih parkirnih mest za parkiranje za potrebe pokopališča.

Foto: KŠ

Sv.Tomaž � Urejajo parkirišče ob pokopališču

Da bo več parkirnih mest
Na parkirišču ob pokopališču pri Sv. Tomažu bo do 30 par-
kirnih mest. Letos ga še ne bodo asfaltirali.

Da bi potencial, ki ga grajski kom-
pleks ima, še bolje izkoristili, v ptu-
jsko-ormoškem muzeju nujno pot-
rebujejo konservatorski načrt. Nanj 
čakajo že nekaj let, od opredeljenih 
smernic v tem dokumentu pa bo 
odvisna tako hortikulturna ureditev 
kot tudi umestite objektov in vsebi-
ne. Naročnik načrta je Ministrstvo 
za kulturo, ki je lastnik kompleksa, 
izdeluje pa ga Restavratorski center 
ZVKDS. 

„Kar se tiče konservatorskega 
načrta, je muzej že lani novembra 
pristojnim službam poslal predlog 
za muzejske vsebine, naknadno smo 
poslali še predlog za hortikulturno 
ureditev. Upam, da v kratkem dobi-
mo informacijo o odgovornem izde-
lovalcu načrta, ki bo bdel nad pripra-
vo načrta in da bo letos res izdelan. 
Potem se bo vse v okviru kompleksa 
delalo v skladu z načrtom. Kakšna 
bo dinamika, je seveda odvisno od 

fi nančnih okvirov. V skladu s konser-
vatorskim načrtom, katerega reali-
zacija je predvidena letos, je PMPO 
za objekt 'konjušnice' predvidel izse-
litev muzejske blagajne in trgovine v 
objekt na Raičevi 7 in izselitev zbirke 
mask (žitnica). Prostor bi namreč 

želeli nameniti za gostinsko dejav-
nost z večnamenskim prireditvenim 
prostorom, obenem pa primerno 
urediti spodnjo grajsko ploščad (t. i. 
topovsko ploščad) in razgledno plo-
ščad,“ pojasnjuje Aleksander Loren-
čič, direktor Pokrajinskega muzeja.

Kar zadeva gostinsko dejavnost, 
iščejo privatnega investitorja, ki bi bil 
pripravljen vložiti sredstva in zadeve 
urediti. Kot pravi Lorenčič, so se o 
možnosti sodelovanja že pogovarjali 
s potencialnimi investitorji, tudi z go-
stincem, ki ima v skladu s pogodbo 
gostinsko dejavnost v grajski kavarni 
in na zgornjem grajskem dvorišču. 
Kakšnega oprijemljivega dogovora 
za zdaj še ni.

Lorenčič pravi, da se jasno zave-
dajo potenciala, ki ga ima grajski 
kompleks, a dodaja: »Zahteva pa 
redno vzdrževanje in številne inve-
sticije.«

Ptuj � Načrti z grajskim kompleksom so veliki

Na najlepši točki v mestu načrtujejo ureditev lokala
Potenciala, ki ga ima grajski kompleks, se v Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož še kako dobro zavedajo. A pot do realizacije ciljev se vedno zatakne pri denarju in bi-
rokraciji. Že nekaj let čakajo na konservatorski načrt, od katerega bo odvisno tudi, ali bo v prostorih nekdanje konjušnice urejen lokal. 

Foto: ČG

V prostorih, kjer je bila nekoč konjušnica, danes pa sta blagajna in zbirka mask, želijo urediti gostinsko ponudbo.

Podaljšanje delovnega časa 
med majem in oktobrom
Zbirke v ptujskem gradu si je med 1. majem in 14. oktobrom možno 
ogledati med 9. in 18. uro, ob sobotah in nedeljah v juliju in avgustu 
pa med 9. in 20. uro. „Ker je bilo večkrat izpostavljeno vprašanje 
vstopa oziroma dostopa na spodnje grajsko dvorišče po izteku rednega 
delovnega časa, se je Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož v sodelovanju 
z Mestno občino Ptuj tudi v letu 2018 odločil za podaljšano odprtje 
spodnjega grajskega dvorišča. Vstop na omenjeno dvorišče, t. i. 
topovsko ploščad, bo tako od 27. aprila do 15. oktobra možen do 21. 
ure,“ pojasnjuje Lorenčič.

Lokal tudi na Panorami?
Dodatno gostinsko ponudbo pa naj bi Ptuj dobil še na eni 

izjemno privlačni točki. „Želja je urediti prostor na Panorami 
in mestu doprinesti dodatno ponudbo, vendar se zavedamo, 
da sama investicija zahteva velik denarni vložek, predvsem 
pa ideje, da prostor ne bo namenjen samo gostinski dejavnosti, 
ampak tudi druženju,“ pojasnjujejo na ptujski občini.

V Sloveniji najemnine stanovanj rastejo, na Ptuju stagnirajo
Analitično območje 2016 2017 Razlika 2016/2017 (%)

Srednja najemnina (€) Povprečje (€/m2) Srednja najemnina (€) Povprečje (€/m2)
Ptuj 140 3,6 150 3,6 0
Maribor 200 4,5 200 4,6 + 2,2
Slovenska Bistrica 200 3,8 190 3,5 - 7,9
Slovenija 240 5,2 250 5,3 + 1,9

Vir: Geodetska uprava RS

Opomba: v evidencah so zajeti zgolj najemni posli, sklenjeni na prostem trgu (neprofitne najemnine torej niso štete) za najmanj šest mesecev. V analizi so 
kot analitična območja upoštevali le občine, kjer je fond stanovanj večji od 1.400 in se letno evidentira vsaj 30 najemov stanovanj; v Spodnjem Podravju so 
tako podatki na voljo le za Ptuj.
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Starše � Krvodajalska akcija

Avtobus za odvzem krvi
Minulo sredo je bila v občini Starše organizirana krvodajalska akcija, 
ki pa je tokrat potekala malce drugače, kot je bil to do zdaj običaj.

torek � 22. maja 2018   7Podravje

Gorišniški policisti so v občini lani 
obravnavali 22 primerov nedovolje-
nih prestopov državne meje (predla-
ni »le« sedem). Mejo je skupaj pres-
topilo 52 oseb, od tega 44 moških in 
osem žensk, med njimi je bilo šest 
mladoletnih oseb in dva otroka. Naj-
več oseb je bilo iz Hrvaške, Bosne in 
Hercegovine in Kosova (po sedem iz 
vsake od teh držav), sledili so drža-
vljani Sirije (pet), Pakistana in Srbije 
(po štirje), Afganistana, Albanije in 
Slovenije (po trije) ter Nemčije, Av-
strije in Iraka (po dva) ...

Komandir PP Gorišnica Milko Pa-
nikvar in pomočnik komandirja Igor 
Belšak sta v poročilu zapisala: »Kon-
stantno nedovoljeno zunanjo mejo 
prehajajo državljani balkanskih držav 
(Kosova, Srbije in Albanije), med 
katerimi so bili obravnavani kot or-
ganizatorji oz. prevozniki državljani 
Srbije, Kosova in Hrvaške.« Policisti 
so tujim varnostnim organom izročili 
17 oseb, eno so sprejeli. Za medna-
rodno zaščito je zaprosilo šest oseb, 
namestili so jih v azilni dom.

Policisti so povedali še, da so bili 
vsi nedovoljeni prehodi državne meje 
izvršeni izven mejnega prehoda: »Na 

območju občine Zavrč je bilo največ 
nedovoljenih vstopov na območju 
naselij Goričak in Zavrč, prehodno 

mesto po SOPS-u Goričak–Dubrava 
Križovljanska, in v okolici mejnega 
prehoda Zavrč, kjer je v devetih pri-

merih mejo nedovoljeno prečkalo 20 
oseb. Ti nedovoljeni prehodi so bili v 
večini primerov z motornimi vozili, v 
dveh primerih pa tudi peš.«

Prometnih prekrškov 
lani pol več kot predlani

Policisti so na območju završke 
občine lani ugotovili 2.956 kršitev s 
področja cestnega prometa oz. kar 
40,3 % več kot leto poprej. Izrekli so 
73 opozoril oz. 52,1 % več kot predlani 
in napisali 2.722 plačilnih nalogov oz. 
43,6 % več kot v primerjalnem obdob-
ju. Gorišniški komandir in njegov po-
močnik sta v poročilu zapisala: »Raz-

logi za takšen porast ugotovljenih kr-
šitev so v tem, da se je delo patrulj v 
okviru nadzora in urejanja prometa v 
veliki meri usmerjalo na glavno cesto 
G-2 in regionalno cesto R-228.«

Prometni tokovi se po izkušnjah 
policistov ne spreminjajo: »Na cesti 
številka 2 je gostota prometa največ-
ja in tudi število prometnih nesreč na 
tej cesti je višje kot na drugih cestah 
z našega območja.« Policijske pa-
trulje bodo zato še naprej usmerjali 
predvsem na to cesto. Kljub porastu 
številk so sklenili, da so bile lanske 
prometno-varnostne razmere v res-
nici podobne predlanskim …

Strojna šola Šolskega centra Ptuj 
projekt Go car go, ki so ga prevedli 
v Bo, kar bo! organizira že devet let 
zapored. V sodelovanju z osnovni-
mi šolami, ki jih je iz leta v leto več, 
ustvarjajo enkratne in neponovljive 
posebne avtomobilčke, ki so jih po-
imenovali ekstramobili. Ne gre za 
navadne gokarte, posebni so tako po 
obliki kot namenu.

Podvozja so v šolskih delavnicah 
Strojne šole Ptuj izdelali učitelji in 
dijaki, nato pa jih predali domišljiji 
osnovnošolcev in njihovih mentorjev, 
ki vedno znova dokazujejo, da njihova 
ustvarjalnost nima meja. Idejni vodja 
projekta Stanko Kostanjevec pravi, da 
je njihov namen enostaven: mladim 
približati strojništvo in jih povabiti, 
da se vpišejo na ptujsko Strojno šolo. 
Obenem seveda s pomočjo tega pro-
jekta mlade spodbujajo h kreativnosti 
in iskanju izvirnih tehniških rešitev.

Ravnatelj Strojne šole ŠC Ptuj Bo-
jan Lampret je zadovoljen, da se jim 
vsako leto pridružuje več šol in da je 
projekt dobil mednarodno dimenzijo. 
Kot pravi, pa ga najbolj veseli dejstvo, 
da šolarji k projektu pristopajo zelo 
resno, vlagajo veliko dela, se ogrom-
no naučijo, obenem pa se pri tem 
zabavajo. Velik potencial v projektu 
Go car go prepoznava tudi direktor 
Šolskega centra Ptuj Oton Mlakar, ki 
se ga je letos udeležil prvič in zagoto-
vil, da bodo tudi v prihodnje podpirali 
tako dobre ideje, kot je ta. 

25 ekip, ki so letos sodelovale na 
tekmovanju, je sicer samostojno izde-
lovalo svoje gokarte, tehnične teža-
ve pa so reševali s pomočjo ptujskih 
strojnikov. Lični ekstramobili so nav-
dušili, osnovnošolci pa so dokazali, da 
se lahko vozijo v kopalni kadi, krofu, 
Batmanovem vozilu, polžu ... Avtobo-
mobilčke so opremili tudi z dodatno 

opremo, led lučkami, zvočniki ipd. 
Najzanimivejše vozilo po samooce-
njevanju ekip so izdelali osnovnošol-
ci OŠ Ormož. Vodi jih mentor Igor 
Kaučič, gokart v verziji Golfa 2 gti so 
izdelovali: Jan Dobša, Nino Dragarić, 
Domen Fafulić, Matic Kocbek, Nino 
Benjamin Kovačec, Val Voršič in Aleks 
Zavratnik.

Zraven urejenosti avtomobilčkov 
pa je zelo pomembna tudi funkcio-
nalnost vozil. Ekipe so se pomerile 
na slalomski in veleslalomski progi. 
V slalomu je zmagala OŠ Selnica ob 
Muri iz Hrvaške. V veleslalomu so se 
najbolje odrezali šolarji OŠ Cirkovce. S 
traktorjem Štajerjem, ki so ga izdelali 
pod mentorstvom Jožice Jurgec in 
Ivana Kojca, so bili najhitrejši Klemen 
Predikaka, Miha Dolenc, Žak Medved, 
Žiga Serdinšek, Žan Žnidar, Žan Jurič, 
Jan Draškovič in Žiga Peršuh.

Ptuj � Učenci spet navdušili s projektom Go car go

Vozili so se s krofom, v kopalni kadi in zabojniku za smeti
Ekipe 25 osnovnih šol iz Slovenije, Hrvaške in Srbije so celo leto pridno izdelovale ekstramobile, ki so jih s ponosom predstavili na 9. srečanju Go-car-go. Tudi letos jim domišljije ni manjkalo; 
nekateri so stavili na umetniški vtis, spet drugi na hitrost vozila.

Foto: ČG

Ekstramobili so bili ponovno zelo inovativni po videzu, a tudi hitri.

Zavrč � Z 22. redne seje občinskega sveta

Skokovit porast prometnih prekrškov
Završki občinski svet je na zadnji seji potrdil zaključni račun lanskega občinskega proračuna in zgolj zaradi spremenjene zakonodaje popravil nekaj aktov, 
seznanil se je tudi s številnimi poročili javnih zavodov in organizacij. Najbolj skrb vzbujajoče čtivo je bilo gotovo poročilo o trendih varnostnih pojavov na 
območju občine za lansko leto, ki so ga pripravili na Policijski postaji (PP) Gorišnica.

Foto: EM

Največ nedovoljenih prehodov državne meje so policisti lani ugotovili v naseljih Zavrč in Goričak, kjer sicer stojijo 
(odprta) panelna vrata …

Nekaj denarja je celo ostalo
Skupni prihodki Občine Zavrč so lani znašali 1.464.591 evrov, odhodki 

1.454.164 evrov; proračunski presežek je torej znašal dobrih deset tisočakov. 
Odplačali so 90.978 evrov kredita in se na novo zadolžili za 42.425 evrov. 
Skupni presežek sredstev je konec lanskega leta znašal 139.067 evrov.

V vaško središče v Staršah 
se je v sklopu Krajevne orga-
nizacije RK Starše in Krajev-
ne organizacije RK Marjeta 
prvič pripeljal avtobus za 
odvzem krvi krvodajalcem 
na terenu. Krvodajalci so bili 
navdušeni nad avtobusom, 
na katerega so vstopali z 
velikim zanimanjem in ra-
dovednostjo. Krvodajalske 
akcije v občini Starše so zme-
raj dobro obiskane, organizi-
rane pa so dvakrat na leto. 
Župan občine Starše Bojan 
Kirbiš se vsem, ki ste darovali 
svojo dragoceno kri, v imenu 
tistih, ki jo potrebujejo, iskre-
no zahvaljuje za to humano 
dejanje. 

Škodo bodo ocenjevali na območ-
ju 38 občin, od tega 13 pomurskih in 
25 podravskih. V Spodnjem Podrav-
ju bodo škodo ocenjevali v občinah 
Ptuj, Trnovska vas, Hajdina, Kidriče-
vo, Videm, Podlehnik, Destrnik, Ma-
jšperk, Makole, Starše, Dornava in 
Duplek. Popis škode bodo izvedli tudi 
v občinah Maribor, Slovenska Bistrica, 
Lenart, Benedikt, Sv. Trojica v Slov-

enskih goricah, Miklavž na Dravskem 
polju in Hoče-Slivnica. „Občinske 
komisije bodo ocenile škodo na 
obrazcih in jo vnesle v aplikacijo Ajda 
do 12. junija. Regijske komisije bodo 
nato do 19. junija opravile kontrolne 
preglede. Škodo v gozdovih bo oce-
nil zavod za gozdove, na vodotokih 
direkcija za vode, na kulturni dediščini 
zavod za varstvo kulturne dediščine, 

v gospodarstvu ministrstvo za gos-
podarstvo in na državnih cestah re-
publiška direkcija za ceste. Po prvih 
zbirnih ocenah je škoda presegla 0,3 
promile državnega proračuna (okrog 
2,5 mio €), zato je izpolnjen pogoj za 
izdajo sklepa o pričetku ocenjevanja 
škode,“ je med drugim navedeno v 
sklepu uprave za zaščito in reševanje.

Podravje � Ocenjevanje škode po poplavah

Tri tedne časa za popis
Republiška uprava za zaščito in reševanje je izdala sklep za ocenjevanje škode, ki je nastala 
kot posledica neurja s poplavami med 4. in 6. majem. V skladu s sklepom bodo občine obliko-
vale komisije, ki bodo do 12. junija zbirale podatke o škodi.

Foto: Arhiv občine
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Do izpred 40 let je bil pred ovin-
kom na glavni cesti v Spuhlji, na 
odcepu za Siget, most. Pod njim 
pa struga, po kateri je voda tekla 
skozi naselje v sosednje Zabovce 
in naprej v Dravo. Strugo so do-
mačini imenovali brodec. Včasih je 
bilo vode v njej več, včasih manj, 
odvisno od vodostajev podtalnice 
in potoka Rogoznica. Z leti se je na-
selje Spuhlja infrastrukturno poso-
dabljalo. Namesto mostiča so pod 
glavno cesto namestili kanale. Tudi 
skozi naselje v Sigetu, ki je danes 
gosto pozidano, so odprti meteor-
ni jarek nadomestili kanali. Je pa ja-
rek ostal izven naselja, med njivami 
in travniki ter naprej skozi Zabovce, 
kjer ga je prav tako nekaj skritega v 
kanalih pod zemljo. Jarek je speljan 
v strugo Rogoznice pod Ptujskim 
jezerom. Franc Bolcar iz Spuhlje 
je v času, ko je vodil tamkajšnjo 
četrtno skupnost, večkrat glasno 
opozarjal, da je treba jarek pokositi 
in očistiti. Pa njegovih opozoril na 
občini niso upoštevali. Ko smo te 
dni z njim govorili, je poudaril: „Teh 
poplav ne bi bilo, če bi bila struga 
Rogoznice očiščena, da v njej ne bi 
rasla drevesa in druga podrast. Pa 
tudi, če bi se redno čistili meteorni 
kanali in struga jarka. Poglejte stru-
go Rogoznice od Kolariča do Turn-
ška – koliko je v strugi dreves. Stru-
ga je zaraščena zaradi gnezdenja in 
zaščite ptičev. Rogoznico je treba 
sanirati. Kanali premera pol metra, 
ki so vgrajeni na delih nekdanjega 
jarka, pa takšnih količin vode ne 
morejo požreti.“

Da je meteorna kanalizacija na 
območju Spuhlje urejena pomanj-
kljivo, priznavajo tudi v vodstvu 
mestne občine (MO) Ptuj: „Projek-
tne dokumentacije za ta meteorni 

jarek v hiši nimamo, lahko bi dejali, 
da je sistem zgrajen nesistematič-
no. Trenutno je izveden le del, ki 
služi odvajanju padavinskih vod iz 
delov cestišč. Nekoč je za odvaja-
nje padavinskih vod iz tega dela in 
zaledja služil odprt jarek, ki pa se je 
s časom z ureditvijo ceste in urba-
nizacije nadomestil z zaprtim kana-
lom med hišami. Na tem kanalu na 
območju sedaj poplavljenih hiš tudi 
ni urejenih požiralnikov (cestnih 
rešetk).“ Na občini dodajajo, da za-
prtega kanala nimajo nikjer zavede-
nega kot osnovno sredstvo. Ker ga 
ni v evidenci javne infrastrukture, 
ga tudi ne vzdržujejo.

Voda ni imela kam 
odteči

Ko je voda nedavno zalila del 
naselja, se je ujela v bazen, saj ni 
imela kam odtekati. Na MO Ptuj 
pojasnjujejo: „Ovira za nemoten 
odtok je prav gotovo v odprtem 
delu jarka, kjer je dobršen del pro-
fi la cevi na iztoku iz kanala v mulju, 
ki ovira nemoten odtok iz cevovo-
da. Tako je kanal še sedaj, ko ni več 
padavin, poln vode. Ali so in kako 
na debelo so usedline v kanalu, bo 
možno ugotoviti šele, ko v kana-
lu ne bo vode. Takrat bo usedline 
možno izprati in nato kanal pregle-
dati, ugotoviti, v kakšnem stanju 
so cevi, in ali je kanal položen s 
konstantnim padcem.“

Za črpanje začasno 
povečali moč 
elektrike na črpališču

Gasilci in druge službe so v sobo-
to, 5. maja, šele po nekaj urah pri-

sotnosti na poplavljenem območju 
našli logistično rešitev, da so lahko 
začeli črpati in odvajati poplavne 
vode. „Prisotni gasilci so preverjali, 
ali je možno (glede na to da v bli-
žini ni odprtega odvodnika, kamor 
bi zbrane padavinske vode lahko 
prečrpavali) padavinske vode čr-
pati v javno kanalizacijo. Delavec 
Komunalnega podjetja Ptuj se je 
takrat na terenu takoj vključil v 
reševanje in tam ostal praktično 
celo soboto. Javno kanalizacijsko 
omrežje na tem območju je name-
njeno in dimenzionirano izključ-
no za odvajanje odpadnih vod iz 
objektov in v nobenem primeru 
ne za istočasno odvajanje pada-
vinskih vod. Po fekalnem kanalu, 
torej pri normalnem obratovanju, 
ne moremo odvajati padavinskih 
vod. Kanalizacija iz Spuhlje se do 

prvega mesta, kjer je možno raz-
bremenjevanje, dvakrat prečrpava 
in vsa strojna oprema s črpališči in 
zakupljena moč električne energije 
na odjemnih mestih črpališč zados-
tuje le za dvakratne sušne odtoke. 
Po kanalih je torej možno ob kon-
troli izjemoma odvajati manjše ko-
ličine padavinskih vod, kar je bilo 
narejeno v soboto. Za to je bil ves 
čas prisoten zaposleni iz Komunal-
nega podjetja, ki je na Elektro Ma-
ribor organiziral izjemno začasno 
povečanje priključne moči fekalne-
ga črpališča v Kočah. Omenimo naj 
še, da je v času padavin v fekalni 
sistem vdiralo toliko padavinske 
vode, da je bil povsem poln in do-
datne obremenitve tega kanala 
pri normalnem obratovanju torej 
v nobenem primeru niso možne,“ 
so še povedali v ptujski Mestni hiši.
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Zaveze za meteorno kanalizaci-
jo tudi v pogodbi za Cero Gajke

Med pripravo članka smo v pogodbi za Cero Gajke iz leta 
2002 med takratno četrtno skupnostjo (ČS) Jezero in MO Ptuj 
zasledili zaveze občine, da bo na območju Spuhlje poskrbela tudi 
za ureditev odvodnjavanja ter čiščenje potokov Rogoznice in 
Grajene. Glede na to, da se je večina pogodbe (10 let) izvedla v 
času, ko je MO Ptuj vodil župan Štefan Čelan, smo ga zaprosili za 
pojasnilo, ali so se zaveze iz pogodbe realizirale ali ne. „Odgovore 
na vaša vprašanja sem poiskal na Skupni občinski upravi in pri 
nekdanjem predsedniku ČS Spuhlja. Po njihovih zagotovilih so 
bila vsa dela iz pogodbe, ki jih navajate, opravljena. Razlog za 
takšno poplavo je potok Rogoznica, ki ni bil očiščen. Žal o tem 
ne odloča lokalna skupnost, ampak država, ker so vodotoki v 
lasti in upravljanju države. Vsi odvodni jaški, ki jih navajate iz 
pogodbe, pa žal niso dimenzionirani za tako velik obseg poplav,“ 
je pojasnil nekdanji ptujski župan Čelan.

Spuhlja � Neurejen sistem odvodnjavanja meteornih vod

Odprti jarek nadomestili s kanali, ki niso 
Domačini v Spuhlji so prepričani, da bi se lahko izognili tako obsežnemu poplavljanju, če bi bila struga potoka Rogoznica redno
odvodni jarek, ki je bil nekoč speljan skozi ta del naselja.

Na dan poplav so bili kanalizacijski jarki v Spuhlji do vrha polni vode.

Svetnik Bojan Potrč (Lista za Ur-
ban) je predlagal dopolnitev dnev-
nega reda, dodali bi poročanje o 
delu nadzornega odbora. Predse-
dnica nadzornega odbora Simona 
Lacko je želela občinske svetnike 
seznaniti, da naj bi bil nadzorni od-
bor pri delu onemogočen oziroma 
da mu niso zagotovljeni pogoji za 
delo. „Predsednica nadzornega 
odbora lahko na občinskem svetu 
poroča samo takrat, ko je pozva-
na,“ je dejal župan Vladimir Vindiš, 
ki meni, da ni bilo pravne podlage 
za dopolnitev dnevnega reda. Skli-
ceval se je na poslovnik občinskega 
sveta, ki da mu tega ne dovoljuje. 
Predsednica nadzornega odbora 
Lackova je z vsebino, ki jo je želela 
predstaviti na seji, predhodno sez-

nanila samo svetnike, ne pa tudi 
vodstva občine. Kot pravi, to po 
poslovniku ni potrebno:„V skladu s 
33. členom se predlogi za razširitev 
dnevnega reda lahko sprejmejo le, 
če so razlogi nastali po sklicu seje in 
če je bilo članom občinskega sveta 
izročeno gradivo, ki je podlaga za 
uvrstitev zadeve na dnevni red.“

Župan Vindiš je dal na glasova-
nje dnevni red, kot je bil predviden 
na vabilu, ki pa ni bil izglasovan. 
Svetnica Urša Zver (SDS) je nato 
predlagala, da bi predsednici nad-
zornega odbora Lackovi dali bese-
do pri točki Razno, a je bila tudi pri 
tem preslišana. Župan je nato še 
enkrat dal na glasovanje prvotno 
sestavljen dnevni red, ki je na gla-
sovanju še drugič „padel“ in seje 

je bilo konec. „Za sejo sem imela 
vročeno vabilo. Po statutu in po-
slovniku je predsednik nadzornega 
odbora vabljen na seje občinskega 
sveta. Ne vem, na kateri osnovi me 
je župan želel odstraniti s seje, saj 
so seje javne. Nima razlogov, da me 
s seje odstrani na žaljiv način,“ je 
pojasnila Lackova.

Župan in občinski svetniki so se 
tako znašli v nezavidljivem položa-
ju, saj bo ta petek v njihovi občini 
osrednja slovesnost ob občinskem 
prazniku. Na seji so nameravali 
potrditi prejemnike občinskih odli-
kovanj. Ker je redna seja zaradi 
neizglasovanega dnevnega reda 
odpadla, so svetniki predlagali sklic 
izredne.

Destrnik � Zakaj je odpadla seja občinskega sveta

Dnevnega reda niso razširili, 
pa tudi ne potrdili
Člani sveta občine Destrnik so se minuli četrtek sestali na 23. redni seji, ki so jo 
končali že takoj na začetku, saj niso potrdili dnevnega reda.

Krajani na tem delu Ptuja se s poplavami srečujejo že več 
kot desetletje, saj obstoječi kanalizacijski sistem ne prenese 
obremenitev ob močnih nalivih. Kanali se napolnijo in nato 
voda udari nazaj. „Na Mariborski cesti je zgrajen mešan sis-
tem, ki ne prenese trenutne poseljenosti. Posamezne hiše 
so si z internimi inštalacijami in zunanjo ureditvijo uredile, 
da manj prihaja do zalitij. Vendar vsi tega niso uredili in ima-
jo vodo iz žlebov speljano v javno kanalizacijo. V preteklosti 
so že bili narejeni nekateri projekti, a je zaradi potrebnih 
prevelikih fi nančnih vlaganj projekt obstal. Za navedeno 
območje je bila plačana izdelava geodetskega posnetka in 
vodilne mape IDZ. Investicija je bila ustavljena v letu 2009 
zaradi kulturnovarstvenih pogojev, ki so pogojevali, da se 
gradnja opravi po opravljenih arheoloških raziskavah, s 
katerimi se arheološka dediščina nadzorovano odstrani. 
Izveden je bil javni razpis za arheološka izkopavanja. Naj-
nižja vrednost med prispelimi petimi ponudbami je bila dva 
milijona evrov. Vse ponudbe so presegle naročnikova zago-
tovljena sredstva, zato je bil postopek javnega naročanja 
prekinjen. Posledično ni bilo možno pridobiti gradbenega 
dovoljenja. Brez gradbenega dovoljenja ni možno nadalje-
vati aktivnosti,“ so pojasnili na mestni občini Ptuj.

Ptuj � Desni breg mesta poplavila dež in kanalizacija

Do obnove kanalizacije še dolga pot 
Ko je pred dobrimi 14 dnevi dež neusmiljeno „tolkel“ po Ptuju, sta fekalna in meteorna v
zalivali tudi objekte na desnem bregu Drave: na Mariborski cesti, Povodnovi in Gubčevi uli

Foto: Črtom

V povodnji 4. in 5. maja je bilo na Bregu zalitih nekaj deset objektov. 
vila je padavinska voda, ki nima kam odtekati, v kombinaciji s feka
meteorno, ki tečeta po kanalih kanalizacije. Fotografi ja je ilustrativn
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Za poslovnega direktorja je do 
roka prispelo šest vlog, vse so popol-
ne. Kandidati se bodo svetu zavoda 
predstavili 29. maja. Isti dan bo organ 
predvidoma sprejel odločitev o izbiri. 
Seja bo za javnost zaprta. Če bo svet 
zavoda ta dan izbral kandidata in iz-
biro poslal resornemu ministrstvu v 
potrditev, naj bi slednje imenovanje 
izvedlo zelo hitro, morda do konca 
meseca, in bi bolnišnica 1. junija že 
lahko imela novega direktorja. Soča-
sno bodo v zavodu izvedli postopek 
imenovanja strokovnega direktorja. 
Razpis za to delovno mesto bo inter-
ne narave. V svetu zavoda računajo, 
da bi lahko bil do 1. junija končan tudi 
postopek izbire strokovnega direk-
torja.

Poslovanje še kar 
naprej negativno

Kljub lanskoletni državni „dokapi-
talizaciji“, ki je pokrila poslovne obve-
znosti bolnišnice za nazaj, se zavod še 
vedno srečuje z negativnim poslova-
njem. V obdobju januar–marec 2018 
so iz tekočega poslovanja pridelali 

322.000 evrov izgube. Vršilec dolžnos-
ti direktorja Andrej Levanič pojasnjuje, 
da fi nančne težave izvirajo iz sistem-
ske neurejenosti fi nanciranja dejavno-
sti bolnišnice. „Tako nizke uteži, kot jo  

ima ptujska, nima nobena bolnišnica v 
Sloveniji,“ je poudaril na nedavni seji 
sveta zavoda in dodal, da jih še ved-
no bremenijo stare obveznosti in da 
se likvidnostno stanje ne izboljšuje. V 
zavodu po njegovih besedah vseskozi 
iščejo možnosti racionalizacije, na ne-
katerih področjih ukrepi že prinašajo 
želeni rezultat. Člani sveta zavoda so 
vodstvu bolnišnice predlagali, da v pri-
hodnje v gradivu, v katerem so pred-
stavljeni kvartalni poslovni rezultati, 
bolj natančno predstavi poslovanje 
po segmentih javne in tržne dejav-
nosti, predvsem pri prikazu stroškov. 
Članica sveta zavoda Barbara Tiselj 
meni, da je letni načrt dela bolnišni-
ce oblikovan nerealno. Članica Sonja 
Žibrat je vodstvu bolnišnice predla-
gala, naj pripravi natančen pregled 
fi nančnih obveznosti – koliko je zapa-
dlih, koliko nezapadlih, kratkoročnih 
in dolgoročnih. “Slediti je treba tudi 
sanacijskemu načrtu, da bo sanacij-
ski odbor s postorjenim zadovoljen,“ 
je dejala Žibratova. Predsednik sveta 
zavoda Bojan Pahor je na upravo bol-
nišnice apeliral, naj medletna poročila 
o poslovanju pripravi na pregleden in 

razumljiv način. „Za lažjo sledljivost 
priporočam drugačno metodologijo. 
V svetu zavoda pričakujemo, da nas 
boste o izvajanju sanacijskih ukrepov 
tudi sproti seznanjali,“ je povedal Pa-
hor.

Prisotnost novinarjev 
na sejah bi izključili

Na četrtkovi seji so obravnavali 
tudi poslovnik o delu sveta zavoda. 
Ker ga bodo še dopolnili, člani o njem 
niso glasovali. Noveliran poslovnik 
pa naj bi omejil prisotnost javnosti 
oz. medijev na sejah. „Načinov za-
gotavljanja javnosti dela organa je 
lahko več. Medijem se pošlje dnevni 
red seje, seznani se jih z vsebinami 
in gradivi, ki se bodo obravnavali. Po 
seji se pripravi izjava za javnost, skliče 
novinarska konferenca … Ni nujno, 
da se javnost dela sveta zavoda izvaja 
s prisotnostjo novinarjev na seji,“ je 
razmišljala članica sveta Elza Gregorič 
Rogelj. O poslovniku bodo člani sveta 
zavoda glasovali na eni izmed prihod-
njih sej.

torek � 22. maja 2018   9V središču

Na gradbišče UC bodo najprej 
prišli arheologi

Na seji sveta zavoda so govorili o načrtih za izgradnjo urgentnega 
centra (UC). Člane je zanimalo, ali je bolnišnica pripravljena, da 
se investicija začne operativno izvajati. V. d. direktorja je dejal, 
da imajo sedaj zagotovilo, da bo država za projekt namenila 2,5 
milijona evrov. Gradbeno dovoljenje velja do leta 2020. Investitor bo 
SB Ptuj. Preden bodo v zemljo zasadili prve lopate, bo treba izvesti 
še arheološka izkopavanja in posekati drevesa. Ob informaciji, da 
bodo najprej na delu arheologi, je predsednik sveta zavoda Pahor 
izrazil zaskrbljenost, saj da se lahko zaradi arheologije začetek del 
premakne kar za nekaj časa. Na vodstvo bolnišnice je apeliral, naj 
pripravi pregledni terminski načrt izvedbe investicije ter pregled 
dokumentacije. Član sveta zavoda Brane Kumer je pripomnil, da 
je treba za to investicijo potrditi investicijski načrt, sicer lahko 
na ministrstvu nastanejo težave pri zagotavljanju sredstev za 
poplačilo izvajalcev. Svet zavoda je vodstvu naložil nalogo, da poleg 
preglednega načrta aktivnosti imenuje tudi vodjo projekta.

Iz povsem neprimernih prostorov 
na Prešernovi ulici, kjer so delovali 
polnih 30 let, se je uprava Vrtca Ptuj 
leta 2015 preselila na novo lokacijo 
na Puhovo ulico 6. Šlo naj bi za zača-
sno rešitev. Čeprav je bilo takratno 
vodstvo zavoda na čelu z ravnatelji-
co Boženo Bratuž zadovoljno, da se 
selijo v nove prostore – v Prešernovi 
so namreč bili v tretjem nadstropju, 
do koder je bilo treba prehoditi 79 
stopnic, strop je odpadal, tempera-
ture pa so bile zaradi slabe izolacije 
neznosne, – je bilo jasno, da prosto-
ri na Puhovi niso optimalna rešitev. 
To danes potrjuje tudi ravnateljica 
Vrtca Ptuj Marija Vučak. Kot pravi, je 
ena izmed variant že takrat zajemala 
selitev v prostore na Raičevi ulici 14, 
a ker občina ni imela sredstev za sa-
nacijo, so se odločili za najem prosto-

rov na Puhovi. Selitev je bila namreč 
nujna, kar je leta 2014 potrdila tudi in-
špekcijska služba okoljskega ministr-
stva. Ravno njihova odločba je takrat 
pospešila iskanje rešitev.

Da bi se preselili na Raičevo, naj bi 
bilo po nekaterih ocenah treba vloži-
ti okrog 100.000 evrov. Mesečno na-
jem prostorov na Puhovi stane okrog 
2.200 evrov, kar pomeni, da so doslej 
za to namenili okrog 70.000 evrov, 
kar je pravzaprav tri četrtine zneska, 
ki bi ga lahko namenili za obnovo. Na 
Raičevi namreč najemnine ne plaču-
jejo, temveč krijejo zgolj stroške de-
lovanja.

„Koliko bi dejansko stala sanacija 
stavbe na Raičevi, ne vemo. Menim 
pa, da bi bilo objekt možno sanirati 
tudi postopno, po etapah. Najprej 
bi uredili kuhinjo, preselili upravo, 

kasneje pa je tam možno urediti tudi 
oddelek enote vrtca ali večnamenski 
prostor. Gre za ogromen objekt, spo-

dnji del meri okrog 400 kvadratnih 
metrov, približno enaka površina je 
tudi zgoraj. Vsekakor je stavbo mož-

no odlično izrabiti,“ pojasnjuje Vu-
čakova. Dodaja, da je njihov namen 
oživiti dogajanje v tem objektu, zato 
so letos tam organizirali tudi razsta-
vo ob dnevu vrtca. Ni pa zanemar-
ljivo dejstvo, da sta ravno ob stavbi 
na Raičevi, kamor bi se želela uprava 
preseliti, dve največji enoti ptujskega 
Vrtca.

Kuhinja ostaja težava
Še večja težava kot oddaljenost 

trenutne lokacije upravne stavbe Vrt-
ca Ptuj od mesta in plačevanje dokaj 
visoke najemnine imajo s kuhinjo. 
Dotrajana napeljava, nenehni izpadi 
elektrike, težave z vodovodom in še 
marsikaj drugega so razlog, da je seli-
tev kuhinje Vrtca Ptuj iz enote Mačice 
nujna.

Zato so na Mestno občino Ptuj 
podali pobudo za sanacijo enote Ma-
čice s centralno kuhinjo na Potrčevi 
cesti 9a. Na tem naslovu naj bi imeli 
številne težave: dotrajane kanaliza-
cijske in vodovodne cevi, nezadovo-
ljiv klimatski sistem, dotrajan sistem 
prezračevanja, stare plinske in elek-
trične instalacije, dotrajan strop, ki 
ne dopušča ustrezne pričvrstitve luči 
v kuhinji, dotrajano dvigalo ...

„Vrtec Ptuj predlaga, da se pristo-
pi k izdelavi načrta za sanacijo dotra-
janih kanalizacijskih in vodovodnih 
cevi v enoti Mačice, sanacijo sanitarij, 
predvsem pa, da se preuči možnost 
selitve gospodarskih prostorov (cen-
tralne kuhinje, pralnice, shrambe in 
delavnice) na lokacijo mehaničnih 
delavnic na Raičevi ulici 14, ki jih ima 
Vrtec Ptuj v upravljanju,“ je v pobudi, 
ki jo je naslovila na ptujsko občino, 
obrazložila Vučakova.

Rešitev številnih vrtčevskih težav 
je dobesedno pod eno streho, tisto 
na Raičevi 14. Sočasno pa si v vodstvu 
Vrtca želijo tudi ureditev enote Mači-
ce.

„Če se nam bo zgodilo, da bo iz-
dan kak inšpekcijski ukrep, bo to za-
deve le še dodatno otežilo, zato je 
prav, da o tem razmišljamo prej,“ še 
dodaja Vučakova.

Ptuj � Težave ptujskega Vrtca

Upravo in kuhinjo bi radi selili na Raičevo
Leta 2012 je Ministrstvo za izobraževanje, znanost in šport stavbo na Raičevi 14 v upravljanje predalo Vrtcu Ptuj. Ob tem so 
zapisali pogoj, da se objekt za potrebe predšolske vzgoje uredi v roku sedmih let. Čas se izteka, vodstvo Vrtca sicer načrte, kaj bi 
bilo v teh prostorih smiselno urediti, ima, nimajo pa denarja.

Foto: ČG

V prostorih na Raičevi je trenutno skladišče nekatere vrtčevske opreme 
(rekvizitov, pohištva ...), želijo pa si povsem drugačne namembnosti stavbe.

vzdrževani
o čiščena in če bi se čistil ter redno vzdrževal 

Foto: Črtomir Goznik

voda 
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mir Goznik

Popla-
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Spodnje Podravje � Seja sveta Splošne bolnišnice dr. Jožeta Potrča Ptuj

Direktorja naj bi izbrali do konca meseca
Po najboljšem scenariju bi lahko Splošna bolnišnica (SB) dr. Jožeta Potrča Ptuj do konca tega meseca dobila 
novo vodstvo. Po novem bo imela dva direktorja: strokovnega in poslovnega.

Foto: ČG

SB dr. Jožeta Potrča Ptuj še kar naprej posluje v rdečih številkah. V prvem trimesečju so iz rednega poslovanja 
ustvarili 322.000 evrov izgube. Za izplačilo regresa zaposlenim bo bolnišnica najela dobrih 420.000 evrov premo-
stitvenega posojila, ki ga namerava vrniti do konca leta.
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Na letošnji javni radijski oddaji Med 
ljudskimi pevci in godci na Radiu Ptuj jih je 
nastopilo osem. Sicer pa na številnih odrih 
v domačih občinah in zunaj njih nastopajo 
že dolgo, ljubitelje tradicijske pesmi in 
glasbe pa so v tem času razveselile tudi 
že s številnimi zgoščenkami. Praznik 
kulinarike slovenskega podeželja je vsako 
leto tudi praznik slovenske ljudske pesmi in 
glasbe. „Mi nismo Evropejci, samo živimo v 
Evropi, mi smo Slovenci in tega se moramo 
zavedati. Slovenska pesem in glasba sta 
izjemno pomembni za našo identiteto, 
našo samobitnost,“ je povedal direktor 
družbe Radio-Tednik Ptuj Drago Slameršek 
v svojem pozdravnem govoru, v katerem 
se je tudi zahvalil vsem, ki ohranjajo 
slovensko identiteto in skrbijo za to, da 
slovenska ljudska pesem in glasba živita 
in se prenašata naprej. Ljudskih pevcev in 
godcev z odra ni pregnal niti dež, še več, 
tako močni sta bili slovenska ljudska pesem 
in glasba, da se je moral kmalu umakniti. 
Tradicijskim poustvarjalcem za svoj prelepi 
nastop in družbi Radio-Tednik Ptuj, ki 
jih vsako leto povabi v javno radijsko 
oddajo, se je zahvalil tudi predsednik 
organizacijskega odbora letošnje 29. 
razstave Dobrote slovenskih kmetij Peter 
Pribožič, ki je prepričan, da bodo s svojimi 
nastopi obogatili tudi 30. jubilejno razstavo 
v letu 2019. Kot je prepričan, da bi to 
razstavo in spremljajoče prireditve moralo 
videti kar največ Slovenk in Slovencev, če je 
to uspelo eni najstarejših Slovenk, 105-letni 
Radici Oblak, ki se je na Ptuj pripeljala s 
hčerko Anko iz Bošta na Bizeljskem.

Ptuj � 11. javna radijska oddaja Med ljudskimi pevci in godci 

Ljudska pesem in glasba še kako živi
Že enajsto leto zapored so državno razstavo Dobrote slovenskih kmetij s pesmijo in glasbo obogatile skupine, ki ohranjajo ljud-
sko pesem in glasbo na Ptujskem.

Foto: Črtomir Goznik

Pevke ljudskih pesmi DU Leskovec Leskovčanke 

Foto: Črtomir Goznik

Pevci ljudskih pesmi DU Turnišče

Foto: Črtomir Goznik

Ljudski pevci KPD Staneta Petroviča in DU Hajdina

Foto: Črtomir Goznik

Ljudski pevci in godci Trta Zavrč

Foto: Črtomir Goznik

Ljudski godci KD Valentina Žumra Hajdoše

Foto: Črtomir Goznik

Ljudske pevke dr. Antona Slodnjaka Juršinci

Foto: Črtomir Goznik

Pevke ljudskih pesmi Jezero

Foto: Črtomir Goznik

Ljudski pevci iz Kicarja

Foto: Črtomir Goznik

Marjan Nahberger je tudi letos poskr-
bel za lepo predstavitev ljudskih pevcev 
in godcev na minoritskem dvorišču.
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Oba jubilejna dogodka bosta še 
posebej praznična v letu 2019, ko mesto 
Ptuj praznuje 1950-letnico svoje prve 
pisne omembe.

Z novimi tekmovalnimi vižami, 
polkami in valčki, letos ansambli 
tekmujejo samo z eno vižo, se je 
predstavilo osem ansamblov od 17, 
kolikor se jih je prijavilo na letošnji 
festivalski razpis, ki so tudi izpolnjevali 
razpisne pogoje. Ob tekmovalni viži 
so se ansambli predstavili s še po 
eno narodno-zabavno skladbo po 
lastni izbiri. S katero tematiko bodo 
nastopili na fi nalnem festivalskem 
večeru, ob tekmovalni skladbi, pa bo 
znano v kratkem. Ansambel Novi val iz 
Borovnice se je predstavil v tekmovalni 
skladbi pod naslovom Do konca 
hvaležna, v skladbi z naslovom Edina 
želja je nastopil ansambel Klateži iz 
Nove cerkve, Kot reka svobode je naslov 
skladbe ansambla Boršt iz Žužemberka, 
s pomenljivim naslovom Zaščitena 
sorta so se predstavili člani ansambla 
Azalea iz Novega mesta, Ansambel 
Blaža Hutevca iz Novega mesta je skušal 
komisijo prepričati s skladbo Ne bom 
si brisala solz, dekleta iz ansambla Me 
tri do polnoči iz Slovenskih Konjic so 
zaigrale in zapele skladbo z naslovom 
Tjeta pohorska, trije fantje iz ansambla 
Zadetek iz Pesnice so se predstavili 
v skladbi Domačija, ženski kvartet iz 
Šmarij pri Jelšah pa v skladbi Dve srci.

Komisija, ki so jo sestavljali Štefan 
Petek, ravnatelj Glasbene šole Karola 
Pahorja Ptuj, Fredi Simonič, član 
orkestra Slovenske vojske in dirigent 
Pihalnega orkestra Ptuj, ter Urška Čop 
Šmajgert, glasbena urednica na Radiu 
Maribor, bo svojo odločitev o izboru 
fi nalistov sporočila do konca tedna, ko 
bo tudi znano, kateri od ansamblov, 
festivalskih zmagovalcev, se jim bo 
še pridružili na fi nalnem večeru 49. 
festivala, ki bo 31. avgusta na turnirskem 
prostoru ptujskega gradu. Ob tej 
priložnosti bo na večeru spominov 
– Odštevamo do abrahama – četrto 
festivalsko desetletje – nastopilo 12 
ansamblov, ki bodo zaigrali in zapeli 
festivalske uspešnice iz tega obdobja.

Predizbor festivala, ki je potekal 
20. maja na minoritskem dvorišču, je 
uspešno izpeljal Marjan Nahberger.

Ptuj � Predizbor za 49. Festival narodno-zabavne glasbe Slovenije – Ptuj 2018

Tekmovalne viže predstavilo osem ansamblov
Zaključni del 29. razstave Dobrote slovenskih kmetij, ki prehaja v jubilejno 30. leto, tako kot bo kmalu vstopil v 50. jubilejno leto 
tudi ptujski festival narodno-zabavne glasbe, je obarvala narodno-zabavna glasba. 

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Nori val

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Klateži

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Boršt

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Blaža Hutevca

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Me tri do polnoči

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Azalea

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Frajerke

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Zadetek
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Vaupotič Zemljičeva je profeso-
rica razrednega pouka, zaključila 
pa je tudi študija pedagogike in 
sociologije. Delovne izkušnje si je 
najprej nabirala kot učiteljica v po-
daljšanem bivanju, nekaj časa je na-
domeščala učiteljico matematike, 
po šestih letih službovanja pa je za-
čela delati v šolski svetovalni službi 
kot pedagoginja. „To je bilo lepo 
obdobje, ko smo v šoli uvajali mno-
ge nove projekte. Trudila sem se 
spodbujati učitelje k drugačnemu 
pristopu k delu in zavesti, da mora 
biti šola prostor različnih dejavno-
sti, s katerimi razvijamo potencia-
le naših otrok. Tako sem, preden 
sem postala ravnateljica, prido-
bivala izkušnje na vseh področjih 
šolskega dela: na razredni stopnji, 
na predmetni stopnji in kot šolska 
svetovalna delavka,“ pravi o svojih 
izkušnjah. Je tudi ustanoviteljica 
in predsednica Društva šahovskih 
mentorjev Slovenije, bila pa je tudi 
mentorica osnovnošolcev.

Januarja 1998 se je Vaupotič 
Zemljičeva podala novim izzivom 
naproti in prevzela vodenje OŠ 
Ljudski vrt. Že leto dni po opravlja-
nju omenjene funkcije je podala 
pobudo po oživitvi dela Društva 
ravnateljev ptujskega področja in 
je bila dva mandata njegova pred-
sednica. Ponosno se ozira na delo v 
tem obdobju, saj so ponovno uved-
li podelitev Žgečevih priznanj in 
plaket zaslužnim učiteljem ob sve-
tovnem dnevu učiteljev. Po nazivu 
je svetnica, na položaju ravnateljice 
pa je že peti mandat. 

Kakšne večje razlike 
so se zgodile v 20 
letih

Razlike med načinom dela pred 
20 leti in danes so po njenem mne-
nju velike. Zakonodaja in sistem 
sta se spremenila, uvedeno je delo 
z učenci s posebnimi potrebami. 
„Velja zakon o preprečevanju na-
silja v družini. Priljubljena beseda 
za vse odnose, čeprav se pričakuje 
samo korektno delo, je mobing. 
Pričakovanja nekaterih staršev 
presegajo njihove pristojnosti in 
možnosti šole. Birokratsko delo se 
povečuje. Učitelji pod hudim priti-
skom pregorevajo. Šole izgubljajo 
avtonomijo. Anonimne prijave, 
največkrat neutemeljene, vnašajo 
nervozo in nemir v šolski prostor,“ 
o konkretnih razlikah pravi ravna-
teljica. Kar se tiče odnosov učite-
ljev, učencev in staršev do šole in 
šolskega procesa, so po njenih opa-
žanjih vidne pomembne razlike. 
Starši imajo do učiteljev visoka pri-
čakovanja, bojda tudi zato, ker ne-
kateri pričakujejo, da bodo opravili 
še vse tisto, česar starši sami več ne 
zmorejo bodisi zaradi pomanjkanja 
časa ali vzgojne nemoči. „Na drugi 
strani so učitelji, ki jim družbena 
klima jemlje ugled in veljavo in so 
seveda zaradi položaja, v katerem 

so se znašli, pogosto razočarani. 
Znašli smo se v družbi, kjer je pre-
več nestrpnosti in egoizma, to pa 
se odraža v medčloveških odnosih, 
v porastu psihičnega in fi zičnega 
nasilja. Otroci pogosto prinesejo v 
šolo travmatične zgodbe iz družin-
skega življenja, ki se jasno odražajo 
na njihovem funkcioniranju v šoli. 
Seveda pa imamo na drugi strani 
veliko radovednih, ustvarjalnih in 
uspešnih otrok, za katerimi stojijo 
preudarni starši, ki znajo postaviti 
meje, ki korektno sodelujejo s šolo 
in to je edino zagotovilo, da nam 
bo skupaj uspelo,“ poudarja.

Kakšni bodo otroci
Čeprav je šolstvo sistem, ki se 

spreminja najpočasneje, po mne-
nju Vaupotič Zemljičeve ravno to 
odraža stanje družbe: „Trenutno 
kaže na splošno nezadovoljstvo in 
nezaupanje. Vse to pa se preko ot-
rok, staršev in zaposlenih prenaša 
tudi v šole.“

Izjemno pomembna teza, ki jo 
izpostavlja ravnateljica OŠ Ljudski 
vrt, je, da so otroci najprej produkt 
stanja duha v družbi in primarne 
socializacije v družini. Težave vidi v 
starših, ki so preveč zaščitniški do 
otrok. S tem, ko namesto njih rešu-
jejo njihove težave in opravičujejo 
neodgovorno ravnanje, pravi, otro-
kom ne delajo usluge. Razume pa 
vedno večje obremenitve staršev 
v službi in dejstvo, da včasih neka-
terim zmanjkuje časa za vzgojo. A 
pot, da se to kompenzira s ponu-
janjem materialnih dobrin in da se 
krivce išče drugje, se ji ne zdi prava. 
„Na ta način se otroci ne morejo 
naučiti prevzemanja odgovornosti 
za lastna dejanja, saj jim sporoča-
mo, da ni pomembno, če kaj nare-
dijo narobe, pač pa je pomembno, 
da imajo pravega zagovornika. In 
naslednjič tak otrok ponovno upo-
rabi vzorec vedenja, ki se je izkazal 
za uspešnega. Bojim se, da vzgoja 
gre preveč v to smer. Na ta način pa 
ne bomo vzgojili odgovornih odra-
slih članov družbe,“ je zaskrbljena.

Ptuj � Tatjana Vaupotič Zemljič, ravnateljica, mestna svetnica, režiserka ...

Otroci v šolo velikokrat prinesejo travmatične 
izkušnje iz družine
Po številu osnovnošolcev najštevilčnejšo ptujsko Osnovno šolo Ljudski vrt že 20 let vodi ravnateljica Tatjana Vaupotič Zemljič. Primerjalno je pogledala v 
dvajsetletno preteklost in opozorila na nekatere napake v odnosih, ki jih delamo starši, učitelj in učenci. In ki bi, če stvari ne bomo spremenili, lahko pripe-
ljale v prihodnosti tudi do tragičnih dogodkov. 

Foto: ČG

Vaupotič Zemljičeva je na položaju ravnateljice OŠ Ljudski vrt že peti mandat.

K sodelovanju so povabili vrtce 
in osnovne šole iz MO Ptuj ter ob-
čin Cirkulane, Hajdina, Markovci in 
Zavrč. Do roka so prejeli 69 likovnih 
del, pretežno risb in slik v različnih 
tehnikah. Komisija, ki jo je vodila 
Hilda Bedrač, je izdelke pregledala 
in izbrala najboljše v posameznih 
kategorijah. Ugotovila je, da so vsa 
likovna dela, ki so jih ustvarili otroci 
iz vrtcev in učenci iz osnovnih šol, iz-
virna, zanimiva, domiselna, estetsko 
dovršena ter usklajena s tematiko 
razpisa. V prvi kategoriji (vrtec in 1. 
razred OŠ) so priznanje in praktične 
nagrade za sodelovanje na nateča-
ju prejeli: Karla Dovšak, 5 let, Vrtec 
Ptuj (mentorica Ksenija Stipetič), 
Lara Lukič, 5 let, Vrtec Ptuj (mento-
rici Tatjana Rojko in Blanka Žižek), 
Ajda Petrovič in Nejc Govedič, 1. ra-
zred OŠ Ljudski vrt Ptuj  (mentorici 
Mima Terbuc in Aleksandra Braček). 
V drugi kategoriji (2. do 5. razred) so 
bili najboljši: Eva Knez, 5. razred OŠ 
Olge Meglič Ptuj (mentorica Darja 
Brlek), Julija Mohorič in Iva Ogrizek, 
4. razred OŠ Hajdina (mentorica 
Jožica Novak), in Timi Šmigoc, 4. ra-
zred OŠ Hajdina (mentorica Jožica 
Novak). V tretji kategoriji (6. do 9. 
razred) pa so bili izbrani: Zora Vu-
zem, 8. razred, OŠ Breg (mentorica 

Romana Kiseljak), Jure Glažar, 6. 
razred, OŠ Hajdina (mentorica Ro-
mana Kiseljak) ter Patricija Milošič 
in Nina Hercog, OŠ Cirkulane-Zavrč 
(mentorica Karla Domjan). 

V Sloveniji pri delu gasilcev sode-
luje 40.000 mladih. Vršilec dolžnosti 

predsednika Gasilske zveze Sloveni-
je Janko Cerkvenik je na odprtju raz-
stave, 15. maja, povedal, da so tudi 
z likovnim natečajem dali priložnost 
mladim in najmlajšim, da se izkažejo 
oz. v likovnih delih predstavijo  svoje 
poglede na gasilstvo. Prepričan je, 

da si bo marsikdo z veseljem ogledal 
njihove stvaritve.

S harmoniko je odprtje razstave 
na temo Gasilec pospremil Jure Gla-
žar, tudi član Štajerskih frajtonarjev 
iz KD Hajdoše.

Ptuj � Likovni natečaj na temo gasilstva

Mladi predstavili svoje poglede na gasilstvo
Vsak kongres slovenskih gasilcev spremljajo tudi obkongresne dejavnosti. Ena od teh v sklopu letošnjega 17. kon-
gresa, ki bo potekal danes in jutri na Ptuju, je tudi likovni natečaj na temo Gasilci, ki sta ga razpisala Gasilska 
zveza Slovenije in Območna gasilska zveza Ptuja. Razstava vseh izdelkov, prispelih na natečaj, je na ogled v galeriji 
Magistrat Mestne hiše na Ptuju. 

Foto: Črtomir Goznik

Na temo gasilstva so ustvarjali mladi likovniki z Vrtca Ptuj z enotami, Vrtca Najdihojca pri OŠ Hajdina, OŠ 
Hajdine, OŠ Cirkulane-Zavrč, OŠ Olge Meglič Ptuj , OŠ Mladika Ptuj in OŠ Breg Ptuj.

Nas čez 20 let čakajo 
ameriški dogodki?

Pričakovanje, povezano s stanjem šolstva čez 20 let, Vaupotič 
Zemljičevo skrbi. Rešitev vidi v tem, da se kot družba resetiramo: 
„Če ne bomo postavili novih temeljev, ki bodo osnovani na strpnosti, 
solidarnosti, kulturnem dialogu (žal smo danes priča sovražnemu 
govoru na vseh nivojih družbe in vsak dan), če ne bomo kot družba 
šoli priznali spoštovanja vredne vloge, se bomo prej kot v dvajsetih 
letih srečevali s tragičnimi dogodki, ki danes pretresajo šole po svetu.“

Kaj je naloga staršev 
in kaj šole

Ključno nalogo staršev Vaupotič 
Zemljičeva vidi v tem, da zagoto-
vijo normalne pogoje odraščanja; 
varen dom in ljubeče odnose, ki 
vključujejo tudi vzgojo k odgovor-
nosti in samostojnosti. Obenem 

pa da otrokom dajo vedeti, da jim 
bodo pomagali, ne pa delali names-
to njih. Ključno je torej postavljanje 
meja otrokovemu vedenju.

Šola na drugi strani pa mora biti 
prostor pridobivanja novih znanj, 
veščin in izkušenj. Mora pa tudi, 
tako meni naša sogovornica, po-
magati pri vzgoji otrok, jih učiti 

spoštovanja temeljnih človeških 
vrednot. 

Sama je z dosežki šole, ki jo vodi 
natanko 20 let, zadovoljna. Pravi, 
da so se v teh letih spopadali z ve-
likimi prostorskimi težavami tako 
na matični šoli kot na podružnici. 
A so jih uspešno reševali. „V vlogi 
ravnatelja se pogosto znajdeš med 
navzkrižnimi ognji. Skrbeti moraš 
za največjo korist učencev, znati 
spodbujati zaposlene, da opravijo 
svoje delo in še več, čeprav za to 
niso ustrezno motivirani, sodelova-
ti moraš s starši, jim pogosto dopo-
vedati, da njihovo videnje stvari ni 
edino pravo, jih usmerjati pri vzgoji 
njihovih otrok. Večji kot je kolektiv 

in večje kot je število otrok, več je 
tudi izzivov, s katerimi se srečuješ,“ 
priznava in dodaja, da pridejo tudi 
dnevi, ko si obupan in razočaran, a 
tudi taki, ko prekipeva od ponosa 
nad opravljenim delom zaposlenih 
in dosežki učencev. Čeprav njena 
služba zahteva polno angažiranost, 
pa najde čas za prostočasne dejav-
nosti. Je režiserka odrasle dramske 
skupine v Kulturnem društvu Graje-
na in drugi mandat občinska svetni-
ca. Pravi, da jo je oblikovalo tudi 
dejstvo, da je bila aktivna šahistka, 
je nacionalna šahovska mojstrica in 
trikratna članska šahovska prvaki-
nja Slovenije. 
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Iz naše preteklosti - Pisalo se je leto 2008 – prvi del

Orfejev spomenik – spomenik državnega pomena

Ansambel Dor ma cajt je nastal 
na turneji škofj eloškega pihalne-
ga orkestra in folklore v Belgijo, 
kjer sta takrat 17-letna klarinetist 
Lenart Sušnik in harmonikar Jaka 
Oblak prišla na idejo o ustanovi-
tvi ansambla – kvinteta. Počasi sta 
nabrala še preostale člane: troben-
tača Miho Potočnika, pevko Brigi-
to Oblak, kitarista Mateja Kavčiča 
in baritonista Blaža Šmida.

„Ker sprva ekipa ni bila stalna, je 
v šali Jaka ansambel poimenoval kar 
po škofj eloško – Dor ma cajt. Ime se 
je prijelo, tudi ko smo začeli resno 
ustvarjati, in se nas drži še danes, po 
osmih letih resnega dela. Vsak član 
ima tudi svoj poklic in službo (dva 
gradbenika, dva lesarja, reševalec in 
mama), stari smo 22 do 30 let, sku-
paj pa imamo že šest otrok, same 
fante,“ pove pevka Brigita Oblak.

Najraje preigravajo Avsenikovo 
glasbo, v repertoar pa poskušajo 
vključiti čim več različnih narodno-
-zabavnih izvajalcev. Igrajo tudi po-
pularno glasbo, vse v živo, z bobni, 
od rocka, jugo rocka, popa, dalma-
tinskih, starih zimzelenih do najno-
vejših popularnih skladb. Repertoar 

po navadi sestavljajo sproti, glede na 
odziv občinstva. Doslej so izdali en 
lasten CD, imajo 13 svojih skladb. 
Stremijo k temu, da bi bili tudi av-

torji večinoma sami, zato je glavni 
avtor njihovih skladb klarinetist Le-
nart Sušnik, nekaj je prispevala tudi 
pevka Brigita Oblak.

Glasovnico pošljite na dopisnici na naslov:
M M d.o.o., p.p. , 2288 Hajdinaega arketing 13

VSAK ČETRTEK OB 20. URI
ORFEJČKOVA LESTVICA

Luka PepiGlasujete lako tudi na:

kar so iz naslova RRP pridobili dobrih 

338.000 evrov. Med enajstimi novimi 

pooblaščenci za sklepanje zakonskih 

zvez je kar devet županov. MO Ptuj 

ostaja lastnica še dveh kulturnih spo-

menikov, stavbe v Prešernovi ulici 4 

in hiše na Slovenskem trgu 3. Z letom 

2007 sta bila pravnomočno zaklju-

čena denacionalizacijska postopka 

za oba objekta, ki sta po Odloku o 

razglasitvi nepremičnih kulturnih in 

zgodovinskih spomenikov na obmo-

čju občine Ptuj razglašena za kulturni 

spomenik. V Markovcih so ob po-

novni razpravi o hitri cesti zagrozili, 

da bodo gradnjo severne obvoznice 

preprečili. Grand hotel Primus je kot 

prvi hotel v Sloveniji pridobil ener-

getsko izkaznico stavbe. Akademski 

slikar Tomaž Plavec je predstavil svoj 

najnovejši projekt Konjušnica 2008, 

ki ga je postavil na objekt nekdanje 

konjušnice, kjer je „naselil“ 27 konjev, 

kolikor je tudi držav članic EU. S tem 

sta Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož 

ter MO Ptuj z umetnikovo pomočjo 

počastila slovensko predsednikova-

nje svetu EU in nakazala zavedanje 

bližajoče se kulturne prestolnice EU 

s partnerskimi mesti. Na območju 

Žabjaka naj bi predvidoma zrasel sta-

novanjsko-rekreativni center. Motel 

Podlehnik je še vedno zaprt. V Spuh-

lji so zavrnili spremembe (povečanje) 

je bilo predvidenih že z državnim lo-

kacijskim načrtom. V Lenartu so od-

prli Dom svetega Lenarta, v katerem 

je prostora za 249 oskrbovancev. V 

velikem požaru je izginilo nekdanje 

ptujsko kopališče. V ptujski bolnišni-

ci bodo še letos pričeli z operacijami 

kolkov, s tem bodo prihodek na letni 

ravni povečali za do 920.000 evrov, 

začeli pa bodo tudi z negovalno de-

javnostjo. Na Ptujskem je v splošni 

opozorilni stavki stavkalo okoli 2000 

zaposlenih. Pogodba o deponiji se ne 

izvaja, opozarjajo Spuhljani, še vedno 

občasno močno smrdi, sporna je viši-

na deponije, prav tako še ni 30-metr-

skega zasajenega zelenega pasu, zato 

ob tožbah ni izključena protestna 

zapora. Občina Hajdina želi v novem 

PSC Hajdina čim prej urediti tudi le-

karno, potem ko je uredila prostore 

splošne in zobozdravstvene ambulan-

te. Lenarški policisti so se preselili v 

nove prostore. OŠ Ljudski vrt je stara 

50 let. Ptujski zakonski par Igor Ben-

čevič in Stanislava Vauda Benčevič se 

je lotil zahtevne obnove dveh starih 

objektov v starem mestnem jedru, 

prvi je na Vrazovem trgu 1, drugi v 

Jadranski ulici 5. Perutnina Ptuj naj 

bi ukinila program prašičereje v Dra-

žencih, Ptujska klet pa ostaja na Ptu-

ju, ne bodo gradili nove. Stare šole 

na Grabah v Središču ni več. V hotelu 

Primus sta se na prvi starorimski po-

roki, ki bo postala del njegove tradi-

cionalne ponudbe, poročila Barbara 

in Matjaž. Opozicijski svetniki v Or-

možu so kot škodljivega za občino 

ocenili sprejem projekta rekonstruk-

cije in novogradnje grajske pristave 

za potrebe muzejske zbirke in glas-

beno šolo s pripadajočo zunanjo in 

komunalno ureditvijo. Je v zraku 

zahteva še po drugem referendumu? 

V občini pa ocenjujejo, da je referen-

dumska poplava neutemeljena.

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —  Ansambel Dor ma cajt

Z lastno glasbo do prepoznavnosti

Foto: Črtomir Goznik

Nekdanja konjušnica še vedno sameva, najemnika ni in ni. Od sanacije in 
rekonstrukcije sta minili že skoraj dve leti. 

MO bo prihranila pol milijarde tolarjev
Ptujski odvetnik Stanislav Klemenčič je uspel s pritožbo na 

Višjem sodišču v Mariboru, v gospodarskem sporu družbe Meltal 
Rado Snežič, d. n. o., zoper MO Ptuj zaradi plačila odškodnine v 
višini glavnice 259.650,34 evra z zamudnimi obrestmi od 12. ok-
tobra 1993 dalje, zaradi napake v upravnem postopku izdaje loka-
cijskega in gradbenega dovoljenja za predvideno livarno v Slovenji 
vasi. Po tej tožbi je znesek terjatve družbe Meltal zoper MO Ptuj z 
obrestmi vred narasel na 2,230.025,59 evra ali na dobrih 534 

milijonov takratnih tolarjev.

Začelo se je leto jubilejev – torta 
za 45 let Radia Ptuj in 5 let Štajer-
ske budilke. Vloga je vložena, Iztok 
Smaka, direktor projekta Megalaxia, 
optimistično napoveduje, da se bodo 
še letos začeli graditi v gramozni jami 
v Hajdini, kjer se bo na 15 ha bivše 
gramoznice razprostiral zabaviščni 
park Megalaxia, največji meddržavni 
projekt v Sloveniji.

Ptujske pekarne in slaščičarne so 

stare 60 let. V Juršincih so v novo leto 

vstopili z novim križiščem, občina 

Podlehnik pa še z milijonom dolga. 

Družina Voglar iz Cirkulan je uradno 

odprla Športno rekreativni center 

Šumica, pred tem pa povabila na od-

prtje in prvi pohod po Mustrovi poti. 

Pohodniška pot skozi haloško pokra-

jino je dobila ime po znanem občanu 

Mikiju Mustru, sicer slovitem avtorju 

številnih stripov in nepozabnih likov 

(Zvitorepec, Lakotnik, Trdonja, Zad-

nji Mohikanec ...). V Ormožu vre za-

radi odloka o ustanovitvi Javnega za-

voda Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož. 

Skupni muzej potrebuje predvsem 

Ptuj, ugotavljajo opozicijski svetniki, 

ki so predstavili zahtevo za razpis re-

ferenduma za razveljavitev tega odlo-

ka. Kljub temu da so kurenti že lani 

plesali za Guinnessovo knjigo rekor-

dov, jih v njej še ni. Morda pa se bo v 

London moralo podati kar vseh 408 

kurentov in tam tako dolgo zvoniti, 

da bi pri Guinnessu prisluhnili glasu 

argumentov. Sicer pa bodo Ptujčani 

z Gričem dobrega lahko svetu doka-

zali, kdo so in od kod vse prihajajo 

kosmate maske, če bodo projekt, za 

katerega so se kar nekaj časa navdu-

ševali, tudi udejanjili. TD Ptuj je v 

Evroparku izobesilo simbol sloven-

skega predsednikovanja svetu EU. 

V stari steklarski delavnici, prostorih 

ZKD Ptuj, so končno uredili sanitari-

je za nastopajoče in obiskovalce. MO 

Ptuj pa za to območje t. i. kulturne 

alternative pripravlja investicijski 

projekt, s katerim bo kandidirala za 

državna in evropska sredstva. Člani 

konzorcija Kurent (Perutnina, MO 

Ptuj, Terme Ptuj) so predstavili pro-

gram 48. kurentovanja, za katere-

ga se trudijo, da bi postal osrednja 

pustna prireditev srednjeevropskega 

prostora. Gradnja vrtca v Cirkula-

nah se nadaljuje. Turistom je treba 

ponuditi nove poti, so poudarili 

na predstavitvi novega turističnega 

kataloga pohodništva v Spodnjem 

Podravju. Več kot polletno gostova-

nje impozantnih kovinskih skulptur 

kolumbijskega umetnika, kiparja Ed-

garja Carmona Vergara, težkih med 

270 in 800 kg, na Ptuju, se izteka. Ena 

izmed njih, skulptura prijateljstva pri 

podvozu, ki krasi Evropark, pa bo os-

tala na Ptuju. Občani mestnega jedra 

so s 101 podpisom podali pobudo za 

zagotovitev javnega reda in miru na 

tem območju. Od mestne oblasti pri-

čakujejo, da jih bo zaščitila, da bodo 

lahko mirno spali. Miren spanec pa 

potrebujejo tudi turisti, ki bivajo v 

mestnem jedru.

Biograd na morju bodo 
vendarle prodali

V zadnjih letih so se župani občin 

na Ptujskem, ki se redno sestajajo v 

okviru kolegija županov Spodnjega 

Podravja, bolj ali manj ukvarjali tudi s 

prodajo nekdanje počitniške kolonije 

Biograd na morju, potem ko so se od-

ločili, da je ne bodo skupno urejali za 

namene letovanja otrok s Ptujskega. 

Za prodajo so pooblastili ptujskega 

župana Štefana Čelana. Da bi jo lah-

ko objavili v mednarodnem uradnem 

listu, so čakali le še na podpis zavr-

škega župana. V prenovljeni stavbi 

Mestnega gledališča Ptuj pa duhove 

burijo predvsem prozorne steklene 

stopnice, slaba vidljivost na nekaterih 

sedežih na balkonih in prosojna vrata 

na straniščih. Prva ptujska vinska kra-

ljica Svetlana Širec je postala vinska 

kraljica Slovenije. Prvi vinograd na 

osnovi mini teras ob še letos izveden v 

Podlehniku. Ormoškemu vrtcu, zgra-

dili so ga pred 35 leti, naj bi grozilo 

zaprtje, saj je zaradi slabega vzdrže-

vanja v zelo slabem stanju. V Cirkula-

nah naj bi se letos lotili temeljite ob-

nove glavne ceste skozi center občine 

proti Malemu in Velikemu Okiču, za 
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pri gradnji večnamenske dvorane, 

za katero so temeljni kamen položili 

20. decembra lani. Ptujski zdravstveni 

dom je pridobil certifikat kakovosti, 

kar je pri javnih zavodih redek pri-

mer, zato je zadovoljstvo toliko večje. 

Načrtujejo tudi gradnjo novega blo-

ka, v pritličju katerega bodo uredili 

prostore za zdravstveni dom. Ptuj je 

ob letošnjem kulturnem prazniku 

postal bogatejši še za eno knjižnico, 

Provincijsko knjižnico minoritskega 

samostana na Ptuju.

MO Ptuj je pridobila državna in 

evropska sredstva za rekonstrukcijo 

Potrčeve ceste, ki bo stala 2,8 milijo-

na evrov, dela se bodo začela letos in 

končala v letu 2009. V okviru priprav 

na praznovanje 600-letnice romarske 

cerkve Marije Zavetnice s plaščem 

na Ptujski Gori pripravljajo v tam-

kajšnjem minoritskem samostanu v 

sodelovanju z mariborsko nadško-

fijo izgradnjo romarskega središča. 

V občini Kidričevo bodo v okviru 

modernizacije železniške proge 

Pragersko–Hodoš ukinili šest od 14 

prehodov. Nad prostori VDC društva 

Sožitje v Rajšpovi na Ptuju bodo 

kmalu uredili 12 stanovanj za svoje 

varovance. Tudi na Ptuju so se poklo-

nili spominu na umrlega nekdanje-

ga predsednika države in vlade dr. 

Janeza Drnovška. V občini Videm se 

iskri zaradi „telefonijskega“ denarja. 

V turniškem parku potekajo uredit-

vena dela, objavljajo pa tudi streho 

gradu in urejajo kanalizacijo objek-

ta, za celovito ureditev pa bo potre-

ben konservatorski program. Zaradi 

nezaključenega denacionalizacijske-

ga postopka turniški grad še nima 

končnega lastnika in upravljavca. 

Ptujski upokojenci, ki so že leta 2005 

prodali svojo stavbo v Aškerčevi ulici 

na Ptuju za 73.109 evrov, po popla-

čilu nekaterih stroškov je ohranjenih 

še 61.300 evrov, si želijo čim prej do 

novih lastnih prostorov, v katerih 

bi uredili tudi delovanje dnevnega 

centra. V Majšperku naj bi na obmo-

čju stare, sedaj že porušene stavbe 

osnovne šole v centru Majšperka, 

zgradili kulturno-izobraževalni cen-

ter občine Majšperk. Idejni projekt 

zanj je že izdelan. Za kulturni spome-

nik državnega pomena je slovenska 

vlada na svoji 160. redni seji razglasi-

la tudi Orfejev spomenik, marmorni 

nagrobnik iz rimske dobe, ki je bil 

postavljen v spomin sodniku, županu 

in svetniku iz Poetovione Marku Va-

leriju Veru v 2. stoletju našega štetja. 

Gre za simbol Ptuja, v širšem smislu 

pa tudi za enega vrhunskih rimskih 

spomenikov, ki je pomemben in 

nepogrešljiv del kulturne dediščine 

Ptuja in Slovenije. 

Bodo Gajke protestno 
zaprli?

Dela pri gradnji avtocestnega 

odseka Draženci-Slivnica potekajo 

po terminskem planu. Na območju 

trase v občini Hajdina so v gradnji 

napisi in meteorna kanalizacija, dela 

pa potekajo tudi na premostitvenih 

objektih. Novih rušitev objektov na 

območju občine Hajdina pa ne bo, 

kljub nekaterim novim željam. Poru-

šili bodo le 13 objektov, kolikor jih 

Najbolj znani njihovi skladbi sta 
Rožmarin in Ko se luč ugasne, naro-
dno-zabavni polki z modernim pri-
dihom. „Naša glasba se razlikuje od 
drugih predvsem po tem, da ustvar-
jamo sami in s tem nimamo tistega 
značilnega stila znanih avtorjev,“ 
razloži Brigita. Nastopajo povsod, na 
petdesetletnicah, na drugih obletni-

cah, porokah in veselicah. Tudi na 
pogrebu so že zaigrali Avsenikovega 
Pastirčka; najraje pa igrajo v hribih.

„Tudi mi smo se udeležili nekaj 
festivalov (Graška Gora, Števerjan, 
Viže v narečju). Festivali so super 
izkušnja za mlade ansamble. Takrat 
veliko vadiš, koga vprašaš, kako se 
mu zdi, prenašaš pritisk, se preds-
taviš širši publiki in s tem narediš 
ogromen korak naprej. Vsekakor 
so festivali ne glede na rezultat po-
zitivna izkušnja. Na splošno je na 
sceni precej manj kvintetov kot tri-
ov, kar se lepo pokaže na festivalih. 
Kvintete je sploh težko dobiti, kaj 

šele kakovostne kvintete. V poplavi 
kakovostnih triov kvintet tudi težko 
kaj doseže, saj naj bi bile pri kvinte-
tih pomembne še čisto druge stvari 
kot pri triih. To imajo lepo rešeno na 
Ptuju in Števerjanu, kjer se posebej 
podeljuje nagrada za kvintet in pose-
bej za trio,“ Brigita Oblak predstavi 
videnje festivalov. Letos bodo polno 
zasedeni z igranjem na veselicah in 
porokah, ki zahtevajo še posebej ve-
liko priprav, saj želijo vsakemu paru 
narediti tudi po glasbeni plati nepo-
zaben dogodek in spomin. Čaka jih 
tudi snemanje videospota.
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Prepoznavanje
Katera poškodba sodi h kateremu škodljivcu, je pomemben 

podatek, s katerim prepoznamo žuželko in seveda ukrepamo 
ustrezno. Za prepoznavanje škodljivcev na spletni strani www.
klubgaia.com najdemo brezplačno aplikacijo SOS Diagnostik. 
Škodljivci povzročijo mehansko poškodbo na rastlini, kar pomeni 
vstopno točko za bolezen. Tako včasih opazimo le pojav bolezni, 
kot je sadna gniloba, a spregledamo vbode v plod, ki so bili po-
vod za okužbo. Pomembno je že preventivno skrbeti za rastline 
na vrtu tako, da nastavimo vabe in sredstva, ki kažejo prisotnost 
škodljivcev. Med njimi so BioPlantella rumene lepljive plošče, ki 
jih namestimo na drevesa in v bližino ogroženih rastlin. Nato vsa-
kodnevno preverjamo plošče, ali so znaki škodljivcev in ukrepamo 
z ustreznim sredstvom. 

Uši
Mladi vršički vrtnic so 

odebeljeni, polni drobnih 
insektov.Težava je v tem, 
ker se hitro množijo in 
odrasli osebki lahko letijo, 
kar pomeni, da napadejo 
tudi bolj oddaljene rastli-
ne. Uši sesajo rastlinske 
sokove in s tem upočasni-
jo, zaustavijo in povzročijo 
propad napadenega dela 
rastline. Obenem pa lahko 
prenašajo viruse in bolez-
ni, kar pomeni dodatno 

grožnjo. Listi rastlin se zvijajo, na spodnji strani pa opazimo uši,ki 
so lahko zelene, rjave ali črne barve. Pomembno jih je takoj uničiti, 
zato jih kontaktno poškropimo z naravnim sredstvom BioPlantella 
fl ora kenyatoxverde plus, ki jih takoj uniči. Da vse škodljivce za-
gotovo uničimo, škropljenje ponovimo čez tri dni. Sredstvo je 100 
% naravno z aktivno snovjo piretrin, pridobljeno iz dalmatinskega 
bolhača, ki hitro razpade na soncu.

Metulji in gosenice
Na vseh rastlinah v vrtu lahko najdemo škodljive gosenice, ki 

hitro uničijo celotne nasade. Med najhujše umeščamo gosenico 
pušpanove vešče, zaradi katere smo hitro ob ves nasad pušpanov. 
Zelje uničujejo gosenice kapusovega belina. Različne druge vrste 
gosenic najdemo na sadnem drevju in vrtninah. Gosenice so ličin-
ke metuljev in vešč. Da preprečimo škodo, se borimo že preven-
tivno s sredstvom BioPlantella thymi, ki vsebuje izvlečke timijana 
in brina. Sredstvo odganja škodljivce od rastlin. Ti škodljivci iščejo 
svojo ciljno rastlino po vonju, vid imajo slabo razvit. Z sredstvom, 
ki ima specifi čen vonj, jih zmedemo in posledično ne ležejo jajčec 
na naš vrt. Ko pričakujemo napad, je potrebno redno škropljenje 
na 3 do 5 dni. Če pa se gosenice vseeno pojavijo, jih uničimo z 
naravnim sredstvom BioPlantella fl ora kenyatoxverde plus.

Polži
Vsi poznamo jezo ob pogledu na požrte sadike solate, zelja, cve-

tače, host in še številnih drugih rastlin na vrtu. Glavni krivec je ne-
nasitna sluzasta vojska slinarjev in lazarjev ter v malo manjši meri 
tudi tistih s hišico. Razmnožujejo se izjemno hitro in uničujejo 
vse pred sabo. V vlažnem in toplem maju so se hitro namnoži-
li in se skrivajo tako v zemlji kot v senci žive meje. Za popolno 
uničenje uporabimo sredstvo PlantellaArion plus, ki ga natresemo 

na podstavke od rož ali manjše krožnike ter jih razpostavimo po 
zelenjavnem vrtu. Okoli okrasnih rastlin in pod živo mejo lahko 
sredstvo kar potresemo. Če želimo imeti vrt popolnoma ekološki, 
potem uporabimo naravno sredstvo BioPlantella gel proti polžem, 
s katerim naredimo zaščitni zid okoli rastlin in preprečimo dostop. 
Sredstvo ne škoduje otrokom ali hišnim ljubljenčkom. Polži se radi 
naselijo na določene rastline, kot sta hren in ameriški slamnik, zato 
so te rastline lahko vaba, da jih potem poberemo in fi zično odstra-
nimo iz vrta.

Koristne živali
Niso vse žuželke na našem vrtu ško-

dljive. Mnoge so plenilske žuželke, ker 
uničujejo škodljivce. Med najbolj pozna-
nimi so polonice, ki jim po domače re-
čemo kar pikapolonice. Ličinka polonice 
poje ogromno uši, tako veliko kot odra-
sla žival. Navadno tenčičarico prepozna-
mo po tankem zelenem trupu in velikih 
mrežastih krilih. Njena ličinka, ki je rja-
ve barve, uničuje vse mogoče škodljivce. 
Na njenem meniju so uši, kaparji, resar-
ji, ščitkarji  … Ličinke trepetavke, ki je 
osici podobna žuželka, uničujejo vse na-
štete škodljivce ponoči. Ne pozabimo še 
na ježa, krastačo, slepca, ki pojedo veliko 
polžev. Zelo učinkovit je krt, ki je meso-
jed in uniči ogromno talnih škodljivcev.

Foto: Klub Gaia

Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 12 dag presnega masla, 10 dag čokolade, 5 jajc, 11 dag sladkorja z vanilijo, 8 dag moke.
Penasto umešamo presno maslo. Pridenemo ogreto čokolado, rumenjake in sladkor ter rahlo primešamo 
trd sneg 5 beljakov s presejano moko. Kuhamo v pomazanem modlu pokrito (če imate model brez pokrova, 
pokrijte kipnik s folijo) uro dolgo.

Sestavine: 250 g širokih rezancev (naredite jih doma, bodo okusnejši); bešamel: 50 g masla, 30 g pšenične 
moke, sol, 1,5 dl mleka, poper, muškatni orešček, 2 jajci; 40 g šunke, 20 g parmezana.
Široke rezance skuhamo v slani vodi, nato jih dobro odcedimo. Za bešamel omako v kozici stalimo 30 g masla, 
dodamo moko in počakamo, da porumeni. Nato prilivamo mleko in ves čas mešamo. Solimo, popramo in 
začinimo z muškatnim oreščkom. Bešamel omaka mora bi� nekoliko gostejša. V pripravljen bešamel doda-
mo rumenjaka, sneg iz beljakov in na kocke narezano šunko. Polovico pripravljenega bešamela vmešamo k 
rezancem in jih narahlo premešamo. Stresemo jih v namaščeno jensko posodo, po rezancih pa vlijemo še 
drugo polovico bešamela in potresemo z naribanim parmezanom. Po parmezanu damo koščke masla in vse 
skupaj pečemo približno 30 minut pri 180 °C.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

zelenjavna juha, 
gratinirani široki 
rezanci, solata, sadje

kostna juha, 
krompirjeva musaka 
z mletim mesom, 
zelena solata, 
jabolčna čežana

cvetačna juha, 
hrenovke, pire 
krompir, špinača, 
breskov kompot

prežganka, ocvrt 
oslič, krompirjeva 
solata, zapečene 
skutne palačinke

telečja obara, ajdovi 
žganci, orehove 
rezine

goveja juha, goveji 
zrezki v gobovi 
omaki, njoki, 
paradižnikova solata, 
čokoladni kipnik

pleskavica na žaru, 
prebranec, zeljna 
solata, sadna rezina

Gratinirani široki rezanci Čokoladni kipnik

Vrtnarite skupaj z nami. 
UNICHEM.si

ZA RASTLINE  
BREZ 
ŠKODLJIVCEV

Strokovnjaki po naravi

Zeleni nasveti

Škodljivci na vrtu
S toplim vremenom so se izlegli številni insekti, ki veselo mrgolijo po našem vrtu. Mnogi so 
škodljivi in nam lahko uničijo velik del pridelka. Zato je treba prepoznati škodljivca, oziroma 
poškodbo, ki jo povzroča, in takoj ukrepati.
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Vidi se ...
... da na nekaterih sejmiščih 

mislijo, da so boljši. Ker so pač 

nekje slišali, da so eni sejmi 

boljši. Pa v resnici pri poime-

novanjih tovrstnih nikakvih 

sejmov ne gre za dobre in bolj-

še, pač pa so svoje ime dobili 

po tem, da lahko na njih kupiš 

(in seveda prodaš) vse – od 

bolhe do slona. In imajo ime 

po bolhi: bolšji sejem torej, 

ne boljši ... Ampak s slovenšči-

no se na teh sejmih nihče ne 

ukvarja, tisti, ki pa se, pa kupu-

jejo v boljših trgovinah ...

Govori se ...
... da so slovenski evrovizij-

ski ljubitelji navdušeni nad 

22. mestom naše pevke na 

nedavni Evroviziji. Kakšno 

bi šele bilo navdušenje, če bi 

bila na 21. mestu! Ker se še vsi 

spomnimo, katere večne pe-

smi so bile zadnjega pol stole-

tja na 21. mestu!

... da so bili nekoč po naših 

občinah veseli, ko so kaj zgra-

dili. Danes so veseli, ko kaj 

porušijo: tam stari vaški dom, 

tu na pol pogorelo klavnico, 

tam kaj tretjega ... Lahko pa se 

podre stavba sama – se vsaj ni 

treba ukvarjati z varuhi kultu-

re. Le tista podrtijo ob Dravi 

v Ptuju še vztraja in vztraja ...

... da je eden najlepših pok-

licev vremenarski. Nekaj pač 

napoveš – prav itak ne bo nik-

dar vsem. Pa če se napoved 

uresniči ali ne. Vremenarjeva 

plača ostaja enaka, pa kamor-

koli že potujejo vremenske 

fronte.

... da se v kratkem na turni-

škem gradu obeta novo gleda-

liško dogajanje. Kar pripravite 

si pojštrček za pod rit, da vas 

ne bo tiščalo na neudobnih 

sedežih, in baterijsko svetilko, 

da boste varno prišli v dvo-

rano in iz nje po nič kaj ug-

lednih stopnicah. Pa še kako 

svečko prižgite vremenskim 

bogovom, da se ne bo tako za-

nevihtilo, kot se je lani ob go-

stovanju zagrebških gledališč-

nikov. Škoditi ne more (haska 

pa tudi ne bo nobenega).

... da alkoholizem povsod 

po svetu velja za bolezen. Ra-

zen na Štajerskem. Pri nas si 

bolan, če nisi alkoholik. Tu 

namreč rečemo: »Čuj, kaj te 

ti nič ne piješ? A si kaj bolan, 

čuj?!«

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 22. do 28. aprila 2018
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺☺ €€ �

Bik �� ☺ €€€ ��

Dvojcka ��� ☺☺ € ���

Rak �� ☺☺☺ €€€ �

Lev � ☺☺ €€€ ���

Devica �� ☺☺☺ € ��

Tehtnica ��� ☺ €€ ���

Škorpijon �� ☺ €€€ ��

Strelec ��� ☺☺ € �

Kozorog �� ☺☺☺ €€ ���

Vodnar � ☺☺ € ��

Ribi ��� ☺ €€€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 29. maja. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je: 
Sanja Cigler, Žabjak 13 G, 2250 Ptuj.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Torek, 22. maj
12:00 Ptuj, projekcijska dvorana Šolskega centra, Podjetniški izziv za 

mlade,  zaključni izbor
17:00 Ptuj, Rogoznica, Kulturni dom, volilna skupščina Območnega 

združenja borcev za vrednote NOB Ptuj
18:00 Ormož, Mladinski center, Predstavitev knjižice Brenče in raz-

stava slik Marje Čampa, ob dnevu čebel
18:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., predavanje Premagaj stres!
21:00 Ptuj, CID, Jazz v CID, Igor Lumpret in Innertextures

Sreda, 23. maj
10:00 Dornava 37b (pri cvetličarni Narcisa), ogled Ekološke kmetije 

AC – Aronija Cigula
13:00 Ormož, Veterinarska postaja, TVU – Veterinar bom, dan odpr-

tih vrat Veterinarske ambulante Ormož
17:30 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., predavanje Izzivi staršev-

stva
18:00 Ptuj, hotel Mitra, Proaktivna kavarna – od idej do velikih 

zgodb, prijave: marjan@preobrazba.si ali 051/440 990

Četrtek, 24. maj
11:00 Ptuj, južno dvorišče dominikanskega samostana, Perutninski 

piknik po ptujsko, kuharski blogerji iz Slovenije, Hrvaške, Srbi-
je, Italije, Avstrije pod vodstvom Dejana Mastnaka bodo grilali

12:00 Ormož, prostori Radia Prlek, TVU – Dan odprtih vrat KTV 
Ormož, do 14.00

13:00 Ormož, prostori KTV Ormož, TVU - Dan odprtih vrat KTV 
Ormož

18:00 Ormož, Bela dvorana Grajske pristave, koncert učencev Glas-
bene šole Ormož

18:00 Ptuj, Vičava, ploščad bivše vojašnice, spominska slovesnost 
ob obletnici prvega strela v času osamosvajanja RS na Ptuju, 
kulturni program, učenci OŠ Mladika, slavnostni govornik 
Ladislav Lipič

18:00 Slovenska Bistrica, grad, zaključni nastop učencev GŠ Sloven-
ska Bistrica

19:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksavra Meška, TVU – Kot bi luna 
padla na Zemljo, literarni večer z Mileno Zupančič

Petek, 25. maj
08:30 Ormož, stadion, 5. mini olimpijada
11:00 Ormož, Zdravstveni dom, TVU – Dan odprtih vrat Zdravstve-

nega doma Ormož
14:00 Ormož, ZUDV Dornava, DE VDC Ormož, Literarno ustvarja-

nje z Davidom Bedračem
15:00 Stoperce, podružnična šola in bližnji travnik, 26. kmečki 

praznik v Stopercah, zaključna prireditev projekta Traviščem 
vračamo življenje, ocenjevanje suhomesnih izdelkov ob 8.00, 
zaključek projekta ob 15.00, ocenjevanje vina v domu kraja-
nov Stoperce ob 18.00

17:00 Hajdina, telovadnica OŠ, 8. rojstni dan vrtca Najdihojca 
Hajdina

18:00 Ormož, Bela dvorana Grajske pristave, Koncert študentov AG 
Ljubljana

19:00 Zgornja Polskava, Kulturni dom, Male skupine, velika pesem – 
območna revija malih pevskih skupin

19:00 Ptuj, dom krajanov na Bregu, Letni koncert MePZ DU Ivana 
Rudolfa Breg, Ptuj, gostje: pevci in godci Trta KUD Maksa 
Furjana Zavrč

20:30 Ormož, Mestna graba, Plava noč 2018, klapa Kampanel

Mestni kino Ptuj
Sreda, 23. maj: 20:00 Vztrajanje.
Četrtek, 24. maj: 20:00 Fantastična ženska.
Petek, 25. maj: 17:00 Jamski človek; 18:30 Solo: zgodba Vojne 

zvezd; 21:00 Zadrži dih.

Prireditvenik 

Foto: ČG
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NADIR - točka na nebesni krogli nad opazovalcem, podnožišče, STAINER, Jakob - avstrijski izdelovalec violin, RUJEVINA - sredozemski 
grm z več vrstami, mdr. pistacijo

SI TO TI,  FERDO? TONE TUKAJ ...  TVOJ BRAT ... VEM, TRIDESET LET JE MINILO ... ZELO ZAPOSLEN SEM BIL ...  
KAKO KAJ KATJA IN OTROCI?

JA, VEM ... PA TUDI TI SI MI 
POVEDAL PAR KREPKIH ... 
TAKO DOLGO JE ŽE TEGA ...

KRI NI VODA, KAJNE, 
FERDO?

POSLUŠAJ,   A TI ŠE IMAŠ   
 _ _ _       _ _ _ _ _ _ _ ?  

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., 
Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Eva Milošič, Monika Levanič

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Vodja tehnične redakcije: Slavko Ribarič  
Grafični oblikovalec: Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10
Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Mojca Vtič (02) 749-34-30, Marjana 
Gobec Dokl (02) 749-34-20, Megamarketing, d.o.o.: (02) 749 34 27

Internet: www.radio-tednik.si, www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek in petek 1,20 EUR. Celoletna naročnina: 120,45 EUR, 
za tujino v torek 107,85 EUR, v petek 112,25 EUR. Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda 
in se obračunava v skladu s 60. a-členom (ZIPRS 1314-A) Zakona o DDV 
(Uradni list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

Vleka sani – nujno potreben del mojega življenja?

Šepetanje valov      Fotografi je in besedilo: Mateja Toplak

Poletje na Arktiki (7)
Ko se trmast sneg končno stali, zacvetijo drobne cvetlice, tiho zimo pa zamenja igrivo ptičje petje – arktična pokrajina je končno dočakala (pre)kratko poletje.

Topli zimski čevlji, rokavice, kapa, 
šal ter debela puhovka in že sem 
pripravljena na »poletni« sprehod po 
otoku (povprečna temperatura v ju-
liju znaša med 2 in 6 °C). Ure mineva-
jo, ko se vzpenjam in spuščam po ne-
običajni pokrajini, ki me popolnoma 
prevzame. »A nisi videla opozorila?« 
me ob vrnitvi v vas zaprepadeno 
vpraša prijatelj. Namiguje na prome-
tni znak, ki je podoben našemu opo-
zorilu na jelene, le da je na Svalbardu 
namesto divjadi naslikana črna sen-
ca medveda. »Seveda sem ga videla, 
a kdo bi ga jemal resno?« zabrundam 
sama pri sebi. Ko sem že tako ali 
tako prehodila najbolj odročne kotič-
ke otoka, sem izvedela, da na njem 
živi več medvedov kot ljudi. In ravno 
zato imajo prebivalci dovoljenje, da 
s sabo tovorijo orožje za samoob-
rambo. Tako ni nič čudnega srečati 
kolesarja, ki ima na hrbtu namesto 
nahrbtnika opasano kar puško. Jaz 
pa sem mislila, da se odpravlja na 
lov!

V Arktičnem oceanu, približno na 
polovici poti med Nordkappom in 
Severnim polom, leži otočje Spits-
bergi (tudi Spitzbergi ali Svalbard), Polarna eksotika – posebna cvetlica, ki jo imenujejo kar mehak arktični bombaž. (Longyearbyen, Norveška)

kjer živijo predvsem severni medve-
di, polarne lisice, »božičkovi« jeleni 
in nekaj stalnih prebivalcev, navaje-
nih živeti v ekstremnih vremenskih 
pogojih. Na nekaj več kot dva tisoč 
prebivalcev naj bi prežalo skoraj tri 
tisoč severnih medvedov! So izje-
mno dragoceni, saj jih je mogoče 
najti le še v Kanadi, Rusiji na Aljaski 
in Grenlandiji. Prebivalstvo, večina 
norveškega porekla, začinjenega 
z manjšino Rusov in Ukrajincev, se 
stiska med mogočnimi ledeniki, ki 
pokrivajo neverjetnih šestdeset od-
stotkov pokrajine. Največje mesto, 

Longyearbyen, ki je tudi administra-
tivni center otočja, velja za najsever-
nejše mesto na svetu, prekaša ga le 
manjša naselbina Alert v Kanadi, ki 
leži za lučaj bližje severnemu tečaju. 
Čeprav je na otoku samo ena cesta, 
ki vodi od centra mesta do letališča, 
je tukaj vse potrebno za življenje: 
vrtec, šola, zdravniška ordinacija, 
cerkev (najseverneje ležeča na sve-
tu), policija, pekarne, hoteli in resta-
vracije ter velika trgovina. Območje 
je oproščeno davkov, zato se turisti 
po navadi vračajo z natrpanimi vreč-
kami, ki ječijo pod težo spominkov, 
debelih jopic in cigaretnih ovojev. 
Večina dejavnosti se je v preteklosti 
sicer vrtela predvsem okoli rudar-
stva (posledica tega je, da je več kot 
60 % prebivalstva moškega spola), 
danes pa se izjemno hitro razvija še 
turizem, na otok pa se je preselilo 
tudi nekaj znanstvenikov. Z njimi so 
prišle še institucije, kot so: Univer-
zitetni center na Svalbardu, Sval-
bardska globalna hranilnica semen 
(izjemno pomembna ustanova!) in 
Satelitska postaja Svalbard. Kot za-
nimivost velja omeniti, da je tukaj 
pred vsako hišo namesto avtomobi-
la parkiranih nekaj moto rnih sani, saj 
med Longyearbyenom in preostali-
mi naselbinami (kot sta Barentsburg 
in Ny-Alesund) ceste ne obstajajo. 
Še zmeraj pa obstaja alternativa – to 
so navadne sani, ki jih vlečejo rjoveči 
psi. Vendar je izbira med transpor-
tom, pri katerem onesnažujemo 
občutljivo naravno okolje z izpušni-
mi plini, ali vleko sani, ki bi jo lahko 
označili za mučenje živali, zahtevna.

In kaj lahko porečem o tem za-
nimivem otoku? Odročnost kraja 
zagotovo priča o tem, kako težko 
mora biti tukajšnje življenje pozimi, 
v obdobju od novembra do konca 
februarja, ko zraven vsega zavlada 
še popolna tema, t. i. polarna noč. A 
kljub temu je Svalbard unikatno oto-
čje, ki zadnjih nekaj desetletij spada 
pod Norveško, kraj, kjer je mogoče 
občudovati neokrnjeno naravo, ki je 
velikokrat lahko groba in ostra, isto-
časno pa tudi izjemno ranljiva, kar jo 
naredi še posebej očarljivo.
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Ob polčasu je v slačilnici os-
tal Rok Kidrič, namesto njega 
je Bogatinov v igro poslal Chris-
topherja Makenga. Poteza se 
mu je obrestovala že devet mi-
nut kasneje, saj je vztrajni Fran-
coz prestregel podajo branilca 
Triglava, nato pa nesebično po-
dal do najboljšega posameznika 
srečanja Francesca Tahiraja, ki je 
stekel sam proti Džafi ću in ga z 
natančnim strelom tudi prema-
gal – 0:2. 

Domačini so imeli nekaj minut 
kasneje priložnost za znižanje 
vodstva, a je Vlado Šmit iz proste-
ga strela z 20 metrov za las zgrešil 
cilj. V 78. minuti je Janžekovič us-
tavil še poskus Dejana Vokića od 
daleč in odpor Triglava je bil prak-
tično zlomljen. Že v sodniškem 

dodatku je Tom Žurga zgrešil iz 
bližine, tako da je ostalo pri zaslu-
ženi zmagi gostov.

Že v sredo bodo Kidričani v 
tekmi 35. kroga na domačem sta-
dionu gostili Rudar. Velenjčani so 
letos uspešnejši v medsebojnih 
dvobojih, dvakrat so slavili, enkrat 
pa se je tekma končala z remijem. 
Rudar še vedno lovi 4. mesto, ki 
ob porazu Aluminija v fi nalu Po-
kala Slovenije prinaša igranje v 
Evropi. 

JM

Aluminij še naprej ostaja noč-
na mora igralcev Triglava, saj so 
morali Gorenjci proti Štajercem še 
četrtič v sezoni podpisati poraz. S 
tem so si Kidričani tudi teoretično 
zagotovili obstanek v druščini naj-
boljših tudi za prihodnjo sezono, 
kar je bil tudi primarni cilj kluba 
pred začetkom sezone 2017/18. 
Sedaj se lahko v miru posvetijo 
pripravam na zaključni dvoboj Po-
kala Slovenije, kjer jih v sredo, 30. 
maja, čaka tekma z Olimpijo.

Pred tekmo s Kranjčani je bila 
prednost med Aluminijem in Tri-

glavom zgolj pet točk in v primeru 
zmage bi se lahko domačini tokra-
tnega srečanja povsem približali 
gostom. Obe ekipi sta v zadnjem 
času igrali v dobri formi, boljše re-
zultate pa so beležili pri Triglavu, 
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Obstanek zagotovljen, 
naslednji cilj finale pokala

Foto: Grega Wernig / M24.si

Nogometaši Aluminija (na fotografi ji v belih dresih Francesco Tahiraj in Nemanja Jakšić) so s četrto 
zmago sezone proti Gorenjcem potrdili obstanek v 1. ligi, kar je bil primarni cilj kluba pred sezono. 

ki je dobil kar tri od zadnjih štirih 
tekem – premagal je Krško, Celje 
in Gorico, izgubil z Olimpijo.

V ekipo Aluminija se je po manj-
ši poškodbi vrnil Ibrahim Men-
sah, manjkala pa sta Denis Šme 
in Aljaž Ploj. Mesti v obrambi sta 
tako zavzela Ilija Martinović in 
Alen Krajnc. 

Zgodnji gol Kidričanom 
olajšal delo

Kidričani so že na samem za-
četku tekme dokazali, da jim igra 
Triglava odgovarja in da je tudi 
psihološki moment v medseboj-
nih srečanjih odločno na njihovi 
strani. Že v 5. minuti so to unovčili 
za vodstvo, kar je v podobnih sre-
čanjih izjemen kapital. Francesco 
Tahiraj je stekel proti žogi po lepi 
globinski podaji Ibrahima Mensa-
ha, domači vratar Elvis Džafi ć pa ga 
je pri tem nepravilno oviral. Sodnik 

Rade Obrenovič je pokazal na belo 
točko, iz katere je zadetek dosegel 
Mario Lucas Horvat – 0:1. Gostje so 
do novega strela prišli v 19. minuti, 
ko je poskusil Mario Jurčević. 

Domačini so želeli preobrniti 
potek srečanja, a pri tem niso bili 
pretirano uspešni, saj si res pravih 
priložnosti niso uspeli priigrati. 
Šele v 42. minuti je Egzon Kryieziu 
nekoliko nevarneje streljal od da-
leč, Luka Janžekovič pa je žogo po 
njegovem strelu po tleh uspešno 
odbil. Brez zaključnega strela je 
ostal tudi Matej Poplatnik, skupaj 
z Marcosom Tavaresom najboljši 
strelec 1. lige (oba sta dosegla 16 
zadetkov). 

Maribor – Olimpija 2:3 (1:1)
STRELCI: 0:1 Čanađija (3.), 1:1 Zahović (12.), 2:1 Zahović (52.), 2:2 

Kronaveter (74., z 11 m), 2:3 Vombergar (90.).
MARIBOR: Handanović, Milec, Ivković, Šuler, Viler, Dervišević, 

Pihler (od 88. Vrhovec), Kramarič (od 71. Mešanović), Hotić (od 79. 
Mlakar), Zahović, Tavares. Trener: Darko Milanič

OLIMPIJA: Ivačič, Apau, Ilić (od 65. Savić), Uremović, Štiglec, 
Miškić, Čanađija, Tomić, Davidson (od 58. Vombergar), Kronaveter 
(od 90. Zarifović), Abass. Trener: Igor Biščan

V Ljudskem vrtu se je zbralo več kot 12.000 gledalcev in vse je 
bilo pripravljeno za to, da Maribor potrdi napovedi o odločitvi v 
boju za naslov prvaka. To bi se zgodilo v primeru zmage, tudi z 
remijem bi lahko bili v taboru vijoličastih še kako zadovoljni. A to 
se ni zgodilo ….

Za domačine se že začelo ni po željah, saj so gostje hitro povedli. 
Na veselje privržencev Maribora je Luka Zahović hitro izenačil, kar 
je bil tudi izid polčasa. Ko je isti igralec v začetku drugega polčasa 
zadel za 2:1, je marsikdo pomisli, da je to gol vreden nove zvezdi-
ce. To je nekoliko zaneslo tudi stratega Maribora Darka Milaniča, 
ki je na tvegano postavitev gostov, brez osrednjega branilca Iliča, 
odgovoril s štirimi napadalci v postavi: Zahovićem, Tavaresom, 
Mešanovičem in Mlakarjem! To se je kasneje izkazalo za odločil-
no napako, saj so gostje najprej izenačili iz upravičeno dosojene 
enajstmetrovke (Rok Kronaveter), v samem zaključku tekme pa 
po nekaj zapravljenih priložnostih Maribora (Mešanović je zadel 
stativo), tudi povedli (Vombergar). Še v sodnikovem podaljšku bi 
lahko Mešanović izenačil (znova stativa), Mlakar pa je streljal pre-
ko gola … 

Darko Milanič, trener Maribora: »Priča smo bili dinamičnemu 
derbiju, zanimivemu preobratu, žal se za nas ni izšlo srečno. 15 
minut pred koncem smo se slabo postavili in dovolili tekmecu, da 
izvede 'kontro', ki se je končala z enajstmetrovko in izenačitvijo. 
Potem smo še imeli priložnosti, ki bi ji lahko boljše izkoristili, bili 
smo blizu vodstva, zaslužili smo si več. V vsakem trenutku tekme 
smo želeli biti bolj mirni, s takšnimi karakteristikami igralcev pa je 
tekmo težko narediti mirno. Želeli smo si več posesti žoge, tudi s 
štirimi napadalci biti bolj natančni, ampak nam to ni uspelo. V dolo-
čenih trenutkih smo bili preveč nemirni in to nas je preveč zaneslo. 
Smo v položaju, ko preprosto nimamo druge izbire kot naslednji 
dve tekmi zmagati.«

Igor Biščan, trener Olimpije: »Obema ekipama je treba česti-
tati za ta derbi, sam sem seveda presrečen z izidom. Nobena od 
ekip se ne sme sramovati, sta najboljši ekipi v prvenstvu, ne glede 
na to, kdo bo na koncu prvak. Derbi je bil poln dinamike, trenja, 
priložnosti. Mi smo morali biti agresivni, vedeli smo, da moramo 
napadati. Našli smo način, kako premagati takšnega nasprotnika. 
Med samo tekmo nisem smel preveč preračunavati, odločil sem 
za popoln napad in dal v igro Andresa Vombergarja. Izkoristili smo 
tudi nasprotnikovo nervozo ob prekinitvi. Do konca prvenstva so 
kalkulacije jasne, moramo izkoristiti to vrnitev na vrh lestvice.«

JM, sta

Triglav – Aluminij 0:2 (0:1)
STRELCA: 0:1 Horvat (5., z 11 m), 0:2 Tahiraj (54.).
TRIGLAV: Džafi ć, Šmit (od 74. Pušnik), D. Kryieziu, Elsner, Mlakar, Ti-

janić, E. Kryeziu, Udovič (od 58. Vokić), Bukara, Majcen (od 60. Žurga), 
Poplatnik. Trener: Siniša Brkič.

ALUMINIJ: Janžekovič, Jakšić, Zeba, Martinović, Krajnc, Jurčević, 
Petrovič, Horvat, Tahiraj (od 89. Klapan), Kidrič (od 46. Makengo), I. 
Mensah (od 88. Marinšek). Trener: Oliver Bogatinov.

V nedeljo, 27, 5., se bo v Parizu začel drugi letošnji grand slam turnir, 
odprto prvenstvo Francije v Roland Garrosu. V glavni žreb bosta ne-
posredno uvrščena Polona Hercog (59. na WTA) in Aljaž Bedene (64. 
na ATP), v kvalifi kacije pa Blaž Rola (233.), Blaž Kavčič (153.), Tamara 
Zidanšek (123.) in Dalila Jakupovič (121.). 

Fanta sta svoja tekmeca že dobila in sicer se bo Rola pomeril z 
Egipčanom Mohamedom Safwatom (182.), Kavčič pa s Čehom Ada-
mom Pavlasekom. Safwat je 27-letnik iz Kaira, ki večjih uspehov v karieri 
ni dosegel, trenutno je blizu najboljše uvrstitve v karieri. Priložnost za 
preboj Blaža v naslednji krog je torej res lepa. 

Tamara Zidanšek: »V Parizu že kvalifi kacije 
spremlja na tisoče ljudi«

Na svojo tekmico je v ponedeljek še čakala Tamara Zidanšek, ki je 
pretekli teden izkoristila za zaključne priprave na Ptuju. O pričakovan-
jih pred odhodom v Pariz je povedala: »Izjemno sem vesela, da prvič 
po dveh letih v tem delu sezone nisem poškodovana. Hvaležna sem za 
vsak turnir, ki ga odigram brez poškodb. Pred mano je sedaj Pariz, kjer 
sem že bila, a nikoli optimalno pripravljena. Sedaj odhajam tja dobro 
pripravljena in s popotnico najboljše uvrstitve doslej, zato res že komaj 
čakam tekme. To je res velik turnir, kar se vidi že v kvalifi kacijah, ki jih 
spremlja na tisoče ljudi. Celoten kompleks igrišč je zelo velik in čeprav 
igraš na zunanjih igriščih, sta v bližina ogromna stadiona Suzanne Len-
glen in Philippe Chatrier, kar daje res poseben občutek.“

JM

Tenis � Roland Garros

Rola z Egipčanom
Maribor znova korak zadaj …

Dva kroga pred koncem se drama prve lige še enkrat obrača v sme-
ri Ljubljane. Po silnem preobratu, ko je Maribor nadoknadil deset točk 
zaostanka in se pred večnim derbijem s točko prednosti znašel v izje-
mnem položaju, je razplet mariborskega obračuna položaj znova obr-
nil. Vprašanje pa je, ali je to že dokončni razplet, saj sta do konca še dva 
kroga … Maribor bo igral še s Celjem v gosteh in Gorico doma, Olimpija 
pa s Krškim doma in Domžalami v gosteh. 

V preostalih tekmah je največji »kiks« na domačem igrišču naredil Ru-
dar, čeprav si je v srečanju z Goričani ustvaril veliko več priložnosti od 
Primorcev. A štejejo goli … Poraz Rudarja je izkoristila ekipa Celja, ki je 
z zmago proti Ankaranu napredovala na 4. mesto. 

Na dnu je vprašanje le še to, katera ekipa izmed dvojice Triglav-Anka-
ran bo neposredno izpadla v 2. ligo in katera se bo uvrstila v dodatne 
kvalifi kacije za obstanek v 1. ligi. Zaenkrat je v boljšem položaju Triglav. 

REZULTATI 34. KROGA: 
Triglav – Aluminij 0:2 (0:1);
Maribor – Olimpija 2:3 (1:1);
Rudar – Gorica 0:1 (0:1); strelec: 0:1 Celcer (36., z 11 m);
Domžale – Krško 3:1 (2:1); strelci: 0:1 Sokler (8.), 1:1 Melnjak (12.), 2:1 

Vetrih (41.), 3:1 Ibraimi (86.);
Ankaran Hrvatini – Celje 0:2 (0:2); strelca: 0:1 Požeg Vancaš (21.), 0:2 

Požeg Vancaš (35.).
1. OLIMPIJA LJUBLJANA 34 22 10 2 58:16 76
2. MARIBOR 34 22 8 4 70:28 74
3. DOMŽALE 34 21 6 7 74:30 69
4. CELJE 34 13 8 13 55:47 47
5. RUDAR VELENJE 34 14 5 15 47:47 47
6. GORICA 34 13 5 16 36:45 44
7. KRŠKO 34 9 7 18 36:58 34
8. ALUMINIJ 34 8 9 17 38:58 33
9. TRIGLAV KRANJ 34 6 7 21 28:64 25
10. ANKARAN HRVATINI 34 4 11 19 30:79 23

1. SNL, 35. krog: 
Aluminij – Rudar, 
v sredo, 23. 5., ob 
16.00 v Kidričevem

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik
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Najboljši motokrosisti razreda 
MXGP so v Nemčiji konec tedna 
odpeljali osmo dirko letošnjega 
svetovnega prvenstva. Tim Gaj-
ser iz Pečk pri Makolah je v Te-
utschenthalu odpeljal najboljšo 
dirko letos, dosedanji najboljši 
rezultat je bilo 3. mesto z dirke na 
Portugalskem.

Gajser je celoten konec tedna 
vozil borbeno in prepričljivo, kot 
v najboljših časih pred poškod-
bo. V kvalifi kacijah je bil tretji, za 
Herlingsom in Paulinom. Na dirki 
je dvakrat začel odlično. V prvi vo-
žnji je vozil na tretjem mestu, za 

Herlingsom in Paulinom, ob kon-
cu dirke pa je Francoza prehitel, 
Herlings si je že prej privozil večjo 
prednost. 

V drugi vožnji se je povsem po-
novil scenarij iz prve vožnje, le da 
je Gajser Paulina prehitel že v uvo-
dnem delu dirke. Tudi v drugo je 
slavil Herlings. 

Skupno se je Herlings še utrdil v 
vodstvu, zdaj ima 386 točk, drugi 
je svetovni prvak Italijan Antonio 
Cairoli, ki je bil v Nemčiji šele šesti, 
s 338 točkami. Gajser je z novimi 
44 točkami napredoval na skupno 
6. mesto, ima pa 221 točk.

Naslednja dirka SP bo 3. junija v 
britanskem Matterley Basinu.

Rezultati, MXGP:
- 1. vožnja: 1. Jeff rey Herlings 

(Niz), 2. Tim Gajser (Slo), 3. Gauti-
er Paulin (Fra) ...;

- 2. vožnja: 1. Jeff rey Herlings 
(Niz), 2. Tim Gajser (Slo), 3. Gauti-
er Paulin (Fra) ...;

- skupno na dirki: 1. Jeff rey Her-
lings (Niz) 50 točk, 2. Tim Gajser 
(Slo) 44, 3. Gautier Paulin (Fra) 
40 ...;

- skupno v SP (8): 1. Jeff rey Her-
lings (Niz) 386 točk, 2. Antonio 
Cairoli (Ita) 338, 3. Clement Desal-
le (Bel) 278 ... 6. Tim Gajser (Slo) 
221 …

JM, sta
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Mura – Drava 1:2 (0.2)
STRELCI: 0:1 Fanimo (10.), 0:2 

Fanimo (15.), 1:2 Boškovič (86.).
MURA: Šafarić, Boškovič, Ko-

zar, Maruško, Kouter (od 60. 
Sirk), Kous, Maroša (od 75. Šlak), 
Dodlek, Vaš (od 46. Karničnik), 
Bobičanec, Kurbus. Trener: Ante 
Šimundža.

DRAVA: Šeliga, Flis, Lonzarić, 
Petek, Pirtovšek, Vezjak (od 86. 
Šalamun), Šporn, Kolar (od 54. 
Kukovec), Rešek, Fanimo (od 89. 
Kolar), Bizjak. Trener: Simon Se-
šlar.

Nogometaši Mure so si že v 
prejšnjem krogu zagotovili naslov 
prvaka 2. lige, zato je bilo v sobo-
to v murskosoboški Fazaneriji, 
kjer se je zbralo več kot 1500 lju-
biteljev nogometa, vse v zname-
nju proslavljanja napredovanja v 
1. ligo. 

D. Gajser: »Celotna 
Slovenija se lahko veseli 
napredovanja Mure«

»S sezono smo lahko zadovolj-
ni: točkovna razlika pred tekmeci 
kaže, da smo celo sezono delali 
naporno in kakovostno. Moje 
mnenje je, da se celotna Slovenija 
lahko veseli napredovanja Mure v 
1. ligo, sami pa moramo poskrbeti 
za to, da bomo v 1. ligo, ki je pre-
cej močnejše in zahtevnejše tek-
movanje kot 2. liga, tudi ustrezno 
pripravljeni. Okrepitve bodo za-
gotovo potrebne, o vseh podrob-
nostih pa bo odločalo vodstvo 
kluba,« je o tem povedal Damijan 
Gajser, pomočnik trenerja Mure 
Anteja Šimundže. Trener Mure je 
skupaj z vsem strokovnim štabom 
podaljšal pogodbo tudi za nasled-
nje leto, kar so navijači sprejeli z 
glasnim odobravanjem: »Ante, 
Ante …«

Sanjski začetek Drave
Ptujčani so izjemno športno po-

tezo naredili že pred samo tekmo, 
ko so za prvake 2. lige ob izhodu 
iz slačilnic postavili »špalir« in jim 
tako čestitali za osvojeni naslov. 
Na igrišču pa že od samega začet-
ka niso bili tako »prijazni« do gosti-
teljev, ampak so jih z agresivnim 
pokrivanjem potisnili na njihovo 
polovico. Še pomembneje je bilo, 
da so pobudo unovčili za zgodnje 
vodstvo. Že od prve minute nap-
rej se je videlo, da je hitri Anglež 
Fanimo izjemno razpoložen za 
igro, to pa je potrdil tudi v 10. mi-
nuti, ko je s prefi njenim strelom z 
roba 16-metrskega prostora ugnal 
domačega vratarja Šafariča – 0:1. 

Sanjski začetek so Dravaši kronali 
še z eno izjemno akcijo v 15. minu-
ti, ko je asistenco prispeval Rešek, 
Fanimo pa je žogo s prefi njeno 
potezo še drugič poslal za hrbet 
domačega vratarja – 0:2. 

Vodstvo je dalo gostom doda-
tnih moči, domačini pa so se znaš-
li v nekakšnem »knockdownu«. V 
24. minuti je Andraž Kolar odvzel 
žogo branilcu Mure, nato s strani 
idealno zaposlil Bizjaka, ki pa je 
s približno petih metrov zgrešil 
prazen gol … Ta trenutek dekon-
centracije pa ni vplival na igro va-
rovancev trenerja Simona Sešlar-
ja, ki so še naprej nizali nevarne 
napade. Tako sta se v lepih situa-
cijah znašla Vezjak v 27. in Fanimo 
v 33. minuti, pred odmorom je še 

enkrat nevarno poskusil Vezjak, 
ki je tokrat zelo dobro odigral na 
mestu vezista.

Zelo dobro so odigrali tudi vsi 
drugi igralci in domačinom z iz-
jemno borbeno predstavo niso 
dopustili praktično nobene resne 
priložnosti, visoke predložke pa je 
vratar Aleksander Šeliga »pobiral 
kot zrele hruške«. 

Tudi v drugem polčasu se podo-
ba na igrišču ni bistveno spreme-
nila, ptujski modri so bili še naprej 
agresivni pri pokrivanju in nevarni 
v napadu. Tako so zapretili preko 
Kolarja (48.), Šporna (51.), Fanima 
(55., 59) in Kukovca (69.). Šele v 
70. minuti so črno-beli sprožili prvi 
neposredni strel proti golu Drave, 
pa še ta je zletel visoko preko gola!

Spontani aplavzi za 
Fanima

V 76. minuti je Fanimo uprizoril 
najlepši prodor na tekmi, v kate-
rem je preigral tri igralce in prišel 
s strani sam pred vratarja, ta pa je 
njegov strel z izjemnim refl eksom 
ubranil. Kljub temu si je Anglež 
prislužil aplavz vseh prisotnih na 
stadionu. »Še dobro, da je tukaj 
selektor Kavčič,« je bila ena izmed 
bolj duhovitih pripomb iz občin-
stva. 

V zaključku tekme so domačini 
vendarle močneje napadli, plod 
takšne igre pa je bil njihov gol v 
86. minuti. Bobičanec je iz proste-
ga strela poslal uporaben predlo-
žek, ki ga je Aleksandar Boškovič 
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Najprej so jim postavili »špalir«, nato odnesli tri točke

Foto: Danilo Vezjak

Nogometaši Drave so z najboljšo predstavo sezone v gosteh ugnali Muro in obdržali vse možnosti za 
osvojitev končnega 2. mesta, ki vodi v dodatne kvalifi kacije za napredovanje v 1. ligo.

Motokros � Dirka za SP v Nemčiji

Gajser najbolje letos

Nafta se je »tik pred 
dvanajsto« obdržala v 
boju za 2. mesto

Mura je v domači Fazaneriji iz 
rok predsednika NZS Radenka 
Mijatovića prejela pokal za naslov 
prvaka 2. lige, še vedno pa ni do-
končno znano, kdo bo osvojil 2. 
mesto in s tem nastop v dodatnih 
kvalifi kacijah za napredovanje v 
1. ligo. Tekmeca sta samo še dva, 
Drava in Nafta, saj so Radomlje v 
tem krogu izpadle iz tega boja. In 
to na precej neslaven način, proti 
Bravu so prejele kar devet zadet-
kov!

Spektakularno pa so v tem boju 
ostali Lendavčani pod vodstvom 
trenerja Francija Fridla, saj so 
zmagoviti zadetek v Vipolžah, kjer 
domuje ekipa Brda, dosegli v 93. 
minuti. Strelec je bil Mateo Mo-
njac, nekdanji član Zavrča in Dra-
ve. Kljub temu ima Drava še ved-
no vse v svojih rokah in si lahko v 
primeru zmage proti Brežicam v 
zadnjem krogu zagotovi kvalifi ka-
cije. Nafta v zadnjem krogu gosti 
Jadran iz Dekanov.

Na nekaterih preostalih tekmah 
so moštva zagotovo več razmi-
šljala o napadu kot obrambi, kar 
je vidno v številu doseženih zadet-
kov. Ob že omenjeni tekmi Bravo 
– Radomlje so gledalci veliko za-
detkov videli še v Novem mestu, 
Sežani, Dekanih in Brežicah. Po 
štirikrat sta se med strelce vpisa-
la dva nogometaša: Milan Đajič iz 
Brava ter Alen Neskič iz Rogaške.

Veržej se seli v 3. ligo, o drugem 
potniku v nižjo ligo pa bo odločal 
zadnji krog; »ogroženi« so Roga-
ška, Fužinar in Zarica. 

REZULTATI 29. KROGA: 
Mura – Drava 1:2 (0.2); 

Brda – Nafta 1903 0:1 (0:0); stre-
lec: 0:1 Monjac (90.);

Cherrybox 24 Tabor Sežana – 
Zarica Kranj 3:3 (1:1); strelci: 1:0 
Kosmač (15.), 1:1 Huč (31., z 11 m), 
1:2 Petric (46.), 1:3 Petric (55.), 2:3 
Bačanin (73.), 3:3 Sever (83., z 11 
m);

Krka – Fužinar Ravne Systems 
3:2 (2:2); strelci: 0:1 Križan (11.), 1:1 
Kim (24.), 2:1 Kim (33.), 3:1 Kešino-
vić (38.), 3:2 Rokavec (73.);

Bravo – Kalcer Radomlje 9:2 
(6:2); strelci: 0:1 Hajrić (3.), 1:1 Đa-
jič (14.), 2:1 Kadrić (18.), 3:1 Đajič 
(22.), 3:2 Hajrić (36., z 11 m), 4:2 Ju-
govar (37.), 5:2 Jugovar (38.), 6:2 
Brekalo (42.), 7:2 Đajič (56.), 8:2 
Đajič (61.), 9:2 Marcius (76.);

Roltek Dob – Ilirija 1911 2:0 
(0:0); strelca: 1:0 Kukavica (85.), 
2:0 Šipek (89.);

Jadran Dekani – Rogaška 0:6 
(0:3); strelci: 0:1 Petrovčič (11./
avtogol), 0:2 Neskič (34., z 11 m), 
0:3 Neskič (44.), 0:4 Grošič (50.), 
0:5 Neskič (58.), 0:6 Neskič (63.). 
Rdeči karton: Vitezica (33., Ja-
dran);

Brežice Terme Čatež – Veržej 5:2 
(1:1); strelci: 1:0 Vasilj (7.), 1:1 Bardi 
(26., avtogol), 1:2 Grmek (50.), 2:2 
Krajček (53.), 3:2 Čagalj (56.), 4:2 
Lee (74.), 5:2 Drugovič (78.).
1. MURA 29 22 3 4 81:22 69
2. DRAVA PTUJ 29 20 3 6 64:37 63
3. NAFTA 1903 29 19 4 6 63:28 61
4. KAL. RADOMLJE 29 17 5 7 57:46 56
5. KRKA 29 15 3 11 48:46 48
6. AŠK BRAVO 29 13 7 9 52:31 46
7. TABOR SEŽANA 29 12 9 8 40:35 45
8. ILIRIJA 1911 29 12 3 14 43:50 39
9. JADRAN DEKANI 29 10 6 13 39:58 36
10. BRDA 29 10 5 14 33:40 35
11. ROLTEK DOB 29 10 4 15 39:45 34
12. BREŽICE -ČATEŽ 29 7 9 13 36:47 30
13. ROGAŠKA 29 8 3 18 41:52 27
14. FUŽINAR RAVNE 29 7 5 17 44:64 26
15. ZARICA KRANJ 29 6 7 16 36:59 25
16. VERŽEJ 29 4 4 21 21:77 16

Tim Gajser: „Celoten vikend sem se dobro počutil na motorju, 
bil sem sproščen, res sem užival. To se je potem videlo tudi na tek-
mi, kjer sem imel kar dober tempo. Vesel sem tega napredka. Oba 
starta sta bila dobra, potem pa je bilo na sami progi zelo težko pre-
hitevati: čeprav je bilo veliko linij, je bila ena najhitrejša, ostale pa 
pač ne. Tako sem npr. v prvi vožnji polovico dirke iskal linije, kjer 
bi lahko prehitel Paulina in šele proti koncu mi je uspelo. Herlings 
je bil v ospredju res hiter, zato bo potrebno še več trdega dela, da 
ga prehitim.“

z glavo preusmeril v gol – 1:2. Po 
znižanju so domačini močno pri-
tiskali, a so gostje z dobro posta-
vitvijo in fanatično borbenostjo 
odbili vse njihove napade. Prav v 
zadnji minuti sodnikovega podalj-
ška so bili domačini najbližje ize-
načenju, a je Šeliga po močnem 
strelu Maruška z 20 metrov z lepo 
obrambo to preprečil …

Zmaga modrih je zaslužena, saj 
so se na najpomembnejši tekmi 
predstavili v najboljši luči, čestitke 
si zaslužijo vsi igralci in strokov-
no vodstvo. Derbi 2. lige je bil res 
prava reklama za nogomet. »Na 
tak način je Mura premagovala 
tekmece skozi sezono, sedaj je 
to proti njim storila Drava,« je bila 
zanimiva izjava enega izmed šte-
vilnih navijačev Mure. 

Po končani tekmi, ki jo je spre-
mljala večja delegacija visokih 
predstavnikov NZS, je sledila 
slavnostna podelitev zmagoval-
nega pokala. Tako so igralci in 
navijači Mure hitro pozabili na 
poraz, še posebej zaradi dejstva, 
ker je bilo povedano, da so vsi 
potrebni dokumenti za postavi-
tev refl ektorjev na Fazaneriji že 
pridobljeni …

V ozadju tega slavja je bilo vese-
lo tudi v slačilnici Drave in med na-
vijači modrih. Zanimivo je bilo tudi 
pred slačilnicami, kjer so številni 
privrženci Mure športno čestitali 
Ptujčanom za zmago, še posebej 
pa je bil oblegan Matthias Fani-
mo, ki si je zares prislužil simpatije 
Murašev.

Jože Mohorič

Matthias Fanimo, Drava: »Za nas je bila to izje-
mno pomembna tekma, morda celo najpomemb-
nejša v sezoni, z zmago pa smo naredili korak bliž-
je kvalifi kacijam za 1. ligo. Odigrali smo zelo dob-
ro srečanje, zato sem še toliko bolj zadovoljen z 
zmago. Vedeli smo, kaj nam ta prinaša, zato je bila 
motivacija vseh igralcev na zelo visoki ravni. Igrali 
smo z zelo kakovostnim tekmecem, prvakom lige 
in bodočim prvoligašem, zato smo lahko vsi sku-
paj ponosni na opravljeno. Resda smo v sezoni že 
odigrali nekaj kakovostnih tekem, a bi se strinjal z 
oceno, da je bila to vseeno naša najboljša tekma 
doslej.

Sam sem prišel v Slovenijo, da bi igral nogomet, 
da bi se po težki poškodbi vrnil na igrišča in do-
kazal, da lahko prispevam k boljši podobi ekipe 
in navdušujem gledalce. Seveda sem vesel in po-
nosen, da sem pred to čudovito publiko pomagal 
svoji ekipi do zmage, res sem vesel njihovega po-
zitivnega odziva.«

Jon Šporn, kapetan Drave: »Tekma je bila zelo 
naporna, v pravem trenutku pa smo odigrali naj-

boljšo tekmo v sezoni. Motivacija je bila absolutno 
večja na naši strani. Celotnih 90 minut smo izva-
jali zelo visok pritisk na tekmece, stiskali smo jih 
že na njihovi polovici in jim s tem povzročali veli-
ke preglavice. Že v uvodu smo jim odvzeli nekaj 
ključnih žog in iz tega dvakrat zadeli, kar je bilo 
ključno za lažje nadaljevanje in končno zmago. V 
drugem polčasu smo še enkrat več stopili skupaj 
in se ubranili, čeprav bi lahko morda tekmo še mir-
neje pripeljali h koncu. Najpomembneje je, da smo 
sedaj pred zadnjim krogom odvisni sami od sebe. 
Ne smemo pa se sedaj ustaviti, v sredo nas čaka 
fi nalna tekma pokala MNZ Ptuj, nato pa sledijo 
Brežice.«

Damijan Gajser, pomočnik trenerja Mure: »Mi 
smo svoj cilj že izpolnili, a smo kljub temu šli v 
tekmo 100 %. Morda je bilo le v podzavesti igral-
cev nekaj rezerve, zato je tudi rezultat na koncu 
takšen, kot je. To ne zmanjšuje uspeha Drave, ki 
je zasluženo zmagala in osvojila pomembne točke 
v boju za 2. mesto, za kar jim iskreno čestitam.«

Foto: HRC

Tim Gajser (Honda) 
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Podravska podjetja so lani zabe-
ležila skoraj 283 milijonov evrov 
neto čistega dobička, kar je sicer 
dva odstotka nižji rezultat kot le-
ta 2016. Kljub temu pa so, kot iz-
haja iz predstavljenih rezultatov 
mariborske izpostave Ajpesa, na-
daljevala s pozitivnimi trendi gle-
de prihodkov, dodane vrednosti in 
števila zaposlenih.
Kot je povedala vodja izpostave 
Vesna Zupanič, je bila v statistiko 
zajeta 8201 poslovno aktivna go-
spodarska družba v 41 občinah, 
kar predstavlja okoli 13 odstotkov 
vseh v Sloveniji. Lani so na novo 
registrirali 555 družb, izbrisali pa 
516.
Podjetja so lani zaposlova-
la 65.589 ljudi oziroma dobrih 
3.000 več kot leto prej. Ustvarila 
so skoraj 8,9 milijarde evrov pri-
hodkov, kar je za desetino več kot 
v letu 2016. Obseg ustvarjenih pri-
hodkov na tujih trgih je znašal sko-
raj 3,8 milijarde evrov oziroma kar 
14 odstotkov več kot v 2016.

7�odstotkov več neto 
dodane vrednosti
Gospodarske družbe v regiji so 
ustvarile za sedem odstotkov več 
neto dodane vrednosti, ki je zna-
šala 34.077 evrov na zaposlene-
ga in je za 579 evrov višja kot leto 
prej. Povprečna plača je po bese-
dah vodje oddelka za letna poro-
čila Andreje Terbuc Munda lani v 
regiji znašala 1.432 evrov in je za 
52 evrov višja od tiste v letu 2016.
Sicer pa je skupaj skoraj 370 mili-
jonov evrov čistega dobička v mi-
nulem letu izkazovalo 5768 družb, 
kar predstavlja dobri dve tretjini 
vseh, z izgubo pa je leto zaključi-
lo 2151 družb v skupnem znesku 
skoraj 87 milijonov evrov, s čimer 
se je slednja glede na leto 2016 

povečala za devet odstotkov. Je 
pa razveseljivo, da skoraj 90 od-
stotkov zaposlenih dela v podje-
tjih, ki so poslovala pozitivno.

34 velikih podjetij 
zaposluje 27�odstot-
kov vseh delavcev
Kot so še povedali na novinarski 
konferenci v Mariboru, je bilo lani 

med poslovno aktivnimi družba-
mi v regiji 34 velikih, 122 srednjih, 
931 majhnih in 7114 mikro družb. 
Največje so zaposlovale 27 od-
stotkov vseh delavcev in ustvarile 
38 odstotkov prihodkov ter skoraj 
polovico celotnega izvoza v regiji.
Največji delež izgube, dobro tre-
tjino, je tudi letos ustvarilo 258 
družb s področja predelovalnih 
dejavnosti, ki so jo sicer v primer-

javi z letom prej znižale za šest od-
stotkov. Največjo rast čiste izgube 
je ustvarilo 99 družb s področja 
prometa in skladiščenja, saj so jo 
lani kar podvojile.
Največ so k neto čistemu dobič-
ku v regiji prispevala podjetja 
z območja mariborske občine, 
sledijo jim družbe iz občin Slo-
venska Bistrica, Ptuj, občine Ho-
če-Slivnica in Ruš, medtem ko so 

samo v občinah Ormož in Maj-
šperk podjetja beležila neto čis-
to izgubo.
V Podravju je bilo lani uvedenih 
182 novih stečajnih postopkov, s 
čimer se nadaljuje trend upadanja 
v primerjavi s kriznimi leti. Zara-
di strožjih pogojev glede osebnih 
stečajev pa so našteli le še 20 
insolventnih postopkov med sa-
mostojnimi podjetniki.

Podravska podjetja s pozitivnimi trendi glede 
prihodkov, dodane vrednosti in števila zaposlenih
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Gospodarske 
družbe v celotni 
Sloveniji lani 
s 3,6 milijarde evrov 
čistega dobička 
Slovenske gospodarske družbe so lani ustvarile 3,622 
milijarde evrov neto čistega dobička, ki predstavlja 
razliko med čistim dobičkom in čisto izgubo podjetij. 
Skupni prihodki subjektov, ki so dolžni javno objavi-
ti svoje poslovne izide, so dosegli 93,841 milijarde 
evrov, število zaposlenih pa je zraslo na 481.300, ka-
žejo podatki Ajpesa.

Kot je na novinarski konferenci Agencije RS za javno-
pravne evidence in storitve (Ajpes) povedal vodja nje-
nega sektorja za statistiko in informiranje Marjan Širaj, 
je slovensko gospodarstvo lani kot celota znova izkaza-
lo dobro sliko, gre pa zaznati nekoliko upočasnjen trend 
rasti. Manj izrazita je bila lani tudi investicijska dejavnost.
Vseh 66.470 gospodarskih družb, ki so posredovale 
svoje poslovne rezultate, je lani tako prihodke kot tudi 
odhodke v primerjavi z letom prej povečalo za po 13 od-
stotkov. Rezultat sta čisti dobiček podjetij v skupni višini 
4,585 milijarde evrov (leta 2016 4,267 milijarde evrov) 
in čista izguba podjetij v skupni višini 963,7 milijona 
evrov (leta 2016 1,12 milijarde evrov).
Neto čisti dobiček se je povečal za 475 milijonov evrov, 
kar v primerjavi z letom 2016 predstavlja 15-odstotno 
rast. Po Širajevih besedah so k skupni rasti slovenskega 
gospodarstva največ prispevala majhna in velika podje-
tja.
Med vsemi družbami, zajetimi v obravnavano statistiko, 
je bilo lani 87,2 odstotka mikro podjetij, 10,7 odstotka 

majhnih, 1,5 odstotka srednjih in 0,6 odstotka velikih.
Družbe so sicer lani ustvarile za osem odstotkov višjo ne-
to dodano vrednost, denarni tok iz poslovanja pa poveča-
le za sedem odstotkov.
Največ prihodkov so lani ustvarile družbe iz dejavnosti 
trgovine, vzdrževanja in popravila motornih vozil, ki jim 
sledi predelovalna dejavnost.
Med samostojnimi podjetniki jih je 56.148 lani ustvarilo 
skupno 4,901 milijarde evrov prihodkov (leta 2016 4,44 
milijarde evrov), neto podjetnikov dohodek pa je znašal 
371,6 milijona evrov (leta 2016 333,3 milijona evrov).
Največ prihodkov so ustvarili samostojni podjetniki v 
ostalih dejavnostih, sledijo pa jim dejavnost trgovine, 
vzdrževanja in popravila motornih vozil ter predelovalne 
dejavnosti.
Zagnali so tudi storitev Finančni pomočnik, ki po bese-
dah vodje sektorja za bonitetne in druge tržne storitve 
Andreje Kelhar Horvat na enem mestu združuje vse pot-
rebne informacije o poslovanju vseh slovenskih poslov-
nih subjektov.
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V organizaciji GEA College – Fa-
kultete za podjetništvo je sredi 
aprila potekalo tradicionalno 22. 
državno tekmovanje Mladi podje-
tnik. Slavila je ekipa Srednje ele-
ktro-računalniške šole Maribor, ki 
je komisijo prepričala z aplikacijo 
Bright Future (Svetla prihodnost). 
Omenjena aplikacija pomaga pri 
izbiri ustrezne srednje šole ali fa-
kultete.
Kot so sporočili iz GEA College – 
Fakultete za podjetništvo, zma-
govalno ekipo sestavljajo Primož 

Ketiš, Niki Finžgar, Mario Moč-
nik in Kevin Knedl, ki je pod vod-
stvom mentorice Ivanke Lesjak 
razvila inovativno aplikacijo. Ta 
uporabnikom na podlagi različ-
nih parametrov in želja omogoča 
primerjavo in lažjo izbiro ustrezne 
srednje šole oz. fakultete.
»Podjetništvo vidimo kot prilož-
nost, preko katere lahko rešu-
jemo težave, ki nam otežujejo 
ali preprečujejo boljše življenje. 
Verjamemo, da smo našli pravo 
rešitev, zato si želimo podjetni-

škega uspeha,« je ob zaključku 
tekmovanja povedala zmago-
valna ekipa, ki je bila nagraje-
na z brezplačno šolnino za prvi 
letnik študija podjetništva na 
GEA College – Fakulteti za pod-
jetništvo.
Letos je na tekmovanju sodelova-
lo 80 dijakov iz 15 srednjih šol iz 
vse Slovenije, ki so ideje razvijali 
več mesecev pod vodstvom men-
torjev oz. učiteljev srednjih šol, iz 
katerih prihajajo in spodbujajo 
podjetništvo med mladimi.

Na tekmovanju Mladi podjetnik 
slavila aplikacija za izbiro 
ustreznega šolanja

2

Obrtniki in podjetniki letos s 114 zahtevami do politike
Obrtniki želijo 
učinkovitejši 
sistem poklicnega 
izobraževanja
Pri izobraževanju želijo učinkovi-
tejši sistem poklicnega izobraže-
vanja in izobraževanja odraslih, 
zato želijo biti vključeni v preno-
vo izobraževalnih in študijskih 
programov, zavzemajo se tudi 
za tesnejše povezovanje z uni-
verzami glede potreb gospodar-
stva. Predlagajo tudi, da država 
med ukrepi za zaposlovanje za-
gotovi sredstva za sofinancira-
nje izvajanja mojstrskih izpitov.
Glede poslovnega okolja med 
drugim predlagajo poenostavi-
tve pri izvajanju čezmejnih sto-
ritev ter plačevanje davkov in 
prispevkov na enoten plačilni na-
log in plačevanje nadomestila za 
avtorske pravice za vse kolektiv-
ne organizacije prek ene položni-
ce. Želijo tudi, da vlada zagotovi 
sistemski vir za financiranje re-
prezentativnih zbornic. Po zgle-
du kmetijstva želijo finančno 
pomoč za prevzemnike družin-
skih podjetij.
Predsednik obrtne zbornice za 
München in Zgornjo Bavarsko 
Franz Xaver Peteranderl je po-
udaril, da so pred Evropo, med 
drugim zaradi grožnje protek-
cionizma v svetu ter novosti, ki 
jih prinaša digitalizacija, veliki 
izzivi, zato se mora nanje prip-
raviti. Spremembe bo lahko po 
njegovem mnenju obvladovala 
z močnimi, prilagodljivimi in ino-
vativnimi majhnimi podjetji, pri 
čemer pa bodo države morale za-
gotoviti primerno okolje.

OZS je pred kratkim v Portorožu 
predstavila letošnje zahteve slo-
venske obrti in podjetništva, za 
katere pričakuje, da jih bo nova 
vlada upoštevala. Na seznamu 
je 114 predlogov s področij trga 
dela, zdravstvenega sistema, dav-
kov, izobraževalnega sistema in 
poslovnega okolja, želijo tudi mi-
nistra za malo gospodarstvo.
»Zgodba se ponavlja. Četudi ob-
ljube sprva veliko obetajo, je re-
alizirana le peščica naših zahtev. 
Praznih obljub imamo dovolj,« je 
bil na 16. Forumu obrti in pod-
jetništva do vladajoče politike v 
minulih obdobjih uvodoma kriti-
čen predsednik Obrtniško-podje-
tniške zbornice Slovenije (OZS) 
Branko Meh (na fotografiji). Za-
to so na letošnji forum povabili 
predstavnike nekaterih političnih 
strank, in sicer parlamentarnih 
strank ter Gospodarsko aktivne 
stranke, Slovenske ljudske stran-
ke (SLS) in Liste Marjana Šarca 
(LMŠ).

Znova ministrstvo za 
malo gospodarstvo?
Pri zahtevah OZS gre za konkret-
ne rešitve za razvoj in zagon ma-
lega gospodarstva, je dejal Meh, 
ki je prepričan, da bi bili gospo-
darski kazalniki še boljši, če bi 
imela vlada več posluha za malo 
gospodarstvo, ter da bi se mora-
la država v sedanjih razmerah bo-
lje pripraviti na prihodnjo krizo. 
Menijo, da bi se njihov glas bolj 
slišal, če bi se znova uvedlo mini-
stra za malo gospodarstvo, tako 
kot je bil v vladah Lojzeta Peterle-
ta in Janeza Drnovška.
Na področju trga dela med dru-

gim predlagajo uvedbo doda-
tnega odpovednega razloga, da 
bi lahko odpustili delavca, ki iz 
zdravstvenih razlogov ne bi mo-
gel opravljati dela neprekinjeno 
več kot šest mesecev ali eno le-
to v obdobju treh let (pri tem bi 
izvzeli odsotnost iz starševskih 
razlogov in zaradi poškodbe na 
delu). Uvedli bi tudi sklad za od-
pravnine delavcem ter paritetni 

sklad za gradbeništvo ter omogo-
čili izplačevanje polne pokojnine 
tudi za tiste, ki bi po upokojitvi še 
delali in tudi plačevali prispevke.
Na področju zdravstvenega zava-
rovanja želijo spremembo zako-
na, da bi bili regresni zahtevki v 
primerih delovnih nesreč mogoči 
le v primeru velike malomarnosti 
delodajalca, in ne vsake malomar-
nosti, kot velja sedaj. Obdobje, v 

katerem bolniško nadomestilo kri-
je delodajalec, bi skrajšali na 20 
koledarskih dni. Uvedli bi tudi en 
čakalni dan, ko bi bolniški stalež 
bremenil zavarovanca. Želijo tudi 
spremembe pri pravilniku o ugota-
vljanju poklicnih bolezni.
Pri davkih želijo med drugim 
spremembo dohodninske lestvi-
ce in znižanje prispevkov, zniža-
no stopnjo davka od dohodka 

pravnih oseb za mikro in majhna 
podjetja ter uvedbo tretje stopnje 
davka na dodano vrednost (DDV) 
za osebne storitve s pretežnim 
deležem ročnega dela. Pri davku 
na nepremičnine ne bodo prista-
li na dodatno obremenitev podje-
tij in podjetnikov, zahtevajo tudi 
enakopravno obdavčitev – da bi 
se torej obdavčilo vse nepremič-
nine brez izjem.

V Središču ob Dravi se ukvarja-
mo s proizvodnjo brizganih iz-
delkov iz plastičnih mas. Tako 
brizgamo kozarce, lončke, po-
sodice, vedra, pladnje, škatle s 
pokrovi različnih barv in veliko-
sti, namenjene tudi shranjeva-
nju hrane in živil (zaseka, mast, 
pecivo, začimbe …), muhotepce, 
ki so sedaj nepogrešljivi, odpi-
ralce plastenk, sponke za para-
dižnik, zapiralke ALU-pokrovov, 
ikebane, puše, nosilce cevi za 
talno gretje idr.,« je pojasnila. 
Opravljamo tudi storitev tiska 
na lončke. In kar je najpomemb-
neje, njihovi izdelki niso na voljo 
samo drugim podjetjem, tem-

več tudi potrošnikom. Vse izdel-
ke je namreč mogoče kupiti na 
naslovu Partizanska ulica 12a, 
2277 Središče ob Dravi, ali pre-
ko telefonske številke 041 960 
711, nekatere izdelke pa si lah-
ko ogledate in tudi naročite pre-
ko naše spletne strani www. 
ortrade.si. Sodelujejo z družba-
mi, ki pri svoji proizvodnji potre-
bujejo plastične izdelke, ob tem 
pa proizvajajo tudi preostale bri-
zgane izdelke po dogovoru ozi-
roma po naročilu.
Več informacij o storitvah pod-
jetja s Partizanske ulice 12a iz 
Središča ob Dravi je mogoče 
prejeti na tel. št. 041 960 711, 

051 304 380 ali na ortrade@
amis.net.
Kot omenjeno pa se krovno pod-
jetje ukvarja z gostinstvom. Pod-
jetje Ortrade, d. o. o., oziroma
njihovo delo dobro poznajo šte-
vilna podjetja na območju ob-
čin Ormož, Središče ob Dravi in
Ljutomer, ki jih ormoško podje-
tje Ortrade oskrbuje z okusnimi
malicami. Ne ponašajo pa se le s
pripravo malic, podjetje Ortrade,
d. o. o., vam lahko za vaše pra-
znovanje postreže tudi s caterin-
gom, ki je vedno pripravljen in
izveden na najvišjem nivoju, ob
tem pa pripravljajo tudi menije
za skupine in slavnostne menije.

Podjetje Ortrade iz Ormoža mnogi dobro poznajo po izvrstnih malicah in drugi gostin-
ski ponudbi, njihovo podružnično podjetje Orplast pa poznajo številni podjetniki s
področja plastike in izdelkov iz plastike.

Če želite, da vaše goste ali zaposlene postreže kuharska ekipa podjetja Ortrade, jih lahko 
pokličete na 02 74 00 142 ali 051 304 380, pišete na elektronski naslov ortrade@amis.net, 

njihov poštni naslov pa je ORTRADE, d. o. o. Ljutomerska cesta 38a, 2270 Ormož,  
obiščete lahko tudi njihovo spletno stran www.ortrade.si.
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Mag. Nataša Lorber, pod-
jetje Sun Gornja Radgo-
na: „Mladi potrebujejo 
na podjetniški poti širok 
spekter znanj in infor-
macij, da bodo lahko 
uspešni.“ Foto: Črtomir 
GoznikDaša Veličković, gim-

nazijska maturantka, ki 
zaključuje študij ekono-
mije, smer marketinga: 
„Osemurni delovnik mi 
ni najbolj pisan na kožo, 
ker nisi plačan po rezulta-
tih, ampak po tistih urah, 
v katerih si produktiven 
ali ne, zato sem se odlo-
čila za samostojno podje-
tništvo. Sama sebe želim 
na neki način testirati, te-
stirati svoje sposobnosti. 
Na trg, med ljudi želim 
prinesti pozitivne spre-
membe, drugačne re-
zultate. V bistvu se bom 
osredotočila na prenaša-
nje znanj na področju va-
lutnega trgovanja.“ Foto: 
Črtomir Goznik

Tadeja Habjanič: „Odpr-
la bom spletno trgovino 
z rabljenimi otroškimi 
oblačili in naravno koz-
metiko. Pravzaprav je 
trgovina z rabljenimi 
otroškimi oblačili Tusa-
ma že aktivna, odprta. 
Partner ima popoldanski 
s. p., jaz bom sedaj vse 
skupaj prevzela. Želim 
si, da bi se ljudje tudi po 
zaslugi moje trgovine za-
čeli bolj zavedati pome-
na varovanja okolja in da 
bi spoznali, da ni vsaka 
krema primerna za našo 
kožo, ker niso vse dobre, 
ker nekatere vsebujejo 
razne kemične spojine in 
dodatke, ki koži prej ško-
dujejo, kot jo ščitijo oz. 
negujejo.“ Foto: Črtomir 
Goznik

Tjaša Krenčnik, frizerka: 
„Za samostojno podje-
tniško pot sem se odloči-
la zaradi težav z iskanjem 
službe, tudi ko sem jo na-
šla, je nisem obdržala za 
daljši čas. Predvsem pa 
si želim biti sama svoja 
šefica, sama razpolaga-
ti s svojim časom. Želim 
pa tudi drugim dati mo-
žnost zaposlitve. Imam 
super idejo, inovativen 
izdelek, o katerem še ne 
želim javno preveč go-
voriti. To bo ena moja 
dejavnost, druga pa bo 
vzgoja in prodaja zelišč, 
ker se v prostem času 
tudi veliko ukvarjam z 
zeliščarstvom, ki mi ve-
liko pomeni. Pričakujem 
same pozitivne stvari.“ 
Foto: Črtomir Goznik

Nejc Krumpačnik, mag., 
inženir medijskih komu-
nikacij. „Tudi samostoj-
no podjetniško pot želim 
nadaljevati v tej smeri. 
Že imam spletni medij 
Motiviran.si, to je por-
tal za osebno in poslov-
no rast, ki bo prispeval k 
pluralizmu v slovenskem 
medijskem prostoru. Iz-
ogibamo se negativnih 
novic. Osebno sem zelo 
kritičen do medijske-
ga poročanja, ki sloni 
na temah z negativnim 
predznakom. Osebno že-
lim ustvarjati drugačne 
zgodbe, ljudem pokazati, 
da obstajajo priložnosti, 
ne zgolj nevarnosti. Slo-
gan je Drzni si sanjati. Z 
izobraževalnimi vsebina-
mi želimo ljudem omogo-
čiti, da uresničijo svoje 
sanje in počnejo to, kar si 
sami želijo. Od tega pro-
grama pričakujem pred-
vsem to, da bom poglobil 
svoje znanje, da se po-
vežem z enako misleči-
mi ljudmi, navežem nove 
stike in ne nazadnje, da 
pridobim zagonska sred-
stva za svoj posel.“ Foto: 
Črtomir Goznik

Po razpisu ministrstva sta v 
Sloveniji dva izvajalca tega pro-
jekta, za zahodno in vzhodno 
regijo. Partnerji podjetja SUN 
pri izvajanju projekta v vzhodni 
regiji so še: Zavod Meta Celja, 
Inštitut za politični menedž-
ment Maribor, in LokalPatriot 
v Novem mestu, kjer podobno 
kot na Ptuju tudi trenutno po-
tekajo usposabljanja za mlade 
podjetnike. Dodatno so v pro-
jekt vključili še Pomursko go-
spodarsko zbornico, Štajersko 
gospodarsko zbornico in Re-
gionalno gospodarsko zborni-
co Celje, saj so ocenili, da je 
tako zastavljeno partnerstvo 
lahko najboljša popotnica za 
bodoče mlade podjetnike, ki 
za uspešen vstop na trg po-
trebujejo širok spekter najra-
zličnejših znanj in informacij. 
Projekt so pričeli izvajati marca 
letos. Prve izkušnje z vseh šti-
rih lokacij, kjer poteka, so zelo 
spodbudne, odziv mladih je bil 
velik. Mladi bodo z znanji, ki jih 
bodo pridobili v teh delavnicah 
oz. projektu, lahko zagotovo 
uspešneje stopili na podjetni-
ško pot.
„Namen projekta je, da mla-
dim, starim do 29 let, po-

Vzhodna Slovenija, Ptuj / Mladi podjetniki – z uspešnim usposabljanjem do novega podjetja

Nova znanja in informacije  
za uspešno podjetniško pot
Podjetje SUN Gornja Radgona, d. o. o., je vodilni partner projekta Mladi podjetniki – vzhod, ki poteka pod naslovom Mladi podjetniki – z uspešnim usposabljanjem do 
novega podjetja. Naložbo sofinancirajo Republika Slovenija, Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve in Evropska unija iz Evropskega socialnega sklada, pred-
nostne naložbe, namenjene trajnostnemu vključevanju mladih na trg dela, kar je tudi bistvo projekta, pove mag. Nataša Lorber, vodja in koordinatorica tega projekta.

Udeleženci ptujske delavnice projekta Mladi podjetniki – vzhod z bontonologom Sašem Županekom. Foto: Črtomir Goznik

magamo z usposabljanji in 
svetovanji pri ustanavljanju 
podjetij. V program se lahko 
vključijo zgolj mladi, ki so evi-

dentirani kot brezposelne ose-
be na zavodih za zaposlovanje. 
Usposabljanje poteka v različ-
nih modulih, da bo njihova pot 
v podjetništvo lažja. Tako spo-
znavajo osnove podjetništva, 

kakšen mora biti oz. naj bi bil 
podjetnik (vztrajnost, povezo-
vanje, mreženje), kako deluje 
v okolju, kakšno je podjetniško 

podporno okolje, kje je mogo-
če dobiti informacije o ustano-
vitvi podjetja (postopkih) in kje 
lahko to opravijo. Prav tako pa 
med usposabljanjem spoznajo 
razlike med samostojnim pod-
jetnikom in d. o. o., trženje, fi-
nanciranje podjetij, davke in 
sodobne digitalne tehnologije, 
ki je bo v sodobnem podjetni-
štvu vedno več. Zelo pomem-
ben motivacijski dejavnik pa je 
tudi osebno srečanje z uspe-
šno podjetnico oz. podjetni-
kom, prav tako pa z drugimi 
strokovnjaki iz prakse. V ptujski 
delavnici, kjer je v teku že peti 
modul, jih je obiskal bontono-
log Saša Županek, ki jih je se-
znanil s poslovnim bontonom. 
Predstavil ga je na bolj hudo-
mušen način, da so si čim bolj 
zapomnili napake, ki so na tem 
področju pogoste, da jih sami 
ne bodo delali. Celotno uspo-
sabljanje mladih za uspešno 
podjetništvo temelji na aktiv-
nem sodelovanju vsakega po-
sebej, vsak mora preko modela 
canvas za svojo izbrano idejo 
pripraviti tudi poslovni načrt. 
Po osmih modulih, kolikor tra-
ja usposabljanje, mentor pre-
gleda te načrte in odloči, ali so 
pripravili dovolj dober poslov-
ni načrt za udejanjanje svo-
je poslovne ideje. Po potrditvi 
poslovnega načrta pridobijo 
certifikat, zatem pa naj bi v 30 
dneh ustanovili svoja podjetja,“ 
je povedala podjetniška sveto-

valka mag. Nataša Lorber. Bo-
dočim mladim podjetnikom 
je že na prvem srečanju pri-
poročila, da naj bodo na svoji 
poti odprti, naj stopijo iz svo-
jih okvirov, pozorno spremljajo 
dogajanje in potrebe v svojem 
okolju, kaj je tisto, po čemer lju-
dje povprašujejo. „Vse je odvi-
sno od njih samih, nihče drug 
jim podjetništva ne bo delal, 
nihče drug ne bo odgovoren 
za to, kar bodo delali. Za to pa 
potrebujejo širok spekter zna-
nja in informacij, da bodo lah-
ko uspešni na izbrani poti,“ še 
dodaja. Mladim podjetnikom 
bodo s strokovnimi nasveti po-
magali tudi po odprtju podjetij.

MG
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Družini prijazna podjetja 
tudi Javne službe Ptuj in 
Zavod dr. Marijana 
Borštnarja Dornava

Podim z rekordno udeležbo, 
startup leta je podjetje Next

Nevladna organizacija Ekvilib In-
šitut je pretekli teden 15 podje-
tjem podelila certifikate družini 
prijazno podjetje. Pri tem so tri 
podjetja prejela osnovni, 12 pa 
polni certifikat. Doslej se je v pro-
jekt certificiranja vključilo prek 
260 slovenskih podjetij in orga-
nizacij.
Kot so sporočili iz Ekvilib Inšitu-
ta, so osnovne certifikate prejele 
družbe Electric Drives Slovenija, 
Javni stanovanjski sklad Mestne 
občine Ljubljana in Javno komu-
nalno podjetje Grosuplje.
Polne certifikate pa so preje-
li Adriatic Slovenica, Biotehniški 
center Naklo, Center za usposa-
bljanje, delo in varstvo Matevža 
Langusa Radovljica, Centerkontu-
ra, Dom starejših občanov Ilirska 
Bistrica, Javne službe Ptuj, Javni 
medobčinski stanovanjski sklad 
Maribor, Kadrovske storitve, Uni-
verzitetna psihiatrična klinika Lju-
bljana, Zavod za usposabljanje, 
delo in varstvo dr. Marijana Boršt-
narja Dornava, Zdravstveni dom 
Ljubljana in Zdravstveni dom No-
vo mesto.
Posebne zahvale za širjenje kul-
ture družini prijaznega podjetja v 
Sloveniji so prejela podjetja, ki so 
v postopek certificiranja vključe-
na od leta 2011, in sicer Dravske 

elektrarne Maribor, Društvo Pro-
jekt Človek, Elektro Gorenjska, Fi-
posor, Informatika, informacijske 
storitve in inženiring, Mariborski 
vodovod, NLB, Saubermacher-
-komunala Murska Sobota, SIST 
– Slovenski inštitut za standar-
dizacijo, SmartIS, Steklarna Hra-
stnik in Vzajemna zdravstvena 
zavarovalnica.

Podelitev certifikatov sovpada z 
mednarodnim dnevom družin, ki ga 
obeležujemo 15. maja. Letos pote-
ka pod geslom Družine in vključu-
joče družbe. Pri tem je poudarek 
na pomenu zagotavljanja enakih 
pravic vsem družinskim članom, iz-
postavljen pa je tudi pomen social-
ne zaščite za socialno vključenost in 
družinsko usmerjenih politik.

V mariborskem kongresnem cen-
tru Habakuk je 15. in 16. maja 
potekala 38. konferenca Podim, 
ki velja za enega vodilnih startup 
dogodkov v regiji Alpe Adria in 
na območju Zahodnega Balkana. 
Konference se je letos udeležilo 
rekordnih, več kot 1000 udele-
žencev iz 25 držav, med njimi več 
kot 300 startupov, 90 investitor-
jev in preko 100 predstavnikov 
korporacij.
Skupno se je v dveh konferenč-
nih dneh zvrstilo več kot 70 go-
vorcev iz vsega sveta, med njimi 
številna zvezdniška imena iz sve-
ta startupov, inovacij, investicij in 
podjetništva.
Dogodek je poleg pestrega kon-
ferenčnega programa zagoto-
vil tudi okoli 600 spoznavnih 
sestankov in srečanj v okviru Po-
dim 1:1 arene.

Slavilo podjetje Next
Startup podjetje Next, ki razvija 
spletno platformo Beeping, je na 
slovesnem zaključku prvega dne 
mednarodne konference Podim v 
Mariboru prejelo naziv slovenski 
startup leta 2018. 
Na tisoče gospodinjstev v celot-
ni Evropi išče občasno ali redno 
pomoč za čiščenje domov oz. 
gospodinjska opravila. Legalne-
ga, preglednega trga ponudnikov 
storitev čiščenja domov ni. Eno iz-
med rešitev predstavlja črni trg, ki 
pa je nezakonit, nepregleden, za-
to so v ekipi Beeping v tem zazna-
li izjemno poslovno priložnost.
Podjetje Next, ki ga vodita Jan Do-
brilovič in David Mohar, je v manj 
kot dveh letih uspelo z minimal-
nimi vlaganji zgraditi prepoznav-
no blagovno znamko Beeping za 

hitro, varno in učinkovito najema-
nje preverjenih čistilcev za dom. 
Prek 16.000 registriranih uporab-
nikov v Sloveniji in na Hrvaškem 
dostopa do 100 profesionalnih 
čistilcev.
Večino oziroma 75 odstotkov 
vseh čiščenj se izvede v okviru 
naročniškega modela oziroma 
letnih naročnin. Na ta način uspe-
vajo zagotavljati vzdržen poslovni 
model, ki ustvarja tudi visoko rast 
poslovanja iz meseca v mesec.
Sklenili so tudi pomembna par-
tnerstva z mednarodnimi druž-
bami, kot sta Generali Insurance 
in Henkel Group, pred kratkim 
pa so sklenili tudi partnerstvo z 
banko NLB. Ta bo svojim novim 

komitentom pod sloganom Več 
časa za vas podarjala čiščenja 
Beeping, obstoječim strankam 
platforme Beeping pa praktična 
darila za preživljanje prostega ča-
sa.
V letošnjem letu načrtujejo okoli 
400.000 evrov prihodkov. Pozor-
nost in finančna sredstva bodo 
usmerili v to, da postanejo prva 
pametna platforma za pomoč go-
spodinjstvom, ki bo s pomočjo 
umetne inteligence in strojnega 
učenja zagotovila večje ujemanje 
preferenc gospodinjstev in čistil-
cev ter tako še bolj personalizira-
no trženje in boljšo uporabniško 
izkušnjo.
Mesta oz. trgi, ki jih Beeping na-
merava osvojiti po vstopu na 
slovenski (Ljubljana) in hrvaški 
(Zagreb) trg, so predvsem pre-
stolnice Srednje in Vzhodne evro-
pe, kot so Budimpešta, Praga in 
Varšava.
Glavni nagradi, ki ju bo letos pre-
jel slovenski startup leta, sta 
osebno svetovanje partnerja eli-
tnega ameriškega pospeševalni-
ka 500 startups Marvina Liaoa 
ter polni paket sodelovanja na 
podjetniškem dogodku Pioneers 
Festival na Dunaju.

• Idealna lokacija: tik ob državni cesti (1,5 km do Hrvaške, 40 km do Avstrije in 40 km 
do Madžarske).

• Možne dejavnosti: proizvodne, trgovske, skladiščne, storitvene …

• Velikost: 4,2 ha zazidljivih površin, faktor pozidanosti 0,8. 

• Informativna cena za 1 m2: 14 €/m2 + kom. prispevek 5 €/m2 (z olajšavo) – skupaj 

19 EUR/m2

• V neposredni bližini osnovna komunalna infrastruktura (vodovod, plin, kanalizacija, 
dostopna cesta, telekomunikacije – optika, elektrika). 

• Možnost dodatnega vlaganja občine v komunalno infrastrukturo poslovne cone. Ko-
munalni prispevek občina vloži v komunalno ureditev parcel.

• Občina resnemu vlagatelju s podelitvijo stavbne pravice zagotovi zemljišče v ve-

likosti do 5.000 m2 (po potrebi do 10.000 m2). Investitor v tem primeru plača le 4 

€/m2 nadomestila + 5 €/m2 komunalnega prispevka z olajšavo. 

Kontaktni podatki:

Občina Središče ob Dravi,  

Trg talcev 4, 2277 Središče ob Dravi 

Tel.: 02/ 741 66 10, fax: 02/ 741 66 15 

GSM: 031 611 674 

http://www.sredisce-ob-dravi.si/

19 €/m2

9 €/m2

z vsemi
dajatvami

s podeljeno 
stavbno 
pravico

 

Certifikat družini prijazno podjetje je princip organizacijskega 
upravljanja, ki zagotavlja kratkoročne in dolgoročne pozitivne 
učinke usklajevanja poklicnega in zasebnega življenja zaposlenih. 
Certificiranje v Sloveniji od leta 2007 izvaja Ekvilib Inšitut v sode-
lovanju z ministrstvom za delo, družino, socialne zadeve in ena-
ke možnosti ter zainteresiranimi zunanjimi partnerji. Namenjen je 
podjetjem in javnim ustanovam z več kot deset zaposlenimi.

Naziv slovenski startup leta si vsako leto prisluži startup, ki stro-
kovno komisijo prepriča z odlično in predano ekipo, inovativnim 
produktom, dosedanjimi investicijskimi dosežki in potencialom 
za hitro rast ter uspešno globalno poslovanje. Hkrati je strokov-
na komisija pozorna, da gre nagrada v roke ekipi, ki s svojimi 
razvojnimi dosežki, dejanji in ugledom predstavlja novo genera-
cijo slovenskih inovativnih podjetnikov, navajajo organizatorji.

Mag. Alen Hodnik, direktor podjetja Javne službe Ptuj: »V 
zadnjem času ugotavljamo, da pri zaposlovanju novih sode-
lavcev vedno težje najdemo primeren kader ali da za posame-
zna delovna mesta interesa sploh ni. Občutek zaposlenih, da 
podjetju ni vseeno, kadar se pojavijo okoliščine, ki zahtevajo 
prilagoditev poklicnega življenja, je lahko močan motivator za 
zaposlovanje v prihodnje. Menim, da je trud podjetja, da svojim 
zaposlenim pomaga pri usklajevanju poklicnega in zasebnega 
življenja, v podjetju cenjen in da dviguje raven zadovoljstva za-
poslenih, posledično pa tudi njihovo učinkovitost in pripadnost 
podjetju. Prejem polnega certifikata pa potrjuje, da navedeno 
ni le mrtva črka na papirju, temveč da podjetje trajnostno skrbi 
za zaposlene in da je pri tem uspešno.«

Foto: Polona Avanzo
Na fotografiji podeljevalec certifikatov, državni sekretar na Ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in 
enake možnosti Peter Pogačar in direktor Javnih služb Ptuj, d. o. o., mag. Alen Hodnik. 

Pet fi nalistov
Letošnjih pet finalistov tekmovanja Startup leta (Next, Event Re-
gistry, Gotoky, MAG-LEV Audio in Smart Optometry) so izbrali 
iz skupnega nabora trinajstih startupov. Te so jih kot nominiran-
ce za nagrado prek javnega poziva predlagali najaktivnejši de-
ležniki slovenskega startup ekosistema.

Konferenco Podim organizira iniciativa Startup Slovenija v so-
delovanju s Slovenskim podjetniškim skladom in ministrstvom 
za gospodarski razvoj in tehnologijo, Novo KBM kot generalnim 
pokroviteljem, Evropsko komisijo kot strateškim partnerjem, 
Mestno občino Maribor kot glavnim podpornikom in ostalimi 
partnerji in sponzorji.
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Gospodarski razvoj
Gospodarska situacija na Ptuj-
skem se izboljšuje. V zadnjih 
letih je bistveno padla brezpo-
selnost, povečuje se zaposle-
nost, podjetja izkazujejo vedno 
boljše rezultate, zaradi boljših 
možnosti je manj odseljevanja 
drugam. S sprejetjem OPN smo 
dali pomemben zagon gradbe-
ništvu, investitorji so lahko za-
čeli graditi in tako omogočili 
dodatno delo številnim malim 
podjetnikom in obrtnikom. Me-
stna občina Ptuj ugotavlja, da je 
vedno več interesa za poslovne 
prostore in zemljišča v industrij-
ski coni, pa tudi več interesa za 
večstanovanjsko in individual-
no gradnjo.
Z znižanjem komunalnega pri-
spevka za industrijsko gradnjo 
za 50 odstotkov smo postali bi-
stveno privlačnejši za domače 
in tuje investitorje. S tem bomo 
kratkoročno res dobili manj 
sredstev v občinsko blagajno, 
dolgoročno pa bomo v občini 
zadržali mnoge mlade, od kate-
rih bo Mestna občina Ptuj pre-
jemala tudi delež dohodnine, ki 
pripada lokalnim skupnostim. 
Podjetnikom pomagamo tudi 
z nepovratnimi sredstvi v obli-
ki subvencij, s poudarkom na 
samozaposlitvah in zaposlova-
njem mladih. Mladim, ki šele 
vstopajo na samostojno poslov-
no pot, pomagamo preko pod-
jetniškega inkubatorja v okviru 
ZRS Bistra Ptuj.

Z intenzivnim investicijskim ciklom je Ptuj pripravljen, da uresniči svoje potenciale, predvsem kot 
turistična destinacija in poslovno središče.

delovati pisarna za svetovanje 
in pomoč investitorjem. Investi-
torjem, ki pridobivajo gradbena 
dovoljenja, poskušamo skrajša-
ti pot pri različnih potrebnih do-
voljenjih, soglasjih in potrdilih, 
ponujamo osnovne informacije 
o postopkih za pridobivanje po-
trebnih dovoljenj, poiščemo po-
datke, ki jih potrebujejo. S tem 
mesto potencialnim investitor-
jem zagotavlja celovito pod-
poro pri umeščanju in zagonu 
investicij. Tako ustvarjamo pri-
jazno klimo za nove naložbe.
Urejamo zapuščena in neureje-
na območja v obstoječih conah 
ter si prizadevamo v prazne in-
dustrijske objekte privabiti nove 
dejavnosti. Ptuj želimo z investi-
cijami in s pristopom vseh pri-
stojnih institucij spremeniti v 
zaželeno destinacijo za domače 
in tuje investicije z naprednim 
in učinkovitim poslovnim eko-
sistemom, še posebno na po-
dročju turistične infrastrukture 
in ponudbe, logistike in visokih 
tehnologij.

Ptuj spreminjamo z vizijo, da 
postane prepoznaven turistični 
biser Srednje Evrope. Zato me-
sto načrtno obnavljamo in oži-
vljamo. Ustvarjanje, trgovanje 
in bivanje v starem mestnem 
središču je postalo poseben 
izziv, s katerim se predvsem 
trgovci in gostinci ustvarjal-

lotne regije. Pospešeno je začel 
uresničevati strategijo razvo-
ja turizma, da v mesto in regi-
jo pritegnemo zahtevne goste 
z vrhunsko turistično ponudbo, 
ki jo predstavljajo grad in staro 
mesto, vrhunska kulinarična in 
vinska ponudba, kultura in de-

levega brega Drave – kulturna 
dediščina z najstarejšim me-
stom v Sloveniji in desnega bre-
ga Drave – termalno-zdraviliški 
kompleks in golf ter povezavo 
s pristaniščem Ranca in dalje z 
vstopno-izstopnim mestom Za-
bovci v Občini Markovci. Tudi 
v naslednjih letih nas na tem 

www.ptuj.si

Mestna občina Ptuj je konec 
leta 2016 vzpostavila portal 
(nepremicnine.ptuj.si), kjer se 
objavljajo aktualne prodaje in 
najemi nepremičnin, s čimer se 
je omogočil lažji pregled nad 
naborom nepremičnin, ki jih 
ima v lasti mesto in so primer-
ne za investitorje. Vzpostavljen 
je portal investicijskih priložno-
sti (invest.ptuj.si) na Ptuju, kjer 
si lahko potencialni investitorji 
ogledajo razpoložljive lokacije 
in objekte za različna področja 
in dejavnosti (gospodarstvo, tu-
rizem, šport, kultura). Na Mestni 
občini Ptuj je v letu 2017 začela 

no spoprijemajo. Začeli so se 
povezovati in iskati uspešne 
skupne poti do živahnejšega 
vzdušja v mestu in boljšega do-
bička, ki pa posledično pomeni 
manj praznih poslovnih prosto-
rov v mestnem središču in več 
kakovostne in pestre ponudbe, 
tako za domačine kot za obisko-
valce in turiste.

prvi koraki Zavoda za 

Zavod za turizem Ptuj je v krat-
kem času naredil številne po-
membne premike v smeri 
ponovne uvrstitve Ptuja na turi-
stični zemljevid Slovenije in ce-

področju čaka še veliko dela. 
Predvsem pri iskanju zaseb-
nih investitorjev, ki bodo doda-
tno vlagali v razvoj ponudbe ob 
»Ptujskem morju«.

V okviru Celostnih teritorial-
nih naložb, posebnega meha-
nizma EU za prenovo urbanih 
središč, smo uspešno pripravi-
li več projektov in začeli obse-

žen investicijski cikel, vreden 
skoraj 29 milijonov evrov, od 
katerih bomo kar dve tretjini 
pridobili iz evropskih razvojnih 
virov. Pripravljeni projekti ure-
sničujejo vizijo mesta na štirih 
prednostnih oseh: prenova in 
oživitev mesta, varovanje vode 
in okolja, razvoj sodobne urba-

ne mobilnosti in prijazni pogoji 
za naložbe.

S prenovo mestne tržnice bo 
mesto dobilo večnamenski 
uporabni prostor, na katerem 
bo dopoldne zelena tržnica, po-
poldne in zvečer pa bo postal 
ptujska dnevna soba, kjer se 
bodo Ptujčani in obiskovalci na-
šega mesta družili in zabavali. 
V načrt ureditve bomo umestili 

tudi opremo za dogodke in pri-
reditve, kar bo zagotovilo, da bo 
novourejen del mesta resnič-
no zaživel. Veliko več prostora 
bodo dobili pešci in kolesarji, 
parkirne prostore bomo nado-
mestili z zasebno investicijo v 
parkirno hišo ob Mercatorjevi 
blagovnici. 

Staro mestno pokopališče že 
dobiva podobo težko pričako-
vanega Spominskega parka, ki 
bo zaradi bogate krajinske za-
snove in ohranjenih nagrobni-
kov izražal bogato pripovednost 
in slikovitost. Po dokončni ure-
ditvi bo prostor postal turi-
stična znamenitost po zgledu 
velikih evropskih mest. Nadalje-
vali bomo obnovo dominikan-
skega samostana, za katerega 
bomo izvedli prilagoditev pro-
jektne dokumentacije in vsebin-
ske izrabe tega pomembnega 
ptujskega spomenika. Domi-
nikanski samostan postaja vr-
hunski ptujski kulturni center, 
kjer se čez vse leto vrstijo kul-
turne in druge prireditve najviš-
jega ranga. V prvem nadstropju 
bomo pridobili dve novi veliki 
dvorani, ki ju bomo uporabili 
tudi za veliko arheološko razsta-
vo leta 2019, ko bo Ptuj prazno-
val 1950. obletnico prve pisne 
omembe. Uredili smo poti na 
Panorami ter s tem naredili po-
membne korake pri preobrazbi 
Panorame v mestni in pozneje 
tudi arheološki park.

diščina ter kombinacija narav-
nih lepot in naravnih danosti. 
Ptuj smo zato že začeli pozicio-
nirati na slovenskem in medna-
rodnem turističnem zemljevidu 
in pri tem dosegli pomembne 
uspehe.
K turistični in športni ponudbi 
bo prispevala tudi ureditev ob-
močja Ptujskega jezera in reke 
Drave. Skupaj z Občino Mar-
kovci nadaljujemo projekt Vita-
lizacija Ptujskega jezera. V letu 
2017 smo popestrili ponudbo v 
pristanišču Ranca, v letu 2018 
pa se bo izvedla izgraditev vsto-
pno-izstopnega mesta Ribič ob 
vstopu v mestu, s čimer bomo 
vzpostavili logistično povezavo 
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Znanje je največja konkurenčna prednost
Nenehno 
izobraževanje je 
ključen del uspešnega 
opravljanja obveznosti 
na delovnem mestu. 
To potrjujejo tudi v kidričevskem 
Talumu, kjer je razvoj zaposlenih 
izredno pomembna in strateška 
naloga, zato so ji dali pomembno 
mestu v strategiji, kjer so zapisali, 
da so njihova največja konkurenč-
na prednost znanje, ustvarjalnost 
in podjetnost zaposlenih. ''Zaveda-
mo se, da je stalno izobraževanje 
zaposlenih nujen pogoj, da smo 
lahko konkurenčni na trgu in sle-
dimo tehnološkemu razvoju. Vsa-
kemu novemu sodelavcu nudimo 
čim več uporabnih znanj in poskr-
bimo za dodatna izobraževanja. Če 
sodelavec nima ustreznih znanj, 
mu omogočimo tudi prekvalifika-
cijo. Skrbimo za medgeneracijski 
prenos znanj in krepimo pripa-
dnost podjetju. Zaposlenim nudi-
mo brezplačna dodatna strokovna 
usposabljanja in izobraževanja, tu-
di jezikovno izobraževanje, orga-
niziramo strokovne ekskurzije in 
team buildinge. Možnost izobraže-
vanja, na strokovni in tudi osebni 
ravni, naši zaposleni cenijo in ga 
prepoznavajo kot dodano vred-
nost dela v Talumu,'' so pojasnili v 
kadrovski službi.
Kot dodajajo, je paleta izobraže-
vanj v Talumu zelo široka. Izvajajo 
vsa zakonsko obvezna izobraže-
vanja, izobraževanja, ki so pove-
zana s spremembami tehnologije 
in spremembami v procesu dela. 
Veliko pozornosti posvečajo tudi 
izobraževanjem, ki so vezana na 

posameznikov razvoj. Predvsem 
mlajšim sodelavcem omogočajo 
izobraževanja na področjih, ki niso 
strogo povezana z njihovim delom 
– usposabljanja, ki krepijo medse-
bojne odnose, izboljšujejo komu-
nikacijo … V Talumu spodbujajo 
tudi šolanje ob delu za pridobitev 
višje stopnje izobrazbe. Dobrodoš-
le so tudi samoiniciativne pobude 
zaposlenih, ki jih ocenijo skupaj 
z njegovim vodjo in z vidika skla-
dnosti z razvojem dejavnosti. V 

takšnem primeru sodelavcu omo-
gočijo želeno izobraževanje. V Ta-
lumu spremljajo tako povprečno 
število ur, namenjenih za izobra-
ževanje, kot tudi delež zaposlenih, 
vključenih v izobraževanje. V lan-
skem letu so v skupini Talum bele-
žili 12.094 udeležencev v različnih 
oblikah izobraževanj in usposab-
ljanj, kar je predstavljalo 31 ur iz-
obraževanj letno na zaposlenega. 
Delež zaposlenih, vključenih v izo-
braževanje, je bil 88 %.

''Stalnica so izobraževanja zaradi 
tehnoloških sprememb, ki jih pri-
našata digitalizacija in avtomati-
zacija proizvodnje. Ker pa so za 
razvoj in sam obstoj podjetja ze-
lo pomembni tudi dobri odnosi, 
veliko pozornosti v izobraževanju 
posvečamo t. i. mehkim veščinam, 
ki krepijo prenos znanja med ge-
neracijami ter sodelovanje zapo-
slenih. Izobražujemo se v timskem 
delu, vodenju, komuniciranju. Na-
ši sodelavci se udeležujejo raz-

ličnih mednarodnih konferenc in 
seminarjev kot predavatelji in ude-
leženci ter se mrežijo v strokovnih 
krogih. Nadgrajevanje strokovnih 
znanj je pri nas stalnica tudi zara-
di novosti, ki jih prinaša tehnološki 
in procesni napredek. V Talumu se 
tudi zavedamo, da bomo vse no-
vo zaposlene, mlade strokovnjake 
morali pred začetkom dela dodat-
no usposobiti za zahteve oz. spe-
cifičnosti delovnega procesa v 
našem podjetju. Usposabljanje na 

področju jezikov prav tako poteka 
neprestano in ni povezano samo 
s pobudami zaposlenih, temveč 
je posledica našega dela na tujih 
trgih – Talum na lestvici največjih 
slovenskih izvoznikov zaseda 8. 
mesto, saj kar 85 % svoje proizvo-
dnje izvozimo,'' še pojasnijo v Talu-
movi kadrovski službi.
Ob tem dodajajo, da sta izobraže-
vanje in usposabljanje organiziran 
proces in pomemben del strate-
gije družbe, kar so leta 2014 po-
trdili tudi s prejemom certifikata 
Učeča se organizacija (certifikat 
Learning brand). To pa ne pome-
ni, da pred tem niso bili aktivni na 
tem področju. Ves razvoj, 64-le-
tna zgodovina podjetja, temelji 
na znanju, ki so ga razvili v Talu-
mu. Kot zaposlovalec gradijo svo-
jo uspešnost na kompetentnih, 
motiviranih, podjetnih, ustvarjal-
nih in zdravih zaposlenih s pravi-
mi znanji in veščinami, da svoje 
delo opravljajo z zadovoljstvom. 
V sodobnem proizvodnem podje-
tju so spremembe delovnih proce-
sov stalnica, zato je ključno, da so 
zaposleni ustrezno usposobljeni, 
motivirani in pripravljeni na nove 
izzive. S tem namenom jim nudijo 
možnost osebnega, strokovnega 
in kariernega razvoja ob različnih 
oblikah usposabljanja.
Tudi same oblike izvajanja izo-
braževanj seveda sledijo novih 
tehnologijam. Za izvajanje izo-
braževanj v Talumu uporablja-
jo tako »klasične« oblike, kot so 
seminarji, predavanja, konferen-
ce … Veliko se poslužujejo video 
konferenc in webinarjev, imajo 
pa tudi e-platformo za izdelavo 
lastnih e-vsebin.
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S sodobno 
tehnologijo na 
podeželju 
zagotoviti nova 
delovna mesta
Evropsko podeželje je pred po-
membnim izzivom, sooča se z 
izseljevanjem, opuščanjem ne-
katerih panog in izginjanjem tra-
dicionalnih delovnih mest. Na te 
probleme odgovarja koncept pa-
metnih vasi, z njim se intenzivno 
ukvarja evropski poslanec Franc 
Bogovič, ki je, kot je dejal za STA, 
prepričan, da Slovenija lahko pos-
tane najpametnejša vas v Evropi. 
Prepričan je, da je treba čim prej 
zmanjšati razvojno vrzel med ur-
banimi in ruralnimi območji.
Ideja pametnih vasi je, da bi z 
uporabo sodobnih tehnologij in 
konceptov, ki so danes že na vo-
ljo, omogočili nadomeščanje iz-
ginjajočih delovnih mest in jih 
nadomestili z novimi, ki bi ljudem 
na podeželju omogočala ustvar-
janje primernih prihodkov. Vse 
skupaj bi bilo vodeno skozi šir-
še sprejeto evropsko politiko, ki 
bi prek Evropske komisije vodi-
la in povezovala te spremembe 
s pomočjo ustreznih razvojnih 
sredstev.
Ker bo projekt v prihodnji finanč-
ni perspektivi dobil tudi podpo-

ro Bruslja in bo postal usklajena 
razvojna politika, je treba po Bo-
govičevem mnenju že zdaj v Slo-
veniji na terenu poiskati projekte, 
ki se bodo lahko potegovali za 
sredstva. Skupaj z madžarskim 
poslancem Tiborjem Szanyijem 
sta uspela zagotoviti 3,3 milijo-
na evrov v evropskem proračunu 
za t. i. pripravljalni ukrep, ki je na 
nek način predpriprava za pame-
tne vasi. Po objavi razpisa naj bi 
jeseni izbrali izvajalca, ki bi pro-
jekt začel izvajati prihodnje leto. 
Poslanca peljeta vrsto aktivnosti, 
da bi se zainteresirani z različnih 
področij, ki že imajo elemente pa-
metnih vasi, povezali v konzorcij.
Idej za sodelovanje na vseh rav-
neh, oblikovanje novih povezav 
in zavezništev med kmeti in os-
talimi podjetniškimi aktivnostmi, 
občinami, zasebnim sektorjem in 
civilno družbo je veliko.
Med drugim je to tehnološka 
nadgradnja delovnih strojev s po-
močjo različnih senzorjev in digi-
talnih pripomočkov, katerih cilj je 
preprečevanje napak v delovanju 
strojev, čim manjši vpliv na oko-

lje (npr. optimalna raba gnojil in 
škropiv) in olajšanje dela kme-
tom, ne le večjim, ampak tudi 
manjšim.
Pri slednjih bo potrebna tudi pre-
obrazba miselnosti. »Ključno je 
povezovanje,« je poudaril Bogo-
vič in dodal, da ti v marsikaterih 
primerih lahko uspešno delajo 
skupaj. To je npr. nakup strojev 
s primerno tehnologijo, ki bi jih 
uporabljalo oz. delilo več kmetov. 
To je delitvena ekonomija v pre-
ciznem kmetijstvu, kar je eden od 
temeljev pametnih vasi.
Povezovanje je še toliko bolj 
ključno v luči, da se število kme-
tijskih gospodarstev krči, kar se 

bo nadaljevalo tudi v prihodnosti. 
V povezovanju Bogovič vidi pri-
ložnost, da mali kmet ostane la-
stnik posestnik, nekdo drug pa se 
profesionalno ukvarja z določeno 
storitvijo, ki jo ta kmet koristi. Na 
tak način ni treba imeti vsakemu 
posestniku vseh delovnih strojev 
in ne rabi sam obdelovati zemlje.
Z novimi delovnimi mesti in pro-
storom za bivanje bi se lahko 
upočasnil ali zaustavil trend iz-
seljevanja s podeželja v mesta. 
Seveda pa so predpogoj za to ši-
rokopasovne povezave, primerna 
cestna, vodna in okoljska infra-
struktura ter kakovostna izobra-
ževalna struktura in sociala.

Znotraj pametnih vasi je predvi-
den razvoj različnih tehnoloških 
platform, npr. za povezovanje 
malih proizvajalcev zelenjave in 
sadja z direktnimi kupci, kar bi 
lahko bilo podprto tudi z delitve-
nim prevozom – da bi mali proi-
zvajalci skupaj koristili prevoz do 
cilja.
»S pametnimi vasmi posegamo 
tudi na druga področja, kot sta 
energetika, kjer je cilj samooskr-
ba, in turizem na podeželju,« je 
poudaril. Ob tem se je vprašal, 
zakaj ne bi na podeželju, kjer sta-
rejši ne želijo oditi v domove za 
starejše, nekdo svoje kmetije do-
polnil z dnevnim centrom za bi-
vanje, kjer bi se starejši družili in 

skupaj ustvarjali.
»Slovenija je lahko najpamet-
nejša vas v Evropi,« je prepričan 
evropski poslanec, ki v tem kon-
ceptu vidi novo paradigmo ra-
zvoja države, ne le kmetijstva. 
Po njegovem mnenju je treba 
poiskati primeren model, ki ga 
je treba nato podpreti z javnimi 
sredstvi, da se lahko začne pre-
obrazba. Politika mora skozi pro-
gram razvoja podeželja poiskati 
nastavke za pametne vasi, to za-
pisati v operativne programe in 
pripraviti svoje razpise. Kot še 
dodaja Bogovič, mora biti vse to 
pripravljeno v dveh letih, da se bo 
denar lahko črpal po letu 2021.

Teleing gradnje nadaljujejo poslanstvo 
izgradnje optičnega omrežja
Podjetje Teleing je v zadnjem 
letu doživelo precej pričakovanih 
in tudi napovedanih sprememb. 
„Na trgu telekomunikacij se doga-
jajo kar precejšnje spremembe; 
trend konsolidacije ponudnikov 
tako v Evropski skupnosti kot tu-
di v globalnem smislu je v pol-
nem teku. Ta trend združevanja 
ponudnikov telekomunikacijskih 
storitev se dogaja že nekaj ča-
sa tudi v Sloveniji in ni mogel 
zaobiti tudi našega področja in 
podjetja Teleing. Tako se je lani 
podjetje Teleing pridružilo skupi-

ni Telemach,“ je v uvodu povedal 
Janez Smolkovič. 
Še pred to priključitvijo se je od 
podjetja Teleing oddelilo podjet-
je Teleing gradnje, ki je bilo 6. 
decembra 2017 vpisano v sod-
ni register. „Podjetje Teleing je 
na eni ponujalo storitve v 15 
občinah Spodnjega Podravja in 
Pomurja – ta del je šel pod okril-
je Telemacha -, na drugi strani 
pa gradilo optična omrežja. Pod-
jetje Teleing gradnje bo nadalje-
valo to tradicijo in bo to počelo 
tudi v prihodnje. V naslednjih 

štirih letih bo tako dokončalo 
gradnjo optičnega omrežja pov-
sod tam, kjer je z gradnjo začel 
Teleing,“ poudari molkovič, last-
nik in direktor podjetja Teleing 
gradnje. 

Glavne trase 
so praktično 
vsepovsod že 
zgrajene
V nadaljevanju je spregovoril tudi 
o načrtih. „Teleing se je v pretek-
losti v različnih občinah zavezal, 

da bo obstoječim naročnikov ka-
belske televizije zgradil optično 
omrežje. Ob tem smo sodelova-
li v izgradnji druge komunalne 
infrastrukture in hkrati gradili 
širokopasovno optično omrežje, 
tako da je bilo v teh občinah kar 
nekaj tega že postorjenega. Te-
leing gradnje sedaj to v praktič-
no vseh 15 omenjenih občinah 
nadaljuje in nadgrajuje, v posa-
meznih naseljih potem tudi prikl-
jučujemo naročnike s koaksialnih 
omrežij na optična. Generalno 
gledano smo na ravni vseh občin 
nekje pri 65 % opravljenega dela. 
Glavne trase smo praktično vse-
povsod že zgradili, zadnje metre 
gradbenih del do priključkov pa 
je še potrebno opraviti, da se op-

tika pripelje do posameznih gos-
podinjstev. Nekoliko dinamiko 
gradnje prilagajamo tudi intere-
som na posameznem območju 
in pa tudi temu, kakšno je stan-
je starega koaksialnega omrežja. 
Ta je na nekaterih delih že močno 
dotrajano in zastarelo, zato jo je 
treba z optiko nadomestiti pred-
nostno, da lahko zagotovi nemo-
tene storitve naročnikom.“

Širokopasovno 
omrežje kot gonilo 
razvoja
Kakšno je sodelovanje z župani 

občin, v katerih delate? 

J. Smolkovič: „Dejansko je tako, 
da Zakon o elektronskih komu-

nikacijah iz leta 2012 določa, da 
morajo vsi investitorji, ki gradi-
jo kakršno koli infrastrukturo 
na področju določene občine, 
omogočiti zainteresiranim op-
eraterjem da sočasno gradijo 
širokopasovno omrežje. Široko-
pasovna dostopnost je namreč 
prepoznana kot gonilo nadaljnje-
ga razvoja, zato je to del javnega 
interesa. Res pa je, da je Teleing 
že prej - vse od leta 2007 - zelo 
dobro sodeloval z vsemi lokalnimi 
skupnostmi na tem področju in 
tako je tudi sedaj.“ 
Koliko zaposlenih iz nekdanje-

ga Teleinga je sedaj zaposlenih 

v Teleing gradnje?

J. Smolkovič: „Približno tretjina 
zaposlenih v nekdanjem Teleingu 
sedaj dela v Teleing gradnje – 14 
nas je redno zaposlenih. Seveda 
pa sodelujemo tudi z zunanjimi 
izvajalci, predvsem na področju 
gradbenih del. Kjer je to mogoče, 
se poskušamo dogovarjati z loka-
lnimi izvajalci.“

GOSPODARSTVO-OBRT-PODJETNIŠTVO, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Za avtomobilski sektor kar 
95 % vseh izdelkov

Nova tehnologija za nižje 
izpuste dizlov

Kidričevski Boxmark je lani ustva-
ril 155 milijonov evrov prihodkov 
od prodaje, kar je za osem od-
stotkov več kot leto prej. Kot je 
povedal prvi mož podjetja Mar-
jan Trobiš, so z dosežkom glede 
na razvojne aktivnosti v zadnjem 
obdobju, ki se bodo v številkah 
pokazale šele v nekaj letih, zado-
voljni. Leto so zaključili v minusu, 
a bolje kot leto prej.
»Zaradi nekaterih zadnjih večjih 
naložb smo lani ustvarili okoli dva 
milijona evrov izgube, vendar že v 
naslednjem letu po zaslugi števil-
nih novih projektov načrtujemo, 
da bomo pridelani minus pokrili,« 
je dejal Trobiš in dodal, da sicer 
poslujejo stabilno in se iz avtomo-
bilske branže vse bolj širijo tudi v 
druge panoge.
Predvsem po zaslugi novih 
poslov za letalsko in pohištveno 
industrijo se vse bolj ozirajo tudi 
izven meja Evropske unije, ki si-
cer ostaja njihov najpomembnej-
ši trg. Zanimiv postaja ameriški 
trg, prav tako so eni od redkih tis-
tih, ki iz Evrope svoje izdelke pro-
dajajo na Kitajsko, saj je sicer bolj 
običajna pot v obratni smeri.
Z vse večjimi koraki stopajo tudi 

v Združene arabske emirate, kjer 
so veliko truda vložili na raznih 
sejmih in predstavitvah, zdaj pa 
se jim trud že obrestuje. Nazad-
nje so tam pred kratkim sklenili 
nekaj konkretnih pogodb, pred-
vsem za izdelavo »business« se-
dežev v novih Airbusovih letalih.
Prelomno leto je po besedah Tro-
biša tudi na področju pohištvene 
industrije, kjer prav tako po dveh 
letih predstavljanja že zbirajo naro-
čila za izdelavo prestižnih izdelkov.
Kljub temu avtomobilski sektor še 
vedno predstavlja kar 95 odstot-
kov vseh izdelkov, ki jih ustvarijo 
v Kidričevem. Sodelujejo s skoraj 
vsemi najprestižnejšimi avtomo-
bilskimi proizvajalci na svetu, kot 
so BMW, Audi,Volkswagen, Mer-
cedes, Porsche, Jaguar, McLaren 
in Bentley.
»Glavna težava v avtomobilski in-
dustriji je še vedno pritisk na ce-
ne, zato skušamo z izboljšanjem 
tehnologije držati in višati kakovo-
stno raven, da lahko upravičimo 
proizvodnjo v Sloveniji. Opazen je 
namreč trend, da se tudi avtomo-
bilska industrija pomika v države, 
ki lahko ponudijo nižje cene delov-
ne sile,« je dejal Trobiš.

Veselijo se tudi prihoda Magne 
v njihovo neposredno sosešči-
no, a si z njimi na kratek rok ne 
obetajo več poslov, saj sodeluje-
jo že dolga leta s tovarno v Grad-
cu. Trenutno za njih med drugim 
proizvajajo usnje za Mercedesov 
avtomobil razreda G. »Če pa bo 
Magna uresničila vse napovedi 
glede nadaljnjega razvoja v Ho-
čah, bo to za nas zaradi bližine za-
gotovo zanimivo,« je dejal Trobiš.
Boxmark poleg osrednje lokacije 
v Kidričevem že tretje leto z 200 
zaposlenimi deluje tudi v najetih 
prostorih v Murski Soboti, kjer so 
zadovoljni in bodo ostali, vse dok-
ler bodo imeli dovolj naročil. Po-
tem ko so lani zaprli proizvodnjo 
v Radljah ob Dravi in jo prenesli 
v Kidričevo, zdaj zaposlujejo oko-
li 1800 ljudi, kar je tudi številka, 
ki se v prihodnosti naj ne bi dosti 
spreminjala.
V podjetju se vsako leto lotijo tu-
di investicij v posodabljanje teh-
nološke opreme, saj je njihovo 
podjetje tudi razvojni center za 
celotno skupino. Nove širitve v 
objekte ne načrtujejo, potem ko 
so predlani odprli novo halo v 
Kidričevem.

Nemški proizvajalec avtomobil-
skih delov Bosch je razvil teh-
nologijo, s katero bodo lahko 
proizvajalci dizelskih vozil zmanj-
šali emisije dušikovih oksidov 
(NOx), tako da bi te bile znatno 
nižje od mejnih vrednosti, ki naj 
bi začele veljati leta 2020.
»Dizelska vozila, opremljena z 
najnovejšo Boschevo tehnolo-
gijo, bodo kategorizirana kot 
nizkoemisijska vozila in hkrati 
cenovno dostopna,« je, kot so 
sporočili iz družbe, na letni kon-
ferenci podjetja dejal izvršni di-
rektor Volkmar Denner.
Takšne izpuste omogoča kom-
binacija napredne tehnologi-
je vbrizgavanja goriva, na novo 
razvitega sistema za upravljanje 
zračnega pretoka in inteligen-
tnega upravljanja temperature, 
so pojasnili v družbi in dodali, 
da ukrepi za zmanjševanje emi-
sij NOx na porabo goriva ne 
vplivajo bistveno, dizel pa da 
ohranja svoje primerjalne pred-
nosti v smislu ekonomičnosti po-
rabe goriva in emisij ogljikovega 
dioksid (CO2). Nova tehnologija 
po navedbah družbe temelji na 
komponentah, ki so na trgu že 

dostopne, tako da jo lahko pro-
izvajalci že vključijo v proizvo-
dnjo.
V Boschu načrtujejo, da bodo ta 
napredek s pomočjo umetne in-
teligence nadgradili in dosegli, 
da bi bilo moč razviti motor z no-
tranjim izgorevanjem, ki z izjemo 
CO

2
 praktično ne bi imel nobene-

ga vpliva na zunanji zrak. »Trdno 
verjamemo, da bo dizelski motor 
še naprej igral pomembno vlogo 
v prihodnosti mobilnosti. Dok-
ler elektromobilnost ne prodre 
na množični trg, bomo še ved-

no potrebovali visoko učinkovite 
motorje na notranje izgoreva-
nje,« je dejal Denner.
V družbi se zavzemajo za to, da 
se testi porabe goriva ne bi sme-
li več izvajati v laboratorijih, am-
pak v dejanskih razmerah med 
vožnjo, kot se merijo emisije, ter 
da bi se merilo vse emisije CO

2
, 

ki jih proizvede cestni promet, 
torej ne samo emisij, ki jih proi-
zvajajo vozila sama, ampak tudi 
tiste, ki nastanejo med proizvo-
dnjo goriva ali elektrike, ki jih na-
paja.

Študentsko delo je, poleg številnih 

dragocenih izkušenj, ki jih študent 

ali dijak pridobi ob delu, odlična pri-

ložnost za delodajalce, da na poceni 

in fleksibilen način zakrpajo delovna 

mesta med dopusti ali občasno po-

večano potrebo po delu. Prav tako so 

delodajalci mnenja, da je delo med 

študijem odlična iztočnica za prvo 

zaposlitev. 

Študentje in dijaki si na ta način izbolj-
šajo zaposlitvene možnosti, naveže-
jo stik z delodajalci, spoznajo delovno 
okolje, pridobijo delovne izkušnje ali 
možnost praktičnega usposabljanja. 

Promocijsko sporočilo

• ni potrebno izplačati regresa, dopu-
sta, stroškov prevoza na delo, 

• zamik plačila, saj študent ali dijak v 
večini primerov prejme nakazilo isti 
dan, ko je obračunana napotnica za 
delo,

• in še druge ugodnosti. 

Prednosti so na obeh straneh številne. 
Študentski servis študentu ali dijaku 
zagotovi napotnico za delo pri podje-

Prednosti za študente in 
dijake so številne: 
• prizna se pokojninska doba. Od 1. 

februarja 2015 naprej se na podlagi 
bruto zneska na napotnici odtegne 
15,5 % prispevkov za pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje. 

• Zakonsko določena minimalna urna 
postavka. Od 1. aprila 2018 je mi-
nimalna urna postavka za uro opra-
vljenega dela 4,73 EUR/h. 

• Študentje in dijaki pridobijo večjo 
samostojnost pri delu.

• Študentje in dijaki lahko izbirajo 
med pestro ponudbo prostih del pri 
različnih delodajalcih. 

• Delovne izkušnje se beležijo, kar 
jim olajša iskanje dela, pisanje ži-
vljenjepisa in prilaganje dokazil o iz-
kušnjah. 

Študentsko delo pa ne predstavlja pred-
nosti le za študente in dijake temveč je 
tudi za podjetja, saj je še vedno ena iz-
med najbolj ugodnih načinov zaposli-
tve začasne in občasne delovne sile. 

Poslovalnica Ptuj 

Trstenjakova ulica 5a 

2250 PTUJ

Tel.:   02/771 57 11, 787 69 10 

Faks: 02/771 57 11 

Gsm: 031/329 848 

Email: info.ptuj@ss-mb.si

Prednosti za podjetja so: 
• fleksibilna, začasna delovna pomoč,
• razpis za delo in iskanje kadra pre-

pustite nam, 
• birokratske in administrativne zade-

ve uredimo mi,
• še vedno najcenejša oblika zaposli-

tve,
• brez večjih omejitev pri opravljanju 

dela,

tju, prav tako odvede in plača zakon-
sko določene prispevke za delodajalca
kot študenta. Podjetja lahko prosto
delo objavijo preko telefona, maila ali
v elektronski poslovalnici. Prav tako
lahko elektronsko izpolnijo in oddajo
obračun ur, račun pa prejmejo v ele-
ktronski ali fizični obliki. Elektronska
poslovalnica Študentskega servisa
Maribor je podjetjem kakor tudi štu-
dentom in dijakom na voljo 7 dni v te-
dni, 24 ur na dan. 
Že več kot 20 let pa ima Študentski
servis Maribor poslovalnico tudi na
Ptuju.

Sp. Polskava 102, 2331 Pragersko
Telefon +386 (0)2 845 22 50; GSM +386 (0)41 674 326
E-mail: info@avtoskrbis.si; www.avtoskrbis.si; suzuki.avtoskrbis.si

Od leta 2017 evropska zakonodaja zahteva, 
da novi modeli avtomobilov, ki so testirani v 
skladu z mešanico mestnega, zunajmestnega 
in avtocestnega voznega cikla, ne proizvajajo 
več kot 168 miligramov emisij NOx na 
kilometer. Mejne vrednosti bodo od leta 2020 
znižane na 120 mg. Vozila, ki bodo opremljena 
s to novo Boschevo tehnologijo, pa bodo po 
navedbah družbe proizvedla 13 mg, pri vožnji 
po mestu pa do 40 mg emisij NOx.

GOSPODARSTVO-OBRT-PODJETNIŠTVO, oglasna priloga Štajerskega tednika
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Prodaja vozil:
Servis & rezervni deli: 

Plinarniška ulica 1, Maribor
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Gospodarska aktivnost na začet-
ku leta ostaja visoka, obeti pa 
ugodni. Krepitev tujega povpra-
ševanja prispeva k pozitivnim 
izvoznim gibanjem in visoki aktiv-
nosti v predelovalnih dejavnostih. 
V začetku leta se je okrepila tudi 
aktivnost v vseh segmentih grad-
beništva, v najnovejšem Ekonom-
skem ogledalu navaja Umar.
Začetek leta zaznamuje nadalje-
vanje ugodnih gospodarskih gi-
banj iz lanskega leta. Dejavnost 
gradbeništva se je po globokem 
padcu v predhodnem letu, po-
vezanim s prehodom na črpanje 
evropskih sredstev iz nove fi-
nančne perspektive, lani znatno 
povečala. K temu so poleg javnih 
gradbenih investicij prispevale tu-
di zasebne investicije v poslovne 

objekte ter stanovanjske investi-
cije, spodbujene s hitro rastjo cen 
na nepremičninskem trgu.
V začetku letošnjega leta so se 
ob dobrih vremenskih razmerah 
ugodna gibanja iz lanskega leta 
še okrepila. Aktivnost se je moč-
no povečala v vseh segmentih 
dejavnosti, najbolj na področju 
gradnje nestanovanjskih stavb. 
»Krepitev gradnje stavb je pred-
vsem odraz okrepljenega opti-
mizma zasebnega sektorja, višja 
vrednost del v inženirskih objek-
tih pa povišanih investicijskih iz-
datkov države,« so pojasnili na 
Umarju. Aktivnost v gradbeništvu 
sicer še vedno dosega znatno niž-
je ravni kot v predkriznih letih.
Skladno z rastjo aktivnosti se je 
povečevala tudi zaposlenost v 

gradbeništvu. Število zaposlenih 
je bilo januarja medletno večje 
kar za 3400 oseb. Na uradu pri-
čakujejo, da se bo skladno s pri-
čakovano rastjo investicij rast 
zaposlenosti v gradbeništvu na-
daljevala.
Prav tako menijo, da se bodo 
ugodna gibanja v dejavnosti 
gradbeništva letos nadaljevala, 
kar bo predvsem posledica ras-
ti zasebnih in javnih investicij v 
nestanovanjske stavbe in inženir-
ske objekte, ter nadaljevanje ras-
ti nepremičninskega trga in s tem 
povezane stanovanjske gradnje. 
Tovrstna pričakovanja potrjuje 
tudi kazalnik zaupanja v gradbe-
ništvu, ki močno presega ravni 
izpred enega leta in se je v začet-
ku letošnjega leta še okrepil.

Mariborsko podjetje Energi-
ja plus, hčerinska družba Elek-
tra Maribor, je predstavilo nov 
produkt Sončni plus, s katerim 
bodo uporabnikom omogočili iz-
gradnjo optimalne in visokoka-
kovostne sončne elektrarne za 
samooskrbo na ključ. S partnerji 
bodo pomagali pri načrtovanju, 
urejanju dokumentacije in sub-
vencije Eko sklada do končne iz-
vedbe.
S sončno elektrarno za samoos-
krbo bodo uporabniki pridobili 
lasten brezplačen vir energije za 
pokritje domačih potreb po elek-
trični energiji. V času življenjske 
dobe sončne elektrarne, katere 
proizvajalec je ameriško podjetje 
Amerisolar in zagotavlja vsaj 30 
let brezhibnega delovanja, si bo-

do zagotovili izjemne prihranke 
pri stroških, ki jih bodo lahko po-
rabili za druge namene.

Možni so veliki 
prihranki
Kot so izračunali v Energiji plus, 
lahko izračunani prihranek dru-
žine, ki se ogreva na elektriko in 
katere letni strošek električne 
energije v povprečju znaša 1.615 
evrov, po 30 letih znaša več kot 
29.000 evrov. Družina, ki se ogre-
va na kurilno olje in bo sončno 
elektrarno nadgradila še s toplo-
tno črpalko, pa lahko v življenjski 
dobi elektrarne prihrani celo več 
kot 48.000 evrov.
Sicer pa je širitev ponudbe ener-
gentov in storitev osnovna ra-

zvojna usmeritev omenjenega 
podjetja. Ponujeni produkt po 
besedah Bojana Horvata iz pod-
jetja Energija plus zajema brez-
plačno svetovanje na sedmih 
prodajnih mestih, ureditev vse 
potrebne dokumentacije in sogla-
sij, brezplačno pomoč pri ureditvi 
dokumentacije za pridobitev ne-
povratnih finančnih sredstev Eko 
sklada, ene najkakovostnejših so-
larnih modulov na trgu in strokov-
no montažo na ključ.
»Investicija v izgradnjo sončne 
elektrarne se bo povrnila v osmih 
do desetih letih, ob tem pa je še 
pomembneje, da smo lokalni par-
tner in zagotavljamo kar 30-letno 
linearno garancijo na delovanje 
fotovoltaičnih modulov,« je še po-
vedal Horvat.

Brez računovodstva si podjetja 
ni mogoče predstavljati, potre-
bujejo ga tudi samostojni podje-

tniki. »S pogodbo o poslovnem 
sodelovanju se natančno opre-
delijo obveznosti računovod-

skega servisa in tudi 
obveznosti podjetnika. Ključno je 
seveda medsebojno zaupanje, z 
dobrimi temelji pa je sodelovanje 
precej poenostavljeno,« pove iz-
kušena računovodkinja. »Osnova 
je pravočasno dostavljanje doku-
mentacije, ki je nujna za delo ra-
čunovodskega servisa. Kakovost 
opravljenega dela računovodje je 
odvisna od ažurnosti prejetih po-
datkov, to je ključnega pomena.
Pomemben sklop sodelovanja so 
zakonsko določena poročila na 
letnem nivoju – bilanca stanja, iz-
kaz poslovnega uspeha ter obra-
čun davka od dobička za manjša 
podjetja, za srednje velike družbe 
je obseg letnih poročil še bistve-
no večji.«

Spremljanje 
predpisov prepustite 
servisu
Pomembna tema je tudi spre-
mljanje predpisov na področju ra-
čunovodstva. Podjetniki sami za 
te stvari nimajo ne časa, ne pot-
rebnega znanja, zato je najlažje, 
da si izberejo računovodski ser-
vis, ki bo za to poskrbel names-
to njih. »V Sloveniji so predpisi 
na tem področju precej obsežni, 
tudi zakonodaja se spreminja ze-
lo pogosto. Včasih je za pojasni-
la kakšnih zahtevnejših primerov 
smiselno vključiti tudi davčne 
svetovalce. Vsekakor je nujno, 
da podjetniki od nas dobijo ka-
kovostne informacije, na podlagi 
katerih sprejemajo poslovne od-
ločitve.«

Krepitev aktivnosti v gradbeništvu Energetska samooskrba na ključ

Z računovodskim servisom lahko 
veliko prihranimo
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-črni vodilnim Cirkulanam približa-
li na le dve točki zaostanka. Pod-
vinci so doma ugnali Hajdino in 
še naprej nadaljujejo z uspešnimi 
spomladanskimi nastopi.

V ligi za obstanek so kljub za-
dnjim dobrim rezultatom tokrat 
Markovčani naleteli na krepko 
premočnega tekmeca, saj so bili 
v lokalnem obračunu Bukovčani 
bistveno boljši. Ti so doma sose-
dom nasuli kar pol ducata zadet-
kov, s tremi pa je zablestel David 
Zorec. Pragersko je še naprej v 
vzponu, tokrat so »ajznponarji« v 
gosteh brez težav ugnali odpisa-
no Središče.

LIGA ZA PRVAKA
1. CIRKULANE 20 14 2 4 47:19 44
2. STOJNCI 20 13 3 4 34:22 42
3. PODVINCI 21 10 6 5 35:25 36
4. GEREČJA VAS 20 10 3 7 29:22 33
5. HAJDINA 21 6 7 8 37:40 25

LIGA ZA OBSTANEK
1. BUKOVCI 20 6 8 6 38:32 26
2. APAČE 20 8 2 10 35:40 26
3. MARKOVCI 20 6 3 11 37:46 21
4. PRAGERSKO 21 4 5 12 35:47 17
5. SREDIŠČE 21 5 1 15 28:62 10

1. liga MNZ Ptuj 
REZULTATI 21. KROGA: Pod-

lehnik – Gorišnica 2:3 (0:2), BOČ 
Poljčane – Grajena 3:1 (0:0), Dor-
nava – Polskava avtop. Grobelnik 
4:0 (2:0), Rogoznica – Tržec.

LIGA ZA PRVAKA
1. SKORBA 20 16 2 2 65:28 50
2. BOČ POLJČANE 20 12 5 3 54:23 41
3. GRAJENA 20 11 2 7 61:54 35
4. GORIŠNICA 21 9 4 8 43:39 31
5. PODLEHNIK 21 8 4 9 41:41 28

LIGA ZA OBSTANEK
1. ORMOŽ 20 8 3 9 51:44 27
2. ROGOZNICA 19 8 5 6 43:31 23
3. DORNAVA 21 6 3 12 33:55 21
4. TRŽEC 19 5 1 13 32:55 16
5. POLSKAVA 21 3 1 17 26:79 10

2. liga MNZ Ptuj 
REZULTATI 16. KROGA: Lesko-

vec – Lovrenc 3:0 (1:0), Zgornja 

Polskava – Majšperk Picerija Špaj-
za 14:1 (6:0), Makole Bar Miha 
– Oplotnica 5:1 (3:1), Hajdoše – 
Zavrč 0:6 (0:4).
1. ZAVRČ 14 14 0 0 98:8 42
2. LESKOVEC 14 10 2 2 51:21 32
3. ZG. POLSKAVA 14 8 2 4 53:39 26
4. MAKOLE MIHA 14 7 2 5 42:26 23
5. SLOVENJA VAS 14 6 1 7 25:40 19
6. HAJDOŠE 15 6 1 8 22:41 19
7. LOVRENC 15 5 1 9 26:42 16
8. OPLOTNICA 14 1 2 11 22:60 5
9. MAJŠPERK ŠPAJZA 14 1 1 12 16:78 -2

Veteranske lige
VETERANI 35 ZAHOD
REZULTATI 14. KROGA: Skorba 

– Spodnja Polskava 2:1, Gerečja 
vas – Hajdina 1:8, Lovrenc – Le-
skovec 4:2.
1. HAJDINA 14 12 1 1 62:18 37
2. SKORBA 14 10 2 2 50:31 32
3. GEREČJA VAS 14 6 4 4 23:31 22
4. LOVRENC 14 5 1 8 24:29 16
5. LESKOVEC 14 2 1 11 15:39 7
6. SP. POLSKAVA 14 1 3 10 14:40 6

VETERANI 35 VZHOD
REZULTATI 13. KROGA: Dorna-

va – Podvinci 0:2, Gorišnica – Mar-
kovci 2:3 Podlehnik – Borovci 0:1, 
Tržec – Grajena 2:4.
1. PODVINCI 13 10 3 0 52:15 33
2. DORNAVA 13 9 0 4 30:20 27
3. GORIŠNICA 13 6 2 5 35:24 20
4. GRAJENA 13 6 2 5 33:24 20
5. PODLEHNIK 13 4 4 5 23:16 16
6. MARKOVCI 13 4 1 8 23:44 12
7. BOROVCI 13 3 2 8 16:45 11
8. TRŽEC  13 2 2 9 23:47 8

VETERANI 40 
REZULTATI 14. KROGA: Videm 

– Majšperk 1:0, Zgornja Polskava 
– Ormož 1:2, Hajdoše veterani – 
Pohorje Oplotnica 2:1.
1. ORMOŽ 14 10 2 2 47:19 32
2. VIDEM 14 8 4 2 37:20 28
3. ZGORNJA POLSKAVA 14 7 3 4 31:27 24
4. HAJDOŠE VETERANI 14 6 0 8 23:40 18
5. POHORJE OPLOTNICA 14 3 2 9 12:31 10
6. MAJŠPERK 14 2 1 11 22:35 7

TP, JB

Mali nogomet � 
Liga ŠD As

REZULTATI 2. KROGA: ŠD Se-
lan – Draženci 3:5, Društvo mla-
dih Podlehnik – ŠD AS 1:5, KTED 
Koranti Demoni – Prijatelji 1:6, ŠD 
AS Generali – Still Transporti UŠR 
Višnjica 2:5.
1. PRIJATELJI 2 2 0 0 15:3 6
2. STILL TRANSPORTI 2 2 0 0 11:3 6
3. ŠD AS 2 2 0 0 9:2 6
4. ŠD SELAN 2 1 0 1 18:7 3
5. DRAŽENCI 2 1 0 1 6:7 3
6. KTED KORANTI 2 0 0 2 2:12 0
7. DM PODLEHNIK 2 0 0 2 3:14 0
8. ŠD AS-GENERALI 2 0 0 2 4:20 0

RAZPORED 3. KROGA (petek, 
25. 5.): ob 20.45: ŠD AS Generali – 
Prijatelji; ob 21.20 Društvo mladih 
Podlehnik – Draženci; ob 21.55: ŠD 
Selan – Still Transporti i UŠR Višnji-
ca; ob 22.30: ŠD AS – KTED Koranti 
Demoni.

UR

Nogomet � 1. SNL
PARI 35. KROGA, SREDA, 23. 5., OB 16.00: Aluminij - Rudar Ve-

lenje, Celje – Maribor, Triglav Kranj – Domžale, Gorica - Ankaran 
Hrvatini, Olimpija Ljubljana – Krško.

Pokal MNZ Ptuj
FINALE, SREDA, 23. 5. OB 17.00: Videm – Drava Dakinda Ptuj.

JM

Športni napovednik

3. SNL sever
REZULTATI 25. KROGA: Mons 

Claudius – S.Rojko Dobrovce 1:1 
(0:1), AjDAS Lenart – Šampion 
1:3 (1:1), Zreče – Dravograd Avto 
Grubelnik 1:1 (1:1), Pohorje – Teh-
notim Pesnica 4:2 (3:0), Videm – 
Dravinja 2:1 (2:1), Korotan Prevalje 
– AS System Šmarje pri Jelšah 3:0 
(0:0), Kety Emmi Bistrica – Fo-
silum Šentjur 3:2 (2:1).
1. DRAVOGRAD 25 17 7 1 60:18  58
2. ŠAMPION  25 16 8 1 58:18  56
3. DRAVINJA  25 12 7 6 45:27  43
4. TEHNO. PESNICA  25 12 6 7 36:29  42
5. KETY E. BISTRICA  25 11 8 6 39:30  41
6. ZREČE  25 12 4 9 57:35  40
7. POHORJE  25 10 4 11 40:49  34
8. VIDEM  25 9 5 11 34:42  32
9. MONS CLAUDIUS  25 7 10 8 32:39  31
10. S.R. DOBROVCE  25 8 3 14 35:44  27
11. FOS. ŠENTJUR  25 7 3 15 33:61  24
12. KOR. PREVALJE  25 7 2 16 34:40  23
13. AJDAS LENART  25 7 2 16 30:58  23
14. ŠMARJE  25 5 1 19 24:67  16

VIDEM – DRAVINJA 2:1 
(2:1)

STRELCA: 1:0 Božak (10.), 1:1 
Čakš (25., z 11 m), 2:1 Božak (40.)

VIDEM: Mikić, Koren, Kostanje-
vec, Adedoja, Lončarič, Lovenjak, 
Antolić (od 89. Šmigoc), Hliš, Bra-
čič, Plajnšek, Božak (od 88. Kova-
čič). Trener: Robert Hojnik.

Čeprav so Videmčani gostili 
tretjeuvrščeno ekipo Dravinje in 
so v obračun vstopili precej osla-
bljeni, saj so manjkali Lah, Krajnc 
in Tement, jim je lahko dokaj šte-
vilčno občinstvo v Vidmu v sobo-
to popoldan po koncu srečanja 
zaploskalo za prikazano. Vknjižili 
so namreč sila pomembno zmago 
in sedaj bodo lahko šli na zadnje 
gostovanje sezone v Šentjur pov-
sem neobremenjeni.

Domačini so začeli odlično in že 
v 10. minuti je zadel povratnik po 
poškodbi Božak. Zgodnji zadetek 
je v izenačenih tekmah ogromen 
kapital in tega so se zavedali tudi 
v domačem taboru. Žal so po če-
trt ure igre Videmčani po napaki 
v obrambi zakrivili enajstmetrov-
ko, ki jo je za goste realiziral Čakš. 
Tudi zatem so gledalci spremljali 
pravo prvenstveno tekmo, v ka-
teri so nekoliko prednjačili bor-
beni domačini. Ti so pred koncem 
prvega dela dosegli še en zadetek 

– znova je v polno meril Božak – in 
tako šli na odmor z lepim kapita-
lom.

Konjičani so v nadaljevanje kre-
nili odločneje, a pretirano nevar-
ni za gol Vidma niso bili. Težave 
za domačo vrsto so se začele po 
približno uri igre, ko je v kratkem 
obdobju dva rumena in s tem 
rdeč karton prejel Hliš. Domači 
trener Robert Hojnik je po tem 
dogodku nekoliko »zaprl« sreča-
nje, toda domačini so na terenu 
še naprej odlično stali in si tako za 
predstavo zaslužijo vse čestitke. 
V zadnjih petnajstih minutah so si 
iz protinapadov celo ustvarili dve 
stoodstotni priložnosti, saj sta se 
Antolić in Plajnšek sama znašla 
pred gostujočim čuvajem mreže 
Vovkom, a ga nista uspela prema-
gati. Kljub vsemu so bili na koncu 
domačini tisti, ki so se veselil, z no-
vim slavjem se zdi v tem trenutku 
obstanek v ligi že povsem blizu.

V zadnjem krogu bodo nogo-
metaši Vidma gostovali v Šentjur-
ju, ki je praktično že odpisan. Še 
pred tem pa bo na Vidmu v sredo 
na sporedu nov spektakel, saj se 
bosta v fi nalu pokala MNZ Ptuj 
udarila Videm in ptujska Drava.

Superliga: Stojnci 
še edini ogrožajo 
Cirkulane

REZULTATI 21. KROGA, 
LIGA ZA PRVAKA:
Stojnci – Gerečja vas 2:0 (1:0); 

strelca: 1:0 Starčič (43.), 2:0 Ha-
meršak (87.);

Podvinci – Hajdina 2:1 (1:0); 
strelci: 1:0 Karo (42.), 1:1 Travnikar 
(72.), 2:1 Kuserbanj (81., z 11 m).

Prosta je bila ekipa Cirkulan.
LIGA ZA OBSTANEK:
Središče ob Dravi – Pragersko 

2:4 (0:3); strelci: 0:1 Novak (25.), 
0:2 Hajnc (35.), 0:3 Novak (43.), 1:3 
Kociper (47.), 1:4 Sagadin (69.), 
2:4 Borko (75.);

Bukovci – Markovci 6:0 (2:0); 
strelci: 1:0 Zorec (1.), 2:0 Cebek 
(36.), 3:0 Antolič (62.), 4:0 Zorec 
(78.), 5:0 Antolič (82.), 6:0 Zorec 
(90.).

Prosta je bila ekipa Apače.
V ligi za prvaka so v derbiju v 

Stojncih pred številnim občin-
stvom slavili domačini, ki so za-
detka dosegli v končnicah obeh 
polčasov. Ob tem so se rumeno-

Nogomet � 3. SNL sever, lige MNZ Ptuj

Videm sklatil visokoletečo Dravinjo

Foto: Črtomir Goznik

Dominik Božak (Videm, levo)

Mestni stadion v Velenju je 
bil v soboto prizorišče ekipnega 
prvenstva Slovenije za starejše 
mladince in starejše mladinke. Na 
tekmovanju so viden pečat pustili 
tudi predstavniki Atletskega klu-
ba Ptuj. 

Najmočnejšega je pustil trenu-
tno najbolj »vroč« mladi ptujski 
atlet Kristjan Čeh, ki je zabeležil 
dve posamezni zmagi v metu 
diska in suvanju krogle. Šest kilo-
gramov težko kroglo je sunil do 
osebnega rekorda 18,09 metra, 
medtem ko je dosegel še dva zelo 
dobra poizkusa, ki sta bila dolga 
17,25 in 17,60 metra. V Čehovi pa-

radni disciplini metu diska je 1,75 
kilograma težko orodje letelo naj-
dlje 59,58 metra. Za ta dosežek je 
dobil 1053 točk, kar je bil tudi naj-
boljši rezultat med vsemi tekmo-
valci v Velenju. 

Tretjo zmago je ptujskemu klubu 
tokrat priboril Jurček Korpič Les-
jak, saj je v metu kladiva suvereno 
slavil z rezultatom 61,51 metra. V 
moški konkurenci sta prišla na sto-
pničke še Žan Viher in Jaka Kosta-
njevec v teku na 110 metrov z ovi-
rami. V tej disciplini je izstopal Filip 
Jakob Demšar z rezultatom 14.16 
sekunde, drugi Viher je tekel 14.53 
in tretji Kostanjevec 15.14 sekunde. 

Med mladinkami sta tokrat za 
ptujski klub tekmovali Sara Ser-
dinšek in Maja Bedrač. Slednja je 
v zahtevnih razmerah s skokom 
588 centimetrov zasedla 3. mesto 
v skoku v daljino, njena preostala 
veljavna skoka sta bila dolga 583 
in 585 centimetrov. Serdinškova 
je tekmovala v metu kladiva, kjer 
je osvojila 4. mesto z izidom 30,28 
metra. 

Tri prva, drugo in dve tretji mes-
ti je bil končni izkupiček AK Ptuj na 
tekmovanju, na katerem so moš-
ki med ekipami na koncu zasedli 
sedmo, ženske pa 17. mesto.

David Breznik
Herz Šmartno – 
Jeruzalem Ormož 34:30 
(13:15)

JERUZALEM ORMOŽ: Šulek, 
Čudič, Rajšp, Niedorfer, G. Hebar 
1, M. Hebar 3, Šulek 2, Kocbek 2, 
Balent, Šoštarič 1, Kosi, Ozmec 1, 
Vujović 8, Cirar 4, Kavčič 8. Trener: 
Sašo Prapotnik

SEDEMMETROVKE: Herz Šmar-
tno 3/2, Jeruzalem Ormož 5/5; 
IZKLJUČITVE:  Herz Šmartno 6 
minut, Jeruzalem Ormož 8 minut.

Rokometaši Ormoža so od zad-
njega gostovanja v sezoni priča-
kovali zmago, a je bila ekipa Šmar-
tnega  boljša. Dolga sezona je pač 
pustila posledice ...

RD Moškanjci-Gorišnica 
z novo predsednico

RD Moškanjci-Gorišnica je ime-
lo v petek zvečer redni občni 
zbor, na katerem je prišlo do me-

njave na predsedniškem položaju. 
Po devetih letih se s tega položaja 
poslavlja Ivan Kelenc, njegovo 
mesto pa je zasedla dr. Marta Te-
tičkovič Ranfl . Prav tako so bili iz-
voljeni novi organi društva, ki so v 
petek zvečer začrtali smernice za 
delovanje društva v prihodnosti. 
Tudi v samem upravnem odboru 
je zavel nov veter, saj so se priklju-
čili štirje mlajši novi člani.

Ekipa Moškanjci-Gorišnica je si-
cer sezono 2017/18 končala na 7. 
mestu v tretjeligaški rokometni 
konkurenci. Trener moštva Jaka 
Lozinšek bo vodja stroke tudi v 
prihodnje, glavni cilji rumeno-čr-
nih pa bo še naprej vzgoja mladih, 
domačih igralcev in tudi trener-
jev. Z zdaj je glede prvega moštva 
znano, da se – predvsem zaradi 
službenih obveznosti – poslavlja 
nekaj starejših igralcev, ki jih bodo 
skušali nadomestiti s podmlad-
kom iz lastnih vrst.

tp

Atletika � Tekmovanje v Velenju

Čeh rekordno v suvanju krogle

Rokomet

Ormožani brez točk iz Šmartnega

Kristijan Čeh (AK Ptuj) med metom krogle

NLB liga, 
skupina od 1. do 6. mesta

9. KROG: Krka – Celje Pivovarna 
Laško 34:46 (16:24), Gorenje Vele-
nje – Riko Ribnica 21:19 (10:11), Ko-
per 2013 – Urbanscape Loka 26:27 
(11:16).
1. CELJE PIVO. LAŠKO 9 7 2 0 47
2. GORENJE VELENJE 9 4 0 5 39
3. RIKO RIBNICA 9 3 2 4 39
4. KOPER 2013 9 4 2 3 33
5. URBANSCAPE LOKA 9 3 0 6 29
6. KRKA 9 3 0 5 27

Od 7. do 12. mesta
9. KROG: Trimo Trebnje – Ma-

ribor Branik 28:24 (14:9), Dobova 
– LL Grosist Slovan 31:28 (16:12), 
Herz Šmartno – Jeruzalem Ormož 
34:30 (13:15).
1. MARIBOR BRANIK 9 4 2 3 28
2. TRIMO TREBNJE 9 4 1 4 27
3. JERUZALEM ORMOŽ 9 2 3 4 26
4. DOBOVA 9 7 0 2 25
5. LL GROSIST SLOVAN 9 3 3 3 17
6. HERZ ŠMARTNO 9 2 1 6 13
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali?  
Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačno nagrado. 

Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili 
naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Sl
ik

a 
je

 si
m

bo
lič

na
.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA 
TEDNIKA SE SPLAČA!
Vsi, ki se boste v času trajanja akcije naročili na Štajerski 
tednik, boste prejeli ŠPORTNO TORBO IN PIKNIK ODEJO.

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov v Štajerskem tedniku

• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejših cenah)

• praktična darila za nove in obstoječe naročnike

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA PRIDOBITE TUDI DRUGE UGODNOSTI:

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!

DVIGUJEMO 
PRITISK

VSAK PONEDELJEK ŽE 10 LET
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AKCIJSKA PONUDBA 
MESNICA FINGUŠT
KUPUJTE DOBRO IN POCENI,  

KUPUJTE V MESNICAH FINGUŠT.

Z VAMI ŽE OD LETA 1988!

Pragersko
Spodnji Gaj 9
Tel.: 02/80-39-150

@mesnineFinGust
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ZA PIKNIK DOMA 
ALI V NARAVI, 

MESNICA FINGUŠT 
VSE VAM PRIPRAVI! 

ZORJENI, RAHLO  
SOLJENI RAMSTEAK 
Z NAVODILI ZA PRIPRAVO 

KRILA BREZ ŠPICA 

3,30€/KG

2,98€/KG

13,80€/KG

2,99€/KG

Štajerski tednik - 
na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!

Da boste izvedeli prvi!

www.tednik.siwww.tednik.si
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Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči,
tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.
 (Simon Gregorčič)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, tašče, babice, 
prababice in sestre 

Tilike Kokot
TIBOLCI 41B
20. 2. 1933–9. 5. 2018

iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem, 
kolektivu ADK Dolane, kolektivu NAMA iz Ljubljane in vsem, ki 
ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Hvala za darovano cvetje, 
sveče, za svete maše ter izrečeno sožalje. Posebej hvala zdravnici 
Darji Pribožič in sestri Andreji, Kirurškemu in Podaljšanemu 
oddelku bolnice Ptuj, Družinskemu domu Nade Jamnik – Virje 
na Hrvaškem, gospodoma duhovnikoma Ivanu Holobarju in 
Marjanu Plohlu za opravljen cerkveni obred, cerkvenemu zboru 
za odpete pesmi, gospe Hedviki za molitve, gospodu govorniku 
Janezu Cvetku in vnukinji Amadeji za besede slovesa, godbe-
niku za odigrano Tišino in pogrebnemu podjetju Mir.

Hčerka Olga in sin Franc z družinama ter njenimi najdražjimi

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ 

NOVE 

ŠTEVILKE

www.reporter.si

POLITIKA – Janšev blok: kakšna bo koalicija po volitvah
INTERVJUJA – Kirurg Erik Brecelj in pisatelj Feri Lainšček

DOSJE – Igor Omerza o 30. obletnici procesa JBTZ
NAGRADNA IGRA – 5 pametnih telefonov za bralce Reporterja

Umrli so: Ana Kolar, roj. Kodrič, Ptuj, Ulica 5. prekomorske 3, 
roj. 1927 – umrla 9. maja 2018; Dragutin Briški, Ptuj, Sleko-
včeva ul. 5, roj. 1942 – umrl 9. maja 2018; Marija Ivanuša, roj. 
Bezjak, Ormož, Ul. heroja Kerenčiča 9, roj. 1947 – umrla 12. 
maja 2018; Zlatko Starček, Ptuj, Praprotnikova ul. 13, roj. 1952 
- umrl 10. maja 2018; Roza Jeza, Stanečka vas 4, roj. 1924 – 
umrla 11. maja 2018; Jožef Menoni, Kidričevo, Proletarska ul. 
19, roj. 1936 – umrl 12. maja 2018; Angela Mohorko, roj. Bede-
nik, Nadole 44, roj. 1930 – urmla 10. maja 2018; Ana Erjavec, 
Rogaška Slatina, Celjska c. 11, roj. 1942 – umrla 11. maja 2018; 
Marjan Hergan, Zgornje Jablane 21, roj. 1952 – umrl 14. maja 
2018; Pavlina Gajšt, roj. Bedenik, Spodnja Sveča 3, roj. 1935 – 
umrla 15. maja 2018; Marija Paulina Tašner, roj. Tašner, Ptuj, 
Prežihova ulica 16, roj. 1954 – umrla 12. maja 2018; Franc 
Arnuga, Ločič 2, roj. 1935 – umrl 13. maja 2018; Karolina Šel, 
roj. Sok, Janežovski Vrh 19, roj. 1943 – urmla 14. maja 2018; 
Marjan Emeršič, Formin 15a, roj. 1949 – umrl 8. maja 2018.

Umrli so 

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Hor-
vat – drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 
170.

BUKOVA drva prodam. Razžagana na 
25, 33 ali 50 cm. Brezplačna dostava. 
Lesgrad, d. o. o., Mlače 3, Loče. Tel. 041 
893 305.

NEPREMIČNINE

PRODAM trisobno stanovanje v 
bloku, v centru Ptuja, CMD 5, 3. 
nadstropje. Stanovanje je bilo 
adaptirano l. 2000, je vzdrževano, 
svetlo, vgrajena so novejša PVC-
-okna z roletami in vhodna vrata. 
Stanovanje zajema tri sobe, kuhi-
njo, kopalnico, wc, dva balkona 
oz. loži in en francoski balkon, k 
stanovanju spadata ozimnica in 
drvarnica. Blok, zgrajen l. 1961, 
je dobro vzdrževan, nova fasada, 
urejena streha. Tel. 070 770 234.

TURISTIÈNO DRUŠTVO VURBERK
O  R  G  A  N  I  Z  I  R  A     in      V  A   B   I

S SRCEM

DUŠO
IN

S SRCEM

DUŠO
IN

v petek, 25. maja, ob 20. uri, 
na gradu Vurberk

 na dobrodelni glasbeni vecer

Èisti prihodek bo namenjen za potrebe vurberške župnijske cerkve!

    Igor in zlati zvoki

    Tine Lesjak z Oplotnièani

    Frajerke

    Naveza

    Žargon

    Il divji

    Gianni Rijavec

    Boris Kopitar

    Stane Vidmar

    pater Janez Ferlež

Posebna gostja: 

Tereza Kesovija

ansambli                       in                          pevci

Predprodaja vstopnic: 

Vurberk: Bar Huda Liza na gradu in Bar Marof

Dvorjane: market Sv. Martin

Medijska pokrovitelja:

Nastopili bodo:

Kartico zvestobe lahko naročite v tajništvu družbe 
Radio-Tednik Ptuj. Cena kartice je zgolj 20 evrov, za 

naročnike Štajerskega tednika pa 15 evrov. 

Veljavnost kartice je 1 leto. 

Biti član Kluba Radia-Tednika Ptuj  
se splača! 

Postanite imetnik kartice zvestobe Radia-Tednika Ptuj. 

Izkoristite ugodnosti pri 50 ponudnikih 

najrazličnejših storitev in izdelkov ter 

prihranite vse do 50 %!

w
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Več informacij na  
www.tednik.si in www.radio-ptuj.si

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo  
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!
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PRODAM koruzo, ječmen in ajdo za 
seme. Tel. 041 394 258.

PRODAM teličko simentalko, staro 12 
dni. Telefon 031 840 282.

NESNICE, rjave, črne in grahaste, 22-te-
denske, v začetku nesnosti, prodajamo. 
Rešek, Starše 23. Telefon 040 531 246.

PRODAM teličko simentalko, staro 10 
dni. Telefon 031 833 974.

DELO

PIZZERIJA Slonček iz Prešernove ul. 19, 
Ptuj, zaposli osebo (lahko upokojenec/-
-ka) za razvoz pic. Izpit B-kategorije, po-
znavanje mesta Ptuj.

DOM IN STANOVANJE

V PTUJU oddam opremljeno sobo s sa-
nitarijami za dobo do enega leta. Tel. 
031219 184.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

KUPIM traktor vrste: Deutz, IMT, Ursus, 
Zetor in podobno. Tel. 041 872 029.

PURANE, 6-tedenske, in race tekačice, 
dobre pobiralke polžev, naročila spreje-
mamo na telefon 040 531 246. Rešek 
Starše 23.

www.tednik.si
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S pogodbo z državo se je spet 
zapletlo. Edini izvajalec protitočne 
letalske obrambe v Sloveniji, Letal-
ski center Maribor, namreč še ved-
no čaka na pogodbo ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, 
ki bi letalskemu centru zagotavljala 
približno tretjino sredstev za fi nan-
ciranje akcij posipov točenosnih 
oblakov s srebrovim jodidom. Vodjo 
zračne obrambe proti toči iz letal-
skega centra Darka Kralja pa čudi 
tudi to, da vse do danes še nobeden 
iz ministrstva z njimi uradno ni stopil 
v stik. »Številne občine so pogodbe 
že podpisale. Nekateri župani me 
že kličejo, kdaj se bo začela izvajati 
obramba pred točo, a je očitno ne-
komu v interesu, da se največji me-
dobčinski projekt uniči. Državnega 
interesa za izvajanje letalske obram-
be pred točo pa ni. Rekli so, da bodo 
do marca pripravili skupen razpis, a 
iz tega še ni nič. Vsako leto moramo 
pritiskati na ministrstvo, da se to 
uredi. Državljani na tej strani Trojan 
smo očitno manj vredni,« je razbur-
jen Kralj, ki je v zvezi z nezagotov-
ljenimi sredstvi za letalsko obrambo 
napovedal novinarsko konferenco, 
ki jo, kot pravi, zahtevajo nekateri 
župani podravskih občin.

Po njegovih besedah bi za zaščito 
pred točo potrebovali okoli 200.000 
evrov za osnovno dejavnost brez ra-
zvoja in investicij. A to je v primerjavi 
s škodo, ki jo toča lahko povzroči, 
drobiž, še dodaja. »Jaz sem jih opo-
zoril, da so nevihte vsako leto prej in 
da je za letalsko zaščito posledično 
potrebnih tudi več sredstev, saj gre 
za daljše časovno obdobje in več 
akcij. V nekem doglednem času bo 
se treba dogovoriti o dolgoročnem 
normalnem fi nanciranju, kajti tako, 
da prizadeti s prstom kažejo na nas 
izvajalce, ne gre več,« še pristavi 
Kralj.

Za izvajanje letalske obrambe 
pred točo sicer večino sredstev 
zagotavljajo občine z branjenega 
območja. Po Kraljevih besedah je nji-
hov odziv dober: »Od 51 občin prib-
ližno 40 občin vsako leto pristopi k 
sofi nanciranju te zaščite, preostalih 
deset pa se jih zraven šlepa. Doslej 
je pogodbo podpisala več kot po-
lovica občin, druge so v toku pod-
pisovanja.« Pri tem je še dodal, da 

pa obramba pred točo doslej ni za-
nimala predvsem Ormoža, Dornave 
in Ljutomera ter nekaterih manjših 
občin z obrobja.

Ministrstvo: 
»Financiranje da, a če 
bo zadosten interes 
občin«

Na kmetijskem ministrstvu pa tr-
dijo, da vlada podpira izvajanje letal-
ske obrambe pred točo na območju 
severovzhodne Slovenije tudi v nas-
lednjih dveh letih. Ob tem so tako še 
zatrdili, da bodo denar za sofi nanci-
ranje te aktivnosti namenili, a le, če 
bo izkazan zadosten interes občin: 
»Ocenjujemo, da bo interes lokalnih 
skupnosti izkazan, če bo v izvajanje 
vključenih vsaj polovica občin z bra-
njenega območja severovzhodne 
Slovenije. Pobudo za vključenost 
v branjeno območje so namreč ve-
činsko izkazale občine severovzho-
dnega dela Republike Slovenije, ki 
zajema vseh 27 občin iz statistične 
regije Pomurje, vseh 41 občin iz sta-
tistične regije Podravje ter dodatno 

občini Slovenske Konjice in Zreče iz 
savinjske statistične regije ter občina 
Podvelka iz Koroške statistične regi-
je. Branjeno območje obsega skupaj 
torej 71 občin in meri 3.775,6 km².« 
Na vprašanje, kdaj bo letalo vendar-
le začelo braniti območje pred točo, 
pa so nas odpravili z odgovorom: 
»Za izbiro izvajalca letalske obrambe 
pred točo je treba izvesti skupno pri-
ložnostno javno naročilo.«

»Za nevihtne oblake 
prepričljivih dokazov 
o uspešnosti letalske 
obrambe ni«

Čeprav pristojno ministrstvo le-
talsko obrambo proti toči fi nančno 
podpira, pa očitno niso prepričani, 

da zadeva povsem deluje: »Mnenje 
meteorološke stroke, doma in v 
svetu, je enotno: domneva o vpli-
vanju umetnih zaledenitvenih jeder 
na podhlajene kapljice je fi zikalno 
utemeljena in potrjena s poskusi. 
Dobro deluje npr. pri mirnih, sloja-
stih oblakih. Za nevihtne oblake pa 
ni prepričljivih dokazov, da bi vnos 
zaledenitvenih jeder v nevihtne 
oblake statistično značilno zmanjšal 
točo na tleh.« Ob tem so še dejali, 
da so zato, da bi ugotovili uspešnost 
letalske obrambe pred točo, od leta 
1999 do 2011 izvajali projekt poskus-
nega posipanja točenosnih oblakov: 
»Ciljno raziskovalni program (v nada-
ljevanju: CRP) ni dal novih dodatnih 
dejstev, na podlagi katerih bi bila 
sprejeta odločitev za nadaljevanje 
obrambe pred točo ali za ukinitev le-
-te, ugotovljeno pa je bilo, da izvaja-

nje poskusne obrambe pred točo na 
izvajani način ni ustrezen za strokov-
no vrednotenje rezultatov. V letih 
2012 do vključno 2017 se je tako sofi -
nanciralo izvajanje letalske obrambe 
pred točo s posipanjem točenosnih 
oblakov s srebrovim jodidom na 
območju severovzhodne Slovenije 
na podlagi dvoletnih sklepov vlade. 
Nova zasnova poskusne obrambe 
pred točo, razvita v okviru CRP, na-
mreč ni bila sprejeta, saj izvajanje le-
talske obrambe pred točo vključuje 
elemente naključnosti, ki jim naspro-
tujejo predstavniki lokalnih skupnos-
ti. Poleg tega razpoložljiva sredstva 
v proračunu zagotavljajo le tretjino 
predvidoma potrebnih sredstev 
izvedbe poskusne obrambe pred 
točo, ki naj se izvaja vsaj osem let. Vi-
dnejši predstavniki lokalnih skupnos-
ti, ki zastopajo mnenje prebivalcev 
severovzhodnega dela Slovenije, 
sporočajo, da kljub stališču stro-
kovne javnosti prebivalci podpirajo 
izvajanje obrambe proti toči. Kot ka-
zalnike navajajo lastna opažanja ter 
izpostavljajo izvajanje obrambe pred 
točo v sosednjih državah (Avstrija in 
Hrvaška). Drugih merljivih kazalni-
kov ne navajajo. Predlog za podporo 
izvajanja obrambe pred točo z letali 

na območju severovzhodne Sloveni-
je tako utemeljujemo na podlagi na-
vedenega stališča lokalnih skupnosti 
ob upoštevanju pričakovanj na pod-
lagi aktivnosti v preteklih obdobjih.«

Zaščitne mreže 
in zavarovanje 
kmetijskih pridelkov

Na ministrstvu še trdijo, da sta 
najboljši obrambi pred posledicami 
toče zaščitna mreža in zavarovanje 
kmetijskih pridelkov pred točo. Ven-
dar je mreže mogoče uporabiti le v 
trajnih nasadih, predvsem sadov-
njakih. »Večji del na novo posajenih 
sadovnjakov že vključuje tudi posta-
vitev mreže. Kmetijske pridelke je 
mogoče zavarovati pred posledica-
mi škode zaradi toče in pridobiti ne-
povratna sredstva za sofi nanciranje 
zavarovalne premije. Delež podpore 
za sofi nanciranje zavarovanja in ob-
seg razpoložljivih sredstev se je v 
zadnjih letih, po letih zniževanja, po-
novno dvignil in z letom 2018 za za-
varovanje posevkov nasadov in plo-
dov znaša 40 odstotkov obračunane 
zavarovalne premije, za zavarovanje 
sadja se je delež sofi nanciranja dvig-
nil z dosedanjih 40 na 50 odstotkov 
obračunane zavarovalne premije v 
letu 2018, ter za hmelj in grozdje z 
dosedanjih 30 na 50 odstotkov ob-
računane zavarovalne premije v letu 
2018,« še dodajajo.

Danes zjutraj se bo postopno 
pooblačilo, dopoldne se bodo od 
juga začele pojavljati padavine, 
deloma kot plohe in nevihte. 
Najnižje jutranje temperature 
bodo od 8 do 15, na Primorskem 
do 17, najvišje dnevne od 17 do 
22 topinj Celzija.

Slovenija, Podravje � Ob zadnji toči letalo ostalo na tleh

Na pogodbo z državo še čakajo
Čeprav je toča tudi na območju Spodnjega Podravja letos že tolkla, je letalo za protitočno obrambo ostalo na tleh. Letalski center 
Maribor namreč čaka na pogodbo kmetijskega ministrstva za izvajanje zaščite proti toči.

Foto: Črtomir Goznik 

Vir: ARSO

4 dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Ana Pader, Ulica dr. Jagodiča 7a, Slovenska Bistrica – de-
ček Nikolaj; Ines Bezjak, Gajevci 25b, Gorišnica – deklica Loti; Da-
nijela Memič, Nad izviri 78, Miklavž na Dravskem polju – deček Jan; 
Monika Robnik, Zbelovska Gora 38a, Loče – deček Filip; Hermina 
Žuran Knez, Poljska cesta 21b, Ptuj – deklica Vita; Žaklin Vidović, 
Mekotnjak 36b, Ljutomer – deček Filip; Patricija Kokot, Bukovci 
103e, Markovci – deklica; Mirjana Gabrovec, Jiršovci 73, Ptuj – de-
klica Glorija; Emanuela Košar, Vintarovci 53, Destrnik – deček Filip; 
Barbara Tacinger, Majšperk 32 – deklica Eva; Andrejka Prigl, Potrče-
va cesta 50a, Ptuj – deček Leo; Romana Gabrovec, Trubarjeva ulica 
9, Ptuj – deklica Jana; Anja Hlupič, Ob studenčnici 5, Ptuj – deček 
Rok; Nataša Butolen, Dravinjski Vrh 3j, Videm pri Ptuju – deklica 
Mila; Eva Krampelj Trofenik, Plešivica pri Žalni 31, Grosuplje – dekli-
ca Tisa; Anita Kelemina, Loperšice 42, Ormož – deček Matevž; Bran-
kica Popović, Ptujska cesta 24, Pragersko – deček Ognjen; Monika 
Božičko, Draženci 101, Hajdina – deček Jaša.
Poroke – Ptuj: Klemen Mavsar in Doris Kojc, Borovnica, Cesta pod 
goro 24; Boštjan Emeršič in Marjana Skok, Slatina 57c; Rok Kiseljak, 
Ptuj, Zagrebška cesta 82, in Petra Vidovič, Ptuj, Slomškova ulica 9; 
Borut Plajnšek, Videm pri Ptuju 18, in Tanja Menhard, Bresternica, 
Bresterniška graba 134; Aleksander Potočnik, Ptuj, Mežanova ulica 
11, in Jožica Krsnik, Popovci 10a; Damir Topolovec in Milena Mlade-
nović, Kidričevo, Mladinska ulica 8.

Kmetijsko ministrstvo in občine čez 160.000 evrov 
za letalsko protitočno obrambo
 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
Ministrstvo 79.285 79.285 74.500 56.780 56.544 51.226 57.209 57.131 57.040
Občine 59.823 113.369 110.821 88.267 82.215 103.372 107.156 109.361 107.274
Skupaj 139.108 192.654 185.321 145.047 138.759 154.597 164.364 166.492 164.314

Vir: MKGP

Zadnja štiri leta več občin financira obrambo pred točo
 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017
Število občin 40 46 45 35 35 43 42 41 43

Vir: MKGP

Nevarnost pojava toče 
je v Sloveniji velika

Na kmetijskem ministrstvu sicer izpostavljajo, da je nevarnost 
pojava toče v Sloveniji velika. Naša država sodi med območja z naj-
večjo pogostnostjo neviht v Evropi. Ravno nevihte pa po njihovem 
naredijo največ škode. »Nevihte s točo na ozemlju okoli 1 km² se v 
Sloveniji pojavijo vsako leto nekaj desetkrat, take, ki prizadenejo 
ozemlje nekaj km² nekajkrat, tiste z večjim obsegom pa vsakih nekaj 
let enkrat. Ob nevihtah škode na pridelkih ne povzroča samo toča, 
temveč najpogosteje tudi močan veter in intenzivne padavine. To-
rej, četudi bi bilo mogoče nastanek toče preprečiti, ni mogoče pre-
prečiti močnega vetra in intenzivnih nalivov, ki v največ primerih 
naredijo največjo škodo,« so prepričani.
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